
یادداشت مدیر مسئول

حرفۀ خبرنگاری از آن دسته مشاغلی است که تأثیری اصیل و ماندگار 
که تفکر انسان زاییده اطلاعات و گزارش هایی  بر تمامی رویدادها دارد، چرا
گار کنونی که  است که هدفمند و جهت دار به او منعکس می شود. در روز
اطلاعات بیش از هر عنصر دیگری قدرت، کارایی و اثربخشی دارد، نقش 
پیامبرگونه خبرنگاران در اطلاع رسانی، اقناع فکر و تأثیرگذاری بر افکار عمومی 

بیش از هر صنف دیگری است.
شـغل خبرنـگاری از آن دسـته مشـاغلی اسـت کـه در دنیـای مـدرن شـکل گرفتـه 
اسـت، امـا پیشـینه تاریخـی آن بـه قرن هـا قبـل بازمی گـردد؛ حرفـه ای کـه بـا 
گاهی بخشی، روشنگری و مطالبه گری عجین است. این مسئولیت  پرسشگری، آ
گـر رسـالت ابـاغ و  از ابتـدا بـر دوش پیامبـران نهـاده شـده بـوده و بـدون تردیـد ا
گاهی بخشـی نبـود، تمـدن و تاریـخ بشـری، در وضعیـت متفاوتـی بـا وضعیـت  آ

کنونـی قـرار داشـت.
، بازوان توسعه و پیشرفت هستند و ازجمله اقشاری  خبرنگاران در دنیای امروز
که  به شمار می آیند که نقشی مؤثر در پیشبرد اهداف و منافع ملی دارند، چرا
منعکس کننده صادق حقایق و واقعیات جامعه هستند و از این طریق در 
گاهی بخشی و  جهت دهی به افکار عمومی مؤثرند و با خبرها و گزارش های خود  آ
که مبتنی بر واقعیات موجود است، در ترسیم مسیر درست توسعه و پیشرفت 

اثرگذارند.
کی از آن  علی رغم اهمیت و حساسیت ویژه این شغل در کشور ما، شواهد حا
است که قشر پرتاش و شریف روزنامه نگاران با دغدغه های صنفی، شغلی و 
معیشتی مواجه اند. این شرایط زیبنده تاش و مجاهدت ایشان نیست و چنین 
وضعیتی بر کارایی ایشان تأثیر بسزایی دارد و لازم است دولت محترم و کارگزاران 

در بخش های مختلف با وضع قوانین حمایتی، باری از دوش ایشان بردارند.

به نظر می رسد در شرایط کنونی خبرنگاران سه رسالت مهم و حیاتی بر عهده  
دارند: امیدآفرینی و ایجاد نشاط اجتماعی در بستر خبررسانی؛ تقویت روحیه 
همکاری و همدلی و وفاق ملی که مسئولیتی بسیار مهم و اساسی در شرایط 
فعلی جامعه است؛ جهاد تبیین و  اطاع رسانی به موقع و سریع همراه با صداقت 

و شفافیت در انعکاس مطالب.
عاوه بر این، با توجه به اینکه مسائل اقتصادی و معیشتی ازجمله مهم ترین 
اولویت های حکمرانی است و تولید، مهم ترین مسئله برای دست یابی به اقتصاد 
پایدار است و این نگاه در فرمایشات رهبر معظم انقاب اسامی به دفعات 
مطرح شده و سال جاری نیز به نام سال جهش تولید مزین شده است، به نظر 
می رسد پشتیبانی از جبهه تولید و حمایت از فعالان اقتصادی و صنعتگران این 

قشر از دیگر انتظارات مطرح شده از خبرنگاران است.
هفدهم مردادماه که به شایستگی و به درستی و به منظور تکریم شخصیت شهید 
خبرنگاران محمود صارمی به نام روز خبرنگار نام نهاده شده، فرصتی مغتنم 
برای پاسداشت قلم، حق طلبی، حق خواهی و حق گویی خبرنگاران است که در 
جهت صیانت از رسالت پیامبرگونه و حرمت قلم، مسئولیت خطیر اطاع رسانی 
گاه سازی مردم و بیان  را بر دوش می کشند و با وارستگی و شرافتمندی خود، در آ

واقعیت ها مؤثر و ماندگارند.
شرکت فولاد مبارکه همواره قدردان تاش خبرنگاران، روزنامه نگاران و ارباب 
جمعی رسانه های گروهی است که با تاش های خود در انعکاس اخبار و 
گزارش های موفقیت ها و دستاوردهای نظام مقدس جمهوری اسامی، در 
راستای ایجاد روحیه امید به آینده در کشور تاش می کنند و با اطاع رسانیِ 
عملکرد فولاد مبارکه و دیگر شرکت ها، پشتیبان و حمایتگر تاش ها و فعالیت های 

انجام شده در اذهان عمومی هستند.

خبرنگاران؛ بازوی توسعه و پیشرفت

سرمایه گذاری و گام بلند فولاد مبارکه در مسیر نو آوری و تحول دیجیتال

و كسانى را كه در راه خدا كشته شده اند،
، بلكه اینان زنده اند  مرده مپندار
 و در نزد پروردگارشان روزی دارند

ل عمران: آیه 169 سوره آ

جلسه هم اندیشى 
مدیران فولاد سبا با مدیران عامل و 

رؤسای شركت های پیمانكاری

راهكارهای فولاد مباركه در زمینه 
یست، حفاظت از محیط ز

 الگوی مناسبى برای عراق است

»پایگاه قهرمانى«
کادمى های ورزشى فرزندان كاركنان   آ

شركت فولاد مباركه افتتاح شد
یح ظرفیت ها و پاسخ گویی به سؤالات همكاران  تشر

در حوزه سفرهای بلندمدت و كوتاه مدت

در دومین تالار گفت وگوی معاونت سرمایه های انسانی و سازماندهی در مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق در بازدید از فولاد مبارکه:
ح شد؛ حوزه سفرهای کارکنان مطر
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برای نخستین بار در کشور انجام شد؛

معاون خرید فولاد مبارکه در پنجمین جلسه کمیته 
ح کرد: بومی سازی گروه فولاد مبارکه مطر

در سومین جشنواره ملی مهارت انجام شد؛

احداث واحد تولید آب سرد 
با تکنولوژی کولینگ تاور هیبریدی 

در فولاد مبارکه

90 تا 95 درصد از قطعات یدکی 
و مکانیکی فولاد مبارکه 

ساخت داخل است

معرفی شرکت فولاد مبارکه 
به عنوان خیّر مهارت آموزی 

در کشور

مدیر عامل فولاد مبارکه در آیین افتتاح مرکز داده شرکت ایریسا عنوان کرد؛مدیر عامل فولاد مبارکه در آیین افتتاح مرکز داده شرکت ایریسا عنوان کرد؛

 هفدهم مردادماه،روز خبرنگار
 بر تمامى خبرنگاران و اهالى رسانه

مبارک باد
روابط عمومى فولاد مباركه
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در پی شـهادت مجاهـد بزرگ اسـماعیل هنیـه رئیس 
دفتر سیاسی حماس حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی در پیامی ضمن تسلیت شهادت این رهبر 
شجاع و مجاهد برجسته به امت اسلامی و جبهه مقاومت 
کیـد کردنـد: رژیـم صهیونـی  و ملـت سـرافراز فلسـطین تأ
جنایتکار و تروریسـت با ایـن اقـدام زمینه مجازات سـختی را 
بـرای خـود فراهـم سـاخت و خونخواهـی او را کـه در حریـم 
جمهـوری اسـلامی ایـران بـه شـهادت رسـید، وظیفـه خـود 

می دانیم.

متن پیام رهبر انقاب اسامی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

انا لله و انا الیه راجعون
ملت عزیز ایران!

رهبـر شـجاع و مجاهـد برجسـته فلسـطینی جنـاب آقـای 
اسـماعیل هنیـه در سـحرگاه دیشـب بـه لقـاءالله پیوسـت و 
جبهه عظیـم مقاومـت عزادار شـد. رژیـم صهیونـی جنایتکار و 
تروریسـت، میهمان عزیـز مـا را در خانه ما به شـهادت رسـانید 
و ما را داغـدار کرد، ولـی زمینه مجازاتی سـخت برای خـود را نیز 

فراهـم سـاخت.
شـهید هنیـه سـال ها جـان گرامـی اش را در میـدان مبـارزه ای 
شـرافتمندانه بـر سردسـت گرفتـه و آمـاده شـهادت بـود، و 
فرزندان و کسان خود را در این راه تقدیم کرده بود. او از شهید 
ک نداشـت، ولی ما  شـدن در راه خـدا و نجـات بنـدگان خـدا بـا
در ایـن حادثـه تلـخ و سـخت کـه در حریـم جمهـوری اسـامی 
اتفـاق افتـاده اسـت، خونخواهـی او را وظیفـه خـود می دانیـم.

این جانــب به امــت اســامی، به جبهــه مقاومت، به ملت شــجاع 
و سرافراز فلســطین و بالخصوص به خاندان و بازماندگان شهید 
هنیــه و یکــی از همراهانــش کــه بــا وی بــه شــهادت رســیده اســت، 
تســلیت عــرض می کنــم و علــوّ درجــات آنــان را از خداونــد متعــال 

مســألت می نمایــم.

سیدعلی خامنه ای
۱۰ مرداد ۱۴۰۳ مصادف با ۲۵ محرم ۱۴۴۶

درمحضر ولایت

خبر كوتاه

خـبــــــــــــــــــر

رژیم صهیونیستی زمینه مجازات 
سخت را برای خود فراهم ساخت

فــاز اول مرکــز داده فلاطــوری شــرکت ایریســا روز 
چهارشنبه ۱۰ مردادماه با حضور مدیرعامل و معاون 
تکنولوژی فولاد مبارکه، مدیرعامل شــرکت ایریســا، 
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان اصفهان و جمعی از دیگر 

متخصصان این حوزه افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار ایراســین، محمدیاســر طیب نیا ،مدیرعامل شرکت 
فولاد مبارکه، در این آیین  با بیان اینکه افتتاح مرکز داده شــرکت ایریسا 
سرمایه گذاری و  گام بلند فولاد مبارکه   در مسیر نو آوری و تحول دیجیتال   
اســت   گفت: نوآوری بیــش از هر چیــز در ادامه روند پرقدرت پیشــرفت 
که فناوری اطاعات بیشتر از هر صنعتی  ایریسا تعیین کننده است؛ چرا
دست خوش تغییرات جدید و جدی اســت و نوآوری در این زمینه یک 

بخش بسیار مهم است.
وی ضمن تسلیت سالروز شهادت حضرت زین العابدین )ع( و شهادت 
اســماعیل هنیــه رئیس دفتر سیاســی حمــاس اظهــار کــرد: از خداوند 
می خواهیم به حرمت خون امام حسین )علیه السام( همه مسلمانان 

و مظلومان عالم به ویژه مظلومان فلسطین را نجات دهد.
تأثیر صنعت فناوری اطلاعات در همه کسب وکارها 

انکارناپذیر است
وی در ادامــه، با بیان اینکه فناوری اطاعات صنعتی پویــا و پرتحول در 
اقتصاد جهانی است، اظهار کرد: صنعت فناوری اطاعات اقتصاد بزرگ 
و پررونقی را به خود اختصاص داده اســت. امروزه شاهد تحولات زیاد و 
به روزی در این صنعت هســتیم و تأثیر این مقوله در همه کسب وکارها 

انکارناپذیر است.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه بــا بیان اینکه پــردازش و انتقال ســریع 
اطاعات به عنوان زیربنای فناوری اطاعات از جایگاه ویژه ای برخوردار 
است، اضافه کرد: صنعت فناوری اطاعات زیربنای اثرگذاری در اقتصاد 
جهانی است و کاربرد هوشمندانه اطاعات و بهره مندی از ظرفیت های 
آن می تواند موجــب پیروزی در رقابت های ســنگین جهانی در صنایع 

مختلف شود.
وی ادامـه داد: اساسـاً وقتـی صنایـع مختلـف از جملـه صنعـت فـولاد را 
بررسـی می کنیـم بـه ایـن نتیجـه می رسـیم کـه کسـانی در عرصه هـای 
اقتصـادی موفق انـد کـه در حـوزه فنـاوری اطاعـات سـرمایه گذاری 
کرده انـد و هم زمـان بـا رشـد صنعـت خـود، فنـاوری اطاعـات را نیـز مـورد 

توجـه ویـژه قـرار داده انـد.
ایریسا یک شرکت پیشرو در صنعت فناوری اطلاعات 

است و باید با راهکارهای فناورانه با قدرت بیشتری پیش 
برود

طیب نیا با بیان اینکه می توان از شــرکت ایریسا به عنوان شرکت پیشرو 
در صنعت فناوری اطاعات یاد کرد، افزود: شرکت ایریسا شرکتی متعالی 
است که از مدل فولاد مبارکه استخراج شده و سپس تکثیر شده و رشد 
یافتــه و گام های خوبی در مســیر پیشــرفت و نــوآوری در حــوزه فناوری 

اطاعات برداشته است.
وی بــا بیان اینکه شــرکت ایریســا از بدو تأســیس همواره ســعی داشــته 
از آخریــن فناوری هــای روز دنیا و نخبگان ایــن حوزه که اغلــب در خود 
مجموعه رشــد کــرده و بــالا آمده انــد، اســتفاده کنــد گفت: این شــرکت 
نقش بســزایی در پیشــبرد اهداف صنعت فولاد کشــور و نه فقــط فولاد 
مبارکه داشته است و البته ظرفیت بیشتری نیز دارد که می تواند با ارائه 
راهکارهای نوین و فناورانه در حوزه فناوری، از آن ها بهره ببرد. انتظار ما 
از این شرکت آن اســت که با این رویکرد، به عنوان یک مجموعه موفق، 
در حوزه فنــاوری اطاعات، تحول دیجیتال، هوشمندســازی و به ویژه 
هوش مصنوعی، حرف برای گفتن داشته باشــد و با قدرت بیشتری به 

کار خود ادامه دهد.
مدیرعامل شــرکت فولاد افزود: نوآوری بیش از هر چیزی در ادامه روند 
که فناوری اطاعات  پرقدرت پیشرفت ایریسا تعیین کننده اســت؛ چرا
بیشتر از هر صنعتی دست خوش تغییرات جدید و جدی است و نوآوری 

در این زمینه یک بخش بسیار مهم است.
کید بــر اینکه عوامل زیــادی در زمینه نــوآوری در حــوزه فناوری  وی با تأ
اطاعات نقــش دارد، اضافه کــرد: مطالعه و مقالات نشــان می دهد که 
ک گذاری ارتباطات، فضای کسب وکار و… در  نیروی انسانی نخبه، اشترا
زمینه نوآوری در حوزه فناوری اطاعات تأثیرگذار اســت؛ اما زیرساخت 
و مشــتری دو مقوله اصلی اســت که نوآوری خدمــات را تحــت تأثیر قرار 

می دهد؛ بنابراین انتظار داریم ایریسا در این زمینه با جدیت ورود کند.
باید در شرکت ایریسا  به صورت ملموس شاهد نوآوری 

باشیم
طیب نیا با بیان اینکه امسال باید در شرکت ایریسا شاهد نوآوری به صورت 
ملموس باشیم، گفت: این شــرکت در حال حاضر زیرساخت های لازم 
را دارد و بایــد برای جذب مشــتریان با انتظارات مختلف برنامه داشــته 

که تنها همکاری با فولاد مبارکه منجر به پیشرفت این شرکت  باشد؛ چرا
نخواهد شد.

وی با بیان اینکه جذب مشــتریان داخلی و خارجی باید در دســتور کار 
ایریسا باشــد، ادامه داد: رویکرد ایریســا در حوزه تقویت زیرساخت ها و 
که امروز بزرگ ترین شرکت های  روند روبه رشد باید ادامه داشته باشد؛ چرا
فناوری و کســب وکارهای حوزه فناوری اطاعات در حال شــکل گرفتن 
گر ما در فولاد مبارکه می گوییــم می خواهیم ۲۰ درصــد از درآمد  اســت و ا
خود را از کسب وکارهای جدید به دست آوریم، به این معناست که نگاه 

ما به ایریسا جدی است.
طی چند سال آینده درآمد حاصل از سرمایه گذاری های 

فولاد مبارکه از درآمد این شرکت بیشتر خواهد شد
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه گفت: به عنوان مثال، می خواهیم شرکت 
ایریسا نقش بسزایی در ۳۰۰ همت درآمد فولاد مبارکه در چشم انداز ۱۴۱۰ 
داشته باشد و درآمد آن رو به افزایش باشد. باید توجه داشت که قطعاً طی 
سال های آینده،  درآمد حاصل از سرمایه گذاری های فولاد مبارکه از درآمد 

این شرکت  در حوزه تولید بیشتر خواهد شد.
باید استراتژی درآمدزایی در دستور کار ایریسا قرار گیرد

کید کرد: ما به هیچ یک از شرکت های زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه  وی تأ
اجازه خرید ساختمان ندادیم؛ درحالی که برای ایریسا در بهترین نقطه 
شهر ســاختمان خریداری شــد و از ســرمایه گذاری در حوزه زیرساخت 
که ما به ایریسا نگاه کسب وکاری و درآمدزایی داریم  حمایت کردیم؛ چرا

و ازاین رو استراتژی های ایریسا باید با این رویکرد نوشته و اجرایی شود.
طیب نیا گفت: ما هزینه های زیرساخت این مرکزِ داده را تأمین کردیم و در 
حال حاضر ۴ رک راه اندازی شده؛ اما باید هزینه های توسعه و تکمیل این 

مرکز داده با درآمدهای حاصل از آن تأمین شود و حتی به ۲۰۰ رک برسد.
وی تصریح کرد: ایریسا به فولاد مبارکه خدمات می دهد، اما در عین حال 
باید به آن به عنوان یک کسب وکار نگاه شود، زیرا فولاد مبارکه به عنوان 
صنعتی بــزرگ در حوزه تحــول دیجیتال ســرمایه گذاری کرده تا پیشــرو 
باشد و ایریسا باید هم راســتا با این هدف، کســب وکار خود را پیش ببرد 

و درآمدزایی کند.
 

معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه:
 مرکز داده ایریســا لازمــه همه حرکت هــای تحولی آینــده این 

شرکت است

 محمد ناظمی هرنــدی، معــاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکــه نیز در 
حاشــیه افتتاح فاز یک مرکز داده شــرکت ایریســا گفت: امروز مرکز داده 
شــرکت ایریســا به عنــوان یکــی از زیرســاخت های فنــاوری اطاعــات و 
توســعه هایی که در آینده داریم افتتاح شــد و این امر هم زمان با سالروز 

افتتاح این شرکت رخ داد.
وی با بیان اینکه نوآوری به ویژه در دنیای کسب وکار امروز جوهره همه 
کارهاست گفت: خود فناوری اطاعات حوزه ای است که نوآوری در آن 
حرف اول را می زند؛ اما دائماً تکنولوژی ها تغییر می کنند و عمر نوآوری ها 
نیز به همان میــزان کوتــاه اســت؛ بنابراین هر موضــوع جای خــود را به 
مدل جدی تری می دهد. بر همین اساس، یکی از حوزه های جدی در 
کسب وکار و زیرساخت های لازم برای توســعه فضای فناوری ارتباطات 
و اطاعات مربــوط به فضای مرتبط بــا داده اســت و در این بیــن یکی از 
مهم ترین مباحث بــه نگهــداری داده مربــوط می شــود. داده هایی که 
باید به شکل مناســبی پردازش شوند. زیرســاخت مفاهیمی که امروزه 
در دنیا از آن ها با  عنوان تحول دیجیتال و هوش مصنوعی یاد می شود 
»داده«  است؛ زیرساخت هایی که لازمه همه حرکت های تحولی آینده از 
جمله برای شرکت ایریساست. ایریسا عاوه بر اینکه خود یک کسب وکار 
جدی در ایــن حوزه اســت و قابلیــت توســعه بــرای خلــق ارزش را دارد، 

پشتیبانی کننده کسب وکار و فرایندهای اصلی فولاد مبارکه نیز هست.

مدیرعامل شرکت ایریسا در آیین افتتاح مرکز داده این شرکت؛
راه انــدازی مرکــز داده ایریســا، حاصــل حمایــت، تدبیــر و 

هوشمندی مدیریت فولاد مبارکه است

کبر گل بو، مدیرعامل شرکت ایریسا نیز در آیین افتتاح مرکز داده ایریسا  ا
که با ســرمایه گذاری شــرکت فولاد مبارکه و با همکاری شــرکت ایریسا به 
بهره برداری رسید، اظهار کرد: این مرکز هم زمان با شروع سی و سومین 

سال فعالیت ایریسا و ظرف کمتر از ۱۵ ماه به بهره برداری رسیده است.
وی در خصوص اقداماتی که برای راه اندازی این مرکز صورت گرفته، گفت: 
از سال ها پیش،  نیاز به راه اندازی مرکز داده ای که خدمات لازم را به گروه 
فولاد مبارکه دهد احساس شد و در ادامه ایریسا مأمور شد تا این اقدام 

را به سرانجام برساند.

مدیرعامل شــرکت ایریســا بــا بیــان اینکــه به کارگیــری و توجه به اســناد 
پدافند غیرعامل منجر به کاهش آســیب پذیری، افزایــش بازدارندگی و 
کز به سه دسته  ارتقای پایداری می شــود، ادامه داد: در این اســناد، مرا
کز داده حیاتی که بیشتر به زیرساخت های حیاتی  تقسیم می شوند؛ مرا
کز داده حســاس که منطقه و استان را  برمی گردد و منشــأ ملی دارد؛ مرا
کز داده مهم در سطح یک استان را پوشش می دهد. در  دربرمی گیرد و مرا
کز، مرکز داده اصلی طراحی می شود که معمولاً در محل  این دسته از مرا
کارخانه اســت. همچنین مرکز داده بحران را داریم که معمولاً به صورت 
کز حساس  کانکس فعال است و مرکز پشتیبانی نیز بخش دیگری از مرا

است که امروز شاهد افتتاح آن هستیم.
وی با اشــاره بــه اینکه بــرای راه انــدازی اولیــه مرکــز داده مربوطــه اعتبار 
مناسبی هزینه شده است افزود: ما تأییدیه سازمان پدافند غیرعامل را 
دریافت کرده ایم که دو سال اعتبار دارد و باید به این مورد توجه داشته 

باشیم.
گل بو با بیــان اینکه شــرکت های گروه بــرای انتقال ســرورها بــه این مرکز 
داده باید برنامه ریزی داشــته باشــند، ادامــه داد: ظرفیت فــاز دوم مرکز 
داده فاطوری ۸۰ رک است و برای فاز سوم نیز ۱۰۰ رک پیش بینی شده و 
برنامه ریزی ها به گونه ای است که تا پایان سال ۱۴۰۴ این ۲ فاز در صورت 

تأمین اعتبار بهره برداری شود.
وی ضمن قدردانــی از حمایت بی دریــغ، مدبرانه و هوشــمندانه فولاد 
مبارکه از شرکت های گروه و به ویژه شرکت ایریسا، گفت: امروز ایریسا ۸۰۰ 
نیروی نخبه و چهار شرکت زیرمجموعه دارد که برای ما افتخاری بزرگ 
است و ایریسا به اذعان دوستان وزارت ارتباطات در کشور بی نظیر است.

مدیرعامل شرکت ایریســا این شــرکت را هایپر مارکت فناوری اطاعات 
کشور دانست و گفت: هیچ خدمتی در حوزه فناوری اطاعات نیست که 
ایریسا نتواند به صنعت کشور ارائه دهد و چنین شرکتی در کشور نداریم.

 
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان اصفهان تصریح کرد:

 راه اندازی اولین دیتاسنتر بخش خصوصی توسط ایریسا

 محمد اطرج، رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان اصفهان نیز 
در حاشــیه افتتاح فاز اول مرکز داده شرکت ایریســا اظهار کرد: در بحث 
زیست بوم تحول دیجیتال و توسعه اقتصاد دیجیتال، فناوری های نوینی 
داریم که یکی از آن ها رایانش ابری است. از سویی باید توجه داشت که 
لازمه توسعه اقتصاد دیجیتال داشتن زیرساخت مناسب ذخیره سازی 
داده است که شرکت ایریسا اولین دیتاسنتر بخش خصوصی را راه اندازی 
که وقتی  کرد. این امر کمک شــایانی به همه مباحث دیگر می کنــد؛ چرا
وارد حوزه تحول دیجیتال می شــویم، یکی از مســائل مهــم، حجم زیاد 

داده است.
 

طراح و مدیر پروژه مرکز داده شرکت ایریسا:
 با ۲۰۰ رک بهره برداری 

ً
 مرکز داده شرکت ایریسا در ۳ فاز و جمعا

می شود

 محمدجواد بابایی، طراح و مدیر پروژه مرکز داده شــرکت ایریســا نیز در 
حاشــیه افتتاح فاز اول مرکز داده شــرکت ایریســا اظهــار کرد: مرکــز داده 
شــرکت ایریســا با ســرمایه گذاری شــرکت فولاد مبارکه به منظور تجمیع 
داده های شرکت های گروه فولاد مبارکه و دیگر صنایع افتتاح شد. این 
مرکز دارای سه فاز است که فاز اول ۲۰ رک، فاز دوم ۸۰ رک و فاز سوم دارای 
۱۰۰ رک است و در مجمع این پروژه در ۳ فاز و جمعاً ۲۰۰ رک به بهره برداری 

کامل می رسد.
 

مدیر کسب وکار شبکه و زیرساخت شرکت ایریسا:
 امکان تجمیــع اطلاعات شــرکت های گــروه فــولاد مبارکه در 

فضایی با امنیت بالا فراهم شد

 احسـان حشـمت نژاد، مدیـر کسـب وکار شـبکه و زیرسـاخت شـرکت 
ایریسـا نیـز در حاشـیه افتتـاح فـاز اول مرکـز داده شـرکت ایریسـا اظهـار 
کنـون به منظور ایجاد دیتاسـنتر از سـوی شـرکت های گـروه فولاد  کرد: تا
کـزی اغلـب  کنـده ای انجـام شـده و مرا مبارکـه سـرمایه گذاری های پرا
غیراسـتاندارد و دارای اشـکال در فرایند سـاخت و نگهداری ایجاد شده 
بود؛ امـا بـا راه انـدازی مرکز داده شـرکت ایریسـا در فضایـی با امنیت بـالا و 
زیرسـاخت های لازم، امکان تجمیع این داده ها در سرویس پشتیبانی 

اطاعـات فراهـم شـد.
شایان ذکر اســت پس از برگزاری آیین افتتاح مرکز داده فاطوری ایریسا 
کارگاه تخصصی با موضوع »پردازش ابری و روندهای جهانی« نیز با حضور 

متخصصان داخلی این حوزه برگزار شد.

سرمایه گذاری و گام بلند فولاد مبارکه در 
مسیر نو آوری و تحول دیجیتال

مدیر عامل فولاد مبارکه در آیین افتتاح مرکز داده شرکت ایریسا عنوان کرد؛

پیام تسلیت رهبر انقلاب
 در پی شهادت مجاهد بزرگ اسماعیل هنیه:

محمدیاسر طیب نیا 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه

محمد ناظمی هرندی
معاون تکنولوژی شرکت فولاد مبارکه

کبر گل بو ا
 مدیرعامل شرکت ایریسا

 محمد اطرج
رئیس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان اصفهان

 محمدجواد بابایی
 طراح و مدیر پروژه مرکز داده شرکت ایریسا

 احسان حشمت نژاد
 مدیر کسب وکار شبکه و زیرساخت شرکت ایریسا

نمایه تجاری ایران با همسایه ها؛ تجارتی که از ۶۰ میلیارد دلار گذشت
بررسی روند تجارت ایران طی ۳سال اخیر حکایت از آن دارد که تجارت با همسایه    ها از ۳۶.۵میلیارد دلار در ۱۳۹۹ به ۶۰.۷میلیارد دلار در ۱۴۰۲ افزایش یافته است. ایران به عنوان کشوری واقع در قاره آسیا با ۱۵کشور همسایه است و در بین همسایگان سه کشور امارات، ترکیه و عراق معمولا جزو ۵ شریک اصلی تجاری 

ایران محسوب می شوند. طی ۴سال گذشته، تجارت با همسایه    ها روند افزایشی قابل توجهی به خود گرفت. همچنین میزان تجارت در چهارماهه ابتدایی امسال با رشد ۶ درصدی نسبت به چهارماهه سال گذشته مواجه شد، به شکلی که از ۱۸ میلیارد و ۶۸۷ میلیون دلار به ۱۹ میلیارد و ۸۲۰ میلیون دلار رسیده است. 

دبیر انجمن سنگ آهن ایران:

به تغییر شرایط
 صادرات فولاد نیازمندیم

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از فولادبان، سعید 
ک صنایع بیان  عسکرزاده با اشاره به ابطال ابلاغیه نرخ خورا
، وضعیت قیمتی به شدت در فضای  کرد: در حال حاضر
کسب وکار مؤثر است و هر آن چیزی که قیمت تمام شده را حتی 
 در فضای کسب وکار 

ً
به مقدار کمی کاهش دهد، می تواند قطعا

و بهبود وضعیت سودآوری بنگاه ها تأثیرگذار باشد. در شرایط 
فعلی قیمت تمام شده و رقابت در داخل کشور نسبت به 

قیمت های جهانی در وضعیت خوبی قرار ندارند.
وی در ادامه اضافه کرد: بر همین اساس، می توان گفت هر 
اتفاقی بتواند حتی به صورت بسیار کم در قیمت تمام شده مؤثر 
باشد، مطلوب بوده و مورد استقبال قرار خواهد گرفت. از سوی 
دیگر، مشکلی که وجود دارد این است که در بالادست زنجیره 
فولاد زمانی که گندله کمتر از ظرفیت ثبت شده در کارخانه مورد 
استفاده قرار بگیرد، به همان نسبت تقاضا برای کنسانتره کاهش 
می یابد و طبیعتاً این مشکل به حلقه های بعدی زنجیره نیز 

سرایت می کند.
به گفته دبیر انجمن سنگ آهن ایران، در حال حاضر واحدهای 
مختلف در بخش گندله تا حدودی شرایط خود را با بازار و 

وضعیت تقاضا هماهنگ کرده اند.
عسکرزاده افزود: در واقع چنین روندی به معنی عدم استفاده 
کامل از ظرفیت ها محسوب می شود که گریبان گیر واحدهای 
بزرگ و کوچک می شود. این در حالی است که واحدهای کوچک 

فولادی تاب آوری پایین تر و شرایط کار سخت تری دارند.
با  مقایسه  در  همچنین  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی 
پیش بینی هایی که در برنامه ها وجود داشت و با توجه به میزان 
عرضه محصولات بالادستی زنجیره، احتمالاً از ظرفیت تولید 
امسال کمتر استفاده خواهیم کرد؛ مگر اینکه شرایط خصوصاً در 

صادرات تغییر کند.

ی
کبر

ف ا
وس

     ی
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احداث واحد تولید آب سرد 
با تکنولوژی کولینگ تاور هیبریدی در فولاد مبارکه

مدیر اجرای پروژه های انرژی و سیالات فولاد مبارکه از 
احداث واحد تولید آب سرد با تکنولوژی کولینگ تاور 

هیبریدی در فولاد مبارکه خبر داد.
حمیدرضا خسروانی پور در خصوص اهمیت اجرای این پروژه گفت: با 
بهره برداری از واحد تولید آب سرد )آب چیلد( جدید فولاد مبارکه اصفهان 

که با تکنولــوژی کولینگ تاور هیبریدی و برای نخســتین بار در کشــور با 
چنین ظرفیتی در حال انجام است، عاوه بر کاهش ۴۰ درصدی مصرف 
ســالانه آب در بخش کولینگ تاور این واحد، آب چیلــد موردنیاز فرایند 
تولید و آب چیلد موردنیاز سیســتم های تهویه مطبــوع و برودتی فولاد 

مبارکه نیز تأمین می شود.

وی ادامـه داد: اجـرای ایـن پـروژه باعـث کاهـش اسـتفاده از سـایر 
و  گازی  کولرهـای  و  اسـپلیت ها  نظیـر  خنـک کاری  سیسـتم های 
سیسـتم های خنک کاری جانبی می گردد که ایـن امر به طـور متمرکز در 
فـولاد مبارکه نقـش بسـزایی در کاهش مصـرف انـرژی و تأمین سـرمایش 

مـورد نیـاز دارد.
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رشد ۱۱ درصدی تولید تیرآهن در شرکت ذوب آهن 
اصفهان

شــرکت ذوب آهن اصفهان موفق به تولید ۲99 هزار و 7۰۶ تن 
تیرآهن در سه ماهه نخست سال جاری شد که این میزان با 
افزایش ۱۱ درصدی نسبت به مدت مشــابه سال ۱۴۰۲ همراه 

بوده است.
بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از روابــط عمومــی شــرکت 
ذوب آهن اصفهان، در سه ماهه نخست سال جاری، این شرکت 
که ســبد متنوع محصولات آن به پروژه هــای عمرانی و زیربنایی 
کشور )ریلی، ساختمانی و معدنی( رونق خاصی بخشیده است، 
موفق به تولید ۲۹۹ هزار و ۷۰۶ تن تیرآهن شد که نسبت به مدت 

کی از رشد ۱۱ درصدی است. مشابه سال قبل، حا
ازجمله عوامــل مؤثر در جهش تولیــد تیرآهن می تــوان به رکورد 
کم سابقه ورود مواد اولیه مرغوب به شــرکت ذوب آهن اصفهان 
طی فروردین ماه سال جاری، پایش مستمر فرایند تولید و کاهش 
ضایعــات و همچنیــن ارتقای دانــش فنی بخش هــای مختلف 

مجتمع اشاره کرد.

برای رسیــدن به برنامـــــــــه ریــــــزی »ومعـــادن« 
 سود ۱.۱ میلیارد دلاری 

شــرکت ســرمایه گذاری توســعه معادن و فلزات )ومعادن( در 
برنامه ریزی خود در افق ســال ۱۴۰۶ در پی این موضوع است 

که سود خالص خود را به ۱.۱ میلیارد دلار برساند.
اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری توسعه 
معادن و فلزات )ومعادن( درباره برنامه ریزی برای سود این شرکت 
عنوان کرد: در »ومعادن« مســیری تعریف کرده ایم که بر اساس 
این مسیر عملیات اجرایی پیش رفته است. سود اصلی شرکت 
در سال گذشته بیش از ۲۷ درصد و ســود گروه )تلفیقی( نیز ۵۶ 
درصد ارتقا پیدا کرده است. این موضوع نشان می دهد که تمام 
زیرمجموعه ها به خوبی و در شرایط بهتر کار خود را انجام داده اند.
سعدمحمدی در ادامه خاطرنشان کرد: البته سهام داران باید بر 
اساس برنامه، حمایت را در دستور کار خود قرار بدهند تا در کمتر 
۴ سال آینده سود شرکت از ۴۳۸ میلیون دلاری که در سال گذشته 
اتفاق افتاد با برنامه مشخص به ۱.۱ میلیارد دلار برسد؛ بنابراین با 
حمایت از این مسیر، می توان برنامه زمان بندی را عملیاتی کرد. 
هراندازه در این مسیر مشکات بیشتری ایجاد شود، زمان تحقق 
گر همه چیز کارشناسی  آن عقب خواهد افتاد. من اعتقاد دارم ا
باشد و برنامه مدون قابل درک و قابل ارائه به صورت مستند باشد، 

بدون شک برنامه ها تحقق می یابد.

رشد ۴ درصدی سود شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین

شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در سه ماهه منتهی به خرداد 
۱۴۰۳ سود خالصی معادل 7۸۳۶ میلیارد تومان را محقق کرد که 
کی از افزایش ۴ درصدی سود  بررسی گزارش این شــرکت، حا
طی ســه ماهه نخســت ســال جاری نســبت به دوره مشابه 

سال قبل است.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایلنا، شرکت معدنی و صنعتی 
گهرزمین به ازای هر سهم نیز سود یک هزار و ۴۵ ریالی به دست 
آورد. سود ناخالص »کگهر« نیز با افزایش ۲۱ درصدی همراه شد 
و به ۹ هزار و ۷۸۱ ریال رسید. درآمدهای عملیاتی این شرکت نیز 
با سرمایه حدود ۷۵۰۰ میلیارد تومانی ۵۸ درصد افزایش داشت و 

به ۲۵۴۳۶ میلیارد تومان رسید.
گفتنی است که شرکت معدنی و صنعتی گهرزمین در برنامه ریزی 
کان خود، ســرمایه گذاری های متعددی را در راســتای تکمیل 
زنجیره محصولات، توســعه زیرساخت ها و شــکوفایی کشور در 
دستور کار قرار داده  و در این راستا، پروژه احداث دو کارخانه آهن 
اسفنجی با ظرفیت سه میلیون و ۴۰۰ هزار تن در سال در سایت 

بردسیر آغاز شده است.

عدد خبر

درصد

میلیارد دلار

درصد

برای نخستین بار در کشور انجام شد؛

حمیدرضا خسروانی پور
مدیر اجرای پروژه های انرژی و سیالات 

با هدف افزایش ایمنی فعالیت ها، گسترش فرهنگ 
انسـانی و داشـتن  نیـروی  از  ایمـن، صیانـت  کار 
هرچه بیشـتر روزهـای بـدون حادثـه، دوره آموزشـی 
مسـئولیت کارفرمـا در حـوادث ناشـی از کار بـرای کارکنـان تعمیـرات 
مرکـزی روز پنج شـنبه ۱۱ مردادماه توسـط واحـد آموزش شـرکت برگزار 

شـد.
کز،  در ابتدای این جلسه که با حضور مدیر تعمیرات مرکزی، رؤسای مرا
سرپرستان، کارشناسان، تکنسین ها، شیفت فورمن ها و اپراتورها برگزار 
کید بر اهمیت تعهد همه  شد، حسین طاهری مدیر تعمیرات مرکزی با تأ
مدیران و مسئولان به صیانت از کارکنان زیرمجموعه، انتظارات و موارد 

مهم در حوزه ایمنی را مطرح کرد.
در ادامه، کیانی، رئیس ایمنی بهداشت حرفه ای و آتش نشانی فولاد 
مبارکه، ضمن تشریح وضعیت ایمنی فولاد مبارکه در سال های گذشته، 

با بیان دیدگاه و انتظارات ایمنی مرکزی، موارد کلی را مطرح کرد.

پس از آن، ابراهیم ولی پور، سرپرست ایمنی و بازرسی فنی مرکز ایمنی در 
حوزه کار در فضای بسته موارد مربوط به حوادث ناشی از فضای بسته را 
نیز تشریح کرد و در ادامه، کرمی، مدیر اداره کار بازرسی استان اصفهان 
نیز در حوزه مسئولیت قانونی کارفرما در حوادث ناشی از کار و قانون کار 

جمهوری را عنوان نمود.
گفتنی است ناحیه تعمیرات مرکزی از مدیریت های زیرمجموعه مدیریت 
ارشد خدمات فنی و پشتیبانی شرکت فولاد مبارکه است با ۱۲۷ نفر 
کارکنان نظارت در بخش امانی و ۲۶ شرکت پیمانکار با حدود ۲۲۷۴ نفر 
پیمانکار تمامی فعالیت های تعمیرات و نگهداری از جمله مکانیکی، 
برقی، تأسیسات، کار در ارتفاع، ساختمان های اداری، ساختمان های 
صنعتی، نوار نقاله، بهینه سازی و اجرای پروژه ها و... در نواحی تولیدی، 
غیرتولیدی و ستادی را با نظارت کارکنان امانی تعمیرات مرکزی و 

پیمانکاران زیرمجموعه را بر عهده دارد.
در پایان جلسه از نفرات برتر در این جلسه و دوره آموزشی تقدیر شد.

برگزاری دوره آموزشى مسئولیت كارفرما در حوادث ناشى از كار برای كاركنان

ششمین نشست کمیته حفاظت فنی و بهداشت کار 
شــرکت فولاد مبارکــه )کمیته ارتقــای ایمنی( در ســال 
۱۴۰۳ روز دوشــنبه ۸ تیرمــاه در ســالن همایش هــای 
مرکز تحقیقــات فــولاد مبارکه بــا حضــور معاونت هــای بهره بــرداری، 
سرمایه های انسانی و ســازماندهی و طرح و توســعه، مدیران ارشد 
تولید و خدمات فنی و پشتیبانی، مدیر HSE، مشاور مدیرعامل در 
حوزه سرمایه های انسانی، جمعی از مدیران و رؤسای نواحی، رئیس 
ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشانی، کارشناسان و بازرسین ایمنی 

مرکز و نواحی برگزار شد.
معاون بهره برداری فولاد مبارکه در این جلســه با اشاره به اهمیت نقش 
مدیران، رؤسا و سرپرستان شــیفت در پیشــگیری از حوادث، اقدامات 
صورت گرفته در زمینــه کنترل و نظــارت بر رفتــار ایمن کارکنــان و رعایت 
دســتورالعمل های ایمنــی را مکفــی ندانســت و بــروز هرگونــه حادثــه را 

غیرقابل قبول توصیف کرد.
غامرضا ســلیمی خواســتار بازنگــری رویه هــا و امور محولــه و همچنین 
ارائه راهکار جهت تقویت حس مسئولیت پذیری و مدیریت رویدادها و 
کثری کارکنان در  پاسخ گویی سریع به یافته های ایمنی و مشــارکت حدا

سیستم های مشارکتی کارت سبز در نرم افزار مربوطه شد و تصریح کرد: 
دست یافتن به نتایج مطلوب ایمنی فقط در سایه تمرکز و تاش جمعی 

در این حوزه امکان پذیر است.
کید بر لزوم توجه به جزئیات در انجام فعالیت ها و مدیریت  وی ضمن تأ
مؤثر فعالیت هــای تکرارپذیر گفــت: ســازمان دهی و برنامه ریزی اصولی 
فعالیت های بین نواحی مختلف، اقدامی زمینه ای و مؤثر در پیشگیری 

از بروز حوادث اخیر خواهد بود.
معـاون بهره بـرداری در ادامـه به منظـور رفـع تداخـل کاری و ممانعـت 
از فعالیت هـای دارای ریسـک بـروز حادثـه، برگـزاری جلسـات ایمنـی 
به صـورت منظـم و ایجاد یـک  رویـه مشـخص در پیشـگیری از حـوادث را 

خواسـتار شـد.
تأمین سلامت و ایمنی کارکنان در محیط های کاری، نه تنها 

یک وظیفه، بلکه یک حق اساسی است
وی ارتقای ایمنی در محیط های کاری را بسیار مهم و حیاتی توصیف و 
تصریح کرد: تأمین سامت و ایمنی کارکنان در محیط های کاری، نه تنها 
یک وظیفه، بلکه یک حق اساســی اســت که باید در تمامی ابعــاد به آن 

توجه کنیم.

گاهیم کــه رعایت اصول ایمنــی و بهبود  ســلیمی عنوان کرد: به خوبــی آ
شــرایط کاری، به عنوان یکــی از اهداف اصلــی، نیاز به تــاش و همکاری 
همه جانبــه دارد و بــه همیــن دلیــل، هــدف مــا از برگــزاری این جلســه، 
گاه ســازی و ایجاد تغییرات مثبــت در سیاســت ها و فرایندهای ایمنی  آ

سازمان است.
رعایت اصول ایمنی در فعالیت های باربرداری و لزوم تهیه 

روش اجرایی پیش از شروع فعالیت ها
حســین مدرســی فر، مدیر بهداشــت حرفه ای، ایمنی و محیط زیســت 
فولاد مبارکه نیز در این جلســه ضمن بیان اهمیت رعایت اصول ایمنی 
در فعالیت هــای باربــرداری و لــزوم تهیــه روش اجرایــی پیــش از شــروع 
فعالیت هــای باربــرداری و همچنیــن تخصیــص یــک محیــط ایمــن و 
مناسب جهت انجام تست مکانیسم های باربرداری، خواستار همکاری 
همه جانبه جهت مدیریت رویدادها و پیشگیری از این قبیل حوادث در 

محیط کارخانه شد.
وی در ادامه، به اهمیت فرایند ایمنی سیســتم در راستای تعیین انواع 
خطرات بالقــوه ای کــه ممکن اســت در هر شــغلی وجود داشــته باشــد 
پرداخت و لازمه رســیدن به تکــرار روزهای بدون حادثــه را تقویت حس 

مســئولیت پذیری مدیــران، رؤســا، شــیفت فورمن ها و کارکنان شــرکت 
و پیمانــکاران در توجــه بــه مدیریــت رفتــار کارکنــان، اجــرای روش هــا و 
دســتورالعمل های کاری و ایمنــی، اســتفاده از ابــزار و تجهیــزات ایمن و 
اســتاندارد و کنترل و نظارت بر اجرا و پیاده ســازی سیســتم های ایمنی 

دانست.
اهمیت اجرای موازین ایمنی در زمینه باربرداری و 

حفاظ گذاری قسمت های گردنده و خطرناک تجهیزات دوار و 
پرس های هیدرولیک

جواد کیانی، رئیس ایمنی، بهداشت حرفه ای و آتش نشانی نیز در گزارشی 
وضعیت ایمنی شرکت در تیرماه ۱۴۰۳ را تشریح کرد و حوادث ماه اخیر را 

مورد بررسی و تحلیل قرار داد.
وی در این گــزارش به اهمیت اجرای موازین ایمنــی در زمینه باربرداری 
ک تجهیــزات دوار و  و حفاظ گــذاری قســمت های گردنــده و خطرنــا
پرس های هیدرولیــک پرداخت و در ادامه به اقدامــات صورت گرفته در 
زمینه ارتقای فرهنگ ایمنی شیفت فورمن ها با همکاری واحد آموزش و 
کنش در شرایط اضطراری به همکاری نواحی  تهیه طرح های مقابله با وا

مختلف اشاره کرد.

دست یافتن به نتایج مطلوب ایمنى با تمركز و تلاش جمعى در این حوزه امكان پذیر است
معاون بهره برداری در ششمین نشست کمیته حفاظت فنی و بهداشت کار شرکت مطرح کرد:

تصویب افزایش سرمایه ۱۶۰ درصدی وکغدیر
( با حضور بیش از ۹۱ درصدی صاحبان سهام و به منظور تصویب افزایش سرمایه امروز برگزار شد.  در این مجمع، افزایش سرمایه شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر از مبلغ ۳۸ میلیون و ۳۶۵ هزار میلیون ریال به مبلغ ۱۰۰ هزار  مجمع فوق العاده شرکت بین المللی توسعه صنایع و معادن غدیر )وکغدیر

کنون این هلدینگ حدود ۷ درصد از تولید کل کشور را انجام می دهد. میلیون ریال معادل ۱۶۰۰۷ درصد از محل سود انباشته تصویب شد. در این  مجمع اعلام شد چشم انداز این شرکت در حوزه آهن اسفنجی تا پایان سال ۱۴۰۴ رسیدن به ۱۱۹ درصد از سهم بازار است. در حوزه فولاد ا
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خـبــــــــــــــــــر            
خبر بین الملل

سرمایه گذاران چینی و عربستان سعودی در حال 
برنامه ریزی برای افزایش سرمایه گذاری خود در سرمایه گذاری 
مشترکی به نام ورق JV واقع در منطقه ویژه اقتصادی شهر 

صنعتی رأس الخیر در شرق عربستان سعودی هستند.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از آرتان پرس، بائواستیل 
)Baosteel( یک فولادساز چینی، این برنامه مشترک را با افزایش 
سرمایه گذاری خود به ۱ میلیارد دلار مدیریت خواهد کرد و در 
نتیجه ۵۰ درصد از سهام JV را به دست خواهد آورد. به طور 
هم زمان، آرامکو، یکی از بزرگ ترین شرکت های نفتی جهان، و 
صندوق سرمایه گذاری عمومی عربستان سعودی )PIF( هرکدام 
۵۰۰ میلیون دلار کمک خواهند کرد و معادل ۲۵ درصد از سهام 

این سرمایه گذاری را در اختیار خواهند گرفت.
این حرکت بیان کننده تشدید قابل توجهی نسبت به برنامه های 
سرمایه گذاری اولیه افشا در سال ۲۰۲۳ است که در آن برنامه 
بائواستیل متعهد به سرمایه گذاری ۴۳۷.۵ میلیون دلاری 
برای ۵۰ درصد سهم خود بود و آرامکو و PIF قصد داشتند 
هرکدام حدود ۲۱۸ میلیون دلار برای مالکیت ۲۵ درصدی خود 

سرمایه گذاری کنند.
افزایش سرمایه در ۲۶ جولای توسط سهام داران بائواستیل 
تصویب شد و نهاد سهامی عام این شرکت ضمانت مالی تا سقف 
۱.۰۶۷ میلیارد دلار را برای این پروژه ارائه خواهد کرد. این بودجه 
برای پوشش هزینه های اولیه مربوط به ساخت پروژه و تضمین 

پیشرفت بی وقفه آن در نظر گرفته شده است.
پس از تکمیل، پیش بینی می شود که سالانه ۲.۵ میلیون تن 
آهن کاهش یافته مستقیم، ۱.۶۶۷ میلیون تن در سال اسلب و 
۱.۵ میلیون تن در سال ورق ضخیم تولید کند. این محصولات 
مهندسی  کشتی سازی،   ، گاز و  نفت  بخش های  به  عمدتاً 
فراساحل و ساخت وساز در سراسر خاورمیانه و شمال آفریقا 

خدمت خواهند کرد.
کید می کند که این پروژه اولین مرکز  شایان ذکر است بائواستیل تأ
تولید صفحه ضخیم جامع سبز و کم کربن در جهان خواهد بود. 
 )DRI( این کارخانه دارای یک کارخانه آهن کاهش یافته مستقیم
با سوخت گاز طبیعی و یک کوره قوس الکتریکی است که هر دو 
کسید کربن در طول تولید  برای به حداقل رساندن انتشار دی ا
طراحی شده اند. کارخانه DRI همچنین با استفاده از هیدروژن 
کسید  سازگار است، که نشان دهنده کاهش احتمالی انتشار دی ا

کربن تا ۹۰درصد در آینده است.

بـه گـزارش خبرنـگار فـولاد و بـه نقـل از ایراسـین، آمـار 
منتشرشده از سوی گمرک چین از افزایش ۲۲ درصدی معادل 
۵۳.۴ میلیـون تنـی صـادرات فـولاد چیـن طـی ژانویه تـا جولای 
سـال میلادی جـاری حکایـت می کنـد. کاهش تقاضـا در بـازار 
داخلـی چیـن موجـب شـده فولادسـازان ایـن کشـور بیـش از 
همیشه برای تصاحب سهم بیشتری در بازار جهانی جهت 

تلاش کنند.
کاهش تقاضـا در بـازار داخلی بـه دلیل ضعـف در حوزه سـاخت و 
ساز چین به دنبال شرایط نامساعد آب و هوایی از جمله دمای 
بالا در شمال و باران های شدید در شرق و جنوب، کاهش ارزش 
یـوان و قیمـت پاییـن محصـولات فـولادی چیـن در بـازار جهانـی 
علـل اصلـی افزایـش حجـم صـادرات فـولاد ایـن کشـور در سـال 
جاری محسـوب می شـود. در واقـع فولادسـازان چینی بـا در نظر 
گرفتن رکود بازار داخلی، تولیدات خود را روانه بازار جهانی کردند.

انتظار می رود مصرف فولاد در چین در سال جاری به 
حدود 9۰۰ میلیون تن کاهش یابد و احتمالاً تا چند سال آینده 
در این سطح باقی بماند. مجموع مصرف ظاهری فولاد کشور 
در سال ۲۰۲۴ بعید است از 9۱۰ میلیون تن فراتر رود یا حتی به 
 کمتر از 9۳۳.۴ 

ً
زیر 9۰۰ میلیون تن برسد. بااین حال، قطعا

میلیون تن ثبت شده برای سال ۲۰۲۳ باقی خواهد ماند. در 
ژانویه تا ژوئن سال جاری، مصرف ظاهری فولاد در چین به 
۴7۸.7 میلیون تن رسید که نسبت به مدت مشابه سال قبل 

۳.۳ درصد کاهش داشت.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از فولاد ایران، کاهش این 
شاخص همچنین فشار قابل توجهی بر کارخانه های فولاد وارد 
کرد: میانگین حاشیه سود فروش در میان کارخانه های عضو 
انجمن آهن و فولاد چین طی ۵ ماه به ۰.۹۹ درصد کاهش یافت؛ 

درحالی که در سال ۲۰۲۳ به طور میانگین ۱.۳۸ درصد بود.
ک و  ، بازار اما در مورد صنایع مصرف کننده فولاد در این کشور
گرچه کاهش در این  مستغات چین به طورکلی ضعیف است، ا
بخش نسبت به سال قبل تا حدودی کند شده است. عاوه بر 
این، رشد سرمایه گذاری زیرساختی کشور کند شده است. با وجود 
این، صنایع تولیدی چین در نیمه اول سال نتایج خوبی به ویژه 

در زمینه تولید کانتینر نشان دادند.

افزایش سرمایه گذاری چینی 

در ورق عربستان

افزایش ۲۲درصدی صادرات فولاد چین

در شش ماه نخست ۲۰۲۴

مصرف فولاد چین

 به 9۰۰ میلیون تن خواهد رسید

کمیته  گزارش خبرنگار فولاد، پنجمین جلسه  به 
بومی سازی گروه فولاد مبارکه روز دوشنبه ۸ مردادماه 
۱۴۰۳ با حضور معاون خرید، مدیر برنامه ریزی خرید، 
کارشناسان واحد بومی سازی و نمایندگان واحدهای  رئیس و 
بومی سازی شرکت های زیرمجموعه فولاد مبارکه در سالن جلسات 

ساختمان مدیریت خدمات فنی و پشتیبانی فولاد مبارکه برگزار شد.
مصطفی عطایی پور، معاون خرید فولاد مبارکه، در این جلسه ضمن ابراز 
خرسندی از استمرار جلسات کمیته بومی سازی گروه فولاد مبارکه اظهار 
کرد: بومی سازی یکی از مباحث بسیار مهمی است که از دهه ۸۰ در فولاد 
مبارکه آغاز شد و امروز با پشتکار و همت همه تاشگران در این شرکت به 
جایی رسیده که حدوداً بین ۹۰ تا ۹۵ درصد از قطعات یدکی و مکانیکی 

این مجموعه ساخت داخل است.
وی با بیان اینکه فولاد مبارکه طی سال های گذشته درصدد توسعه و 
ترویج فرهنگ بومی سازی در شرکت های زیرمجموعه خود نیز بوده است، 
افزود: فولاد مبارکه با برگزاری جلسات منظم و انجام برنامه ریزی های 
هدفمند، به دنبال تشویق شرکت های زیرمجموعه برای بومی سازی 

قطعات و تجهیزاتشان است.
کید بر ضرورت هم افزایی برای تحقق  معاون خرید شرکت فولاد مبارکه با تأ
بومی سازی در گروه فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه در راستای انتقال 
دانش شیوه های بومی سازی و حمایت از ساخت داخل، جلسات 

متعددی با شرکت های زیرمجموعه خود داشته و خواهد داشت.
ایجاد فهم مشترک برای بومی سازی در گروه فولاد مبارکه

وی خاطرنشان کرد: این جلسات از سال ۱۴۰۲ به صورت جدی تر و با 
محوریت مدیریت برنامه ریزی خرید و واحد بومی سازی فولاد مبارکه 
با شرکت های زیرمجموعه ادامه یافت. این در حالی است که امروز در 
گروه فولاد مبارکه، یک فهم مشترک در حوزه بومی سازی به وجود آمده؛ 
تاجایی که هریک از شرکت های زیرمجموعه، واحدی تحت عنوان واحد 

بومی سازی برای خود ایجاد کرده اند.
عطایی پور با بیان اینکه طبیعی است در کنار بومی سازی هر قطعه یا 
تجهیز، دانش مربوط به آن نیز وارد هر شرکت می شود، اذعان داشت: با 
گسترش فرهنگ بومی سازی، این الزام برای شرکت ها ایجاد می شود که با 
شرکت های دانش بنیان و فناور ارتباط برقرار کنند و همکاری های مشترک 

با آنان را افزایش دهند.
آمادگی فولاد مبارکه برای انتقال دانش و تجربیات در حوزه 

بومی سازی
وی تصریح کرد: طی سال های اخیر با افزایش میزان بومی سازی در گروه 
فولاد مبارکه، بسیاری از شرکت های دانش بنیان کشور بیش از گذشته 
فعال تر از قبل شده اند و همین امر منجر به امیدآفرینی میان جوانان 
نخبه و متخصص کشور شده است. از سوی دیگر، فولاد مبارکه میزان خرید 
قطعات موردنیاز خود را از شرکت های دانش بنیان افزایش داده و به عنوان 

یکی از بزرگ ترین حمایت کنندگان این شرکت ها مطرح شده است.
کید بر ضرورت تعمیم فرهنگ بومی سازی به  معاون خرید فولاد مبارکه با تأ

دیگر فولادسازان کشور بیان داشت: فولاد مبارکه آمادگی کامل برای انتقال 
دانش و تجارب حوزه بومی سازی به دیگر صنایع فولادی کشور را دارد و در 

جلسات مربوطه این امر را به منصه ظهور می گذارد.
گام بلند فولاد مبارکه برای جهش بومی سازی در کشور

وی با بیان اینکه حرکت فولاد مبارکه برای ایجاد این هم افزایی منجر به 
جهش بومی سازی در کشور خواهد شد، اضافه کرد: امیدوارم با پیشرفت 
بومی سازی مواد، قطعات و تجهیزات بتوانیم کشور را از واردات بی نیاز 
کنیم. در حال حاضر، حدود ۹۰ درصد از قطعات و تجهیزات فولاد مبارکه 
بومی سازی شده و این اتفاق به عنوان الگوی مناسبی برای صنعت 

کشور است.
عطایی پور در ادامه عنوان داشت: فولاد مبارکه فراتر از بومی سازی قطعات 
و تجهیزات، اقدام به بومی سازی پودرهای قالب ریخته گری و مواد نسوز 
موردنیاز کرده که این امر گام مهمی در استمرار تولید محصولات بوده 
است. شرکت های دانش بنیان پس از شناسایی معضات صنعت فولاد، 

قطعات و تجهیزات موردنیاز آنان را بومی سازی و داخلی سازی می کنند.
در ادامه این جلسه، علی یار عراقی، مدیر برنامه ریزی خرید فولاد مبارکه، 
مهدی شهیدی، رئیس بومی سازی شرکت فولاد مبارکه و سعید کیانی، 
سرپرست واحد بومی سازی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان به بیان 

دیدگاه های خود در این زمینه پرداختند.
علی یار عراقی، مدیر برنامه ریزی خرید فولاد مبارکه:

فولاد مبارکه دانش بومی سازی را به اشتراک می گذارد
هدف از برگزاری این جلسات رسیدن به نقاط مشترک در حوزه 
بومی سازی گروه فولاد مبارکه است. فولاد مبارکه طی ۲۰ سال گذشته 
در حوزه بومی سازی توانسته نتایج قابل توجهی در کشور حاصل کند و 
کنون دانشی را که طی این سال ها به دست آورده و بسیار ارزشمند است  ا

ک می گذارد. در میان دیگر فولادسازان کشور به اشترا
یکی دیگر از اهداف این جلسات مشترک، شناسایی و معرفی شرکت های 
توانمند در بومی سازی قطعات و تجهیزات است که منجر به تکمیل سبد 

محصولات و ارتقای کیفی کالاهای داخلی خواهد شد.
شکل گیری برند »بومی سازی« با محوریت فولاد مبارکه

فولاد مبارکه جایگاه برتر بومی سازی کشور را دارد. با توجه به مأموریتی 
که از سوی ایمیدرو به فولاد مبارکه برای برندسازی محول شده، برند 
»بومی سازی« و برند »داخلی سازی« در کشور با محوریت فولاد مبارکه 

در حال شکل گیری است.
زیرساخت ها، دستورالعمل ها، یکپارچه سازی، سامانه ها و انتقال دانش 
طی جلسات قبلی کمیته بومی سازی بررسی شد و امروز در پنجمین 
جلسه کمیته بومی سازی گروه فولاد مبارکه، مباحث فنی و علمی این 
حوزه از سوی تیم کارشناسی بومی سازی فولاد مبارکه برای کارشناسان 

شرکت های زیرمجموعه در حال تبیین است.
مهدی شهیدی، رئیس بومی سازی شرکت فولاد مبارکه:

تدوین آیین نامه بومی سازی در گروه فولاد مبارکه
ک دانش  پیرو دستور مدیرعامل فولاد مبارکه مبنی بر ضرورت اشترا

بومی سازی بین شرکت های زیرمجموعه و تعریف پروژه های مشترک 
جهت تجمیع نیازها و انجام پروژه های بومی سازی از سال گذشته، 
جلسات هماهنگی و هم افزایی گروه فولاد مبارکه با محوریت بومی سازی 

تشکیل شد.
این جلسه پنجمین جلسه کمیته بومی سازی گروه فولاد مبارکه است و 
یکی از اهداف مهم آن تدوین آیین نامه بومی سازی در گروه فولاد مبارکه 
است؛ فولاد مبارکه طی سال های گذشته در حوزه کمیّت و کیفیت 

بومی سازی به نتایج خوب و قابل قبولی رسیده است.
بومی سازی ۳۲۶ قطعه و تجهیز فولاد مبارکه از ابتدای 

سال تاکنون
کنون حدود ۱۰۴۶۰ قطعه و تجهیز در شرکت فولاد مبارکه  از سال ۱۳۹۰ تا
بومی سازی شده و هرچه روبه جلو می رویم، تکنولوژی پیشرفته تر شده 
و بومی سازی این قطعات با تبدیل شدن سفارش ها از سطح قطعه به 
تجهیز و تجهیزات حیاتی خطوط تولید فولاد مبارکه، گسترده  شده است.
هدف گذاری ما تحقق ۹۰ درصدی تأمین نیازهای فولاد مبارکه از 
کنون حدود ۳۲۶ قطعه  شرکت های داخلی است. از ابتدای سال ۱۴۰۳ تا
و تجهیز بومی سازی شده؛ درحالی که در سال گذشته فرایند بومی سازی 

۱۱۵۲ قطعه و تجهیز در فولاد مبارکه صورت گرفته است.
سعید کیانی، سرپرست واحد بومی سازی شرکت صنایع 

معدنی فولاد سنگان:
توسعه بومی سازی به منظور کاهش توقفات 

پیش بینی نشده خطوط تولید
واحد بومی سازی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان از سال ۱۳۹۷ با 
دستور معاونت توسعه تکنولوژی این مجموعه فعالیت خود را آغاز کرد و 
طی سه سال اخیر، بیش از گذشته موردحمایت مدیریت این مجموعه 

قرار گرفت.
توسعه بومی سازی به منظور کاهش توقفات پیش بینی نشده خطوط 
تولید در نواحی مختلف از سنگ شکن تا کارخانه های کنسانتره و 
گندله سازی در شرکت فولاد سنگان در حال انجام است. مدیریت 
بومی سازی وظیفه پشتیبانی از بخش بهره برداری و خطوط تولید را در 

راستای نیل به اهداف کمّی و کیفی تولید بر عهده دارد.
بومی سازی ۳۵۰ قطعه و تجهیز در فولاد سنگان

فولاد سنگان با ثبت درخواست های سفارش خرید به صورت موازی با 
واحد خرید، فرایند بومی سازی را براساس وجود تکنولوژی تولید آن در 
کشور آغاز می کند و این وظیفه را تا مرحله رسیدن به کیفیت قطعه اصلی 

به منظور کاهش توقفات پیگیری می کند.
شرکت فولاد سنگان در این راستا بیش از ۶ هزار و ۲۰۰ مدرک فنی ساخت 
درخصوص معادل سازی تأمین و ساخت قطعات تدوین کرده و بیش از 
۳۵۰ قطعه و تجهیز را بومی سازی کرده است؛ این شرکت در راستای نیل به 
اهداف پیش بینی شده ذیل سند توسعه و استراتژیک خود، تأمین پایدار 
قطعات یدکی را به عنوان یکی از اصلی ترین اهداف سازمانی در فرایندهای 

داخلی رصد می کند.

90 تا 95 درصد از قطعات یدکی و مکانیکی فولاد مبارکه ساخت داخل است
معاون خرید فولاد مبارکه در پنجمین جلسه کمیته بومی سازی گروه فولاد مبارکه مطرح کرد:

تعویض »اچ بیم مونوریل« جرثقیل های سقفى واحد انبار تختال نورد گرم فولاد مباركه
در پی افزایــش ظرفیت انبــار تختــال واحد نــورد گرم 
فولاد مبارکه در سال گذشــته، پروژه اصلاح و تقویت 
اچ بیم مونوریل جرثقیل های سقفی انبار تختال نیز با 

هدف افزایش تحمل تناژ بار جرثقیل ها با موفقیت انجام شد.
مجید همت زاده، کارشناس تعمیرات مکانیک تعمیرات مرکزی، با اعام 
این خبر گفــت: این پروژه با همــکاری واحد نــورد گــرم و واحد تعمیرات 
مرکزی توســط مرکز تعمیرات مکانیک و شرکت فنی مهندســی برق آرا از 
زیرمجموعه های این مرکز با بیش از ۳  هزار نفر ساعت و در مدت حدود 

یک ماه انجام شد.
وی با بیان اینکه تمامی قطعات مورداستفاده در این پروژه به درخواست 
واحد نورد گرم و توســط همــکاران متخصــص واحد تعمیــرگاه مرکزی با 
کیفیت مطلوب ساخته شد، گفت: قطعات و تجهیزات ساخته شده به 

همت تیم اجرایی مرکز تعمیرات مکانیک نصب و اجرا شد.
کارشــناس تعمیــرات مکانیــک جرثقیل های ســقفی ضمن اعــام این 
خبر در تشــریح چرایی اجرای این پــروژه اظهار کرد: بــا توجه به تعویض 
جرثقیل های انبار تختال نورد گرم و افزایش تناژ باربرداری جرثقیل ها و 
همچنین سنگین تر شدن قطعات ازجمله چرخ ها، ترولی، قاب و سایر 
 HEB220 اجزای آن نیاز بود که مونوریل و اچ بیم آن نیز تقویت و از سایز
به IP400 تغییر یابد تا افزایش تناژ باربرداری جرثقیل هــا از ۸۰ به ۹۰ تن را 

امکان پذیر سازد.
به گفته محمد محمدی، کارشــناس تعمیرات مکانیک جرثقیل های 
سقفی ،در راستای اجرای این پروژه، محاسبات و تحلیل های موردنیاز 
جهت تغییر قطعات به همت متخصصان واحد نورد گرم صورت پذیرفت 
و تغییرات مذکور در سه جرثقیل انبار تختال نورد گرم با همکاری تعمیرات 

مرکزی، تعمیرگاه مرکزی و حمل ونقل انجام شد.

در همین زمینه، ایمان شریف یلمه، تکنسین تعمیرات مکانیک نیز اظهار 
داشت: با اباغ این پروژه به تعمیرات مرکزی، طی جلساتی با متقاضی، 
نقشه ها بررســی و همچنین با بازدید محل فعالیت و تدوین یک روش 
اجرایی ایمن با در نظر گرفتن اولویت های خط تولید، این فعالیت زودتر 
از زمان برنامه ریزی شده و به صورت ایمن و کیفی انجام شد. عاوه بر این، 
جهت انجام این فعالیت نیاز به نصب داربست معلق، دمونتاژ و مونتاژ 
قطعات در ارتفاع حدود ۳۰ متری بود که با همکاری شایســته همکاران 

ذی ربط در فضایی کاملاً ایمن انجام شد.
همت زاده انجام پروژه بدون حضور کارشناســان و ســازندگان خارجی، 
اشتغال زایی، دست یابی به دانش فنی ساخت و تعویض اچ بیم مونوریل 
جرثقیل های ســقفی و صرفه جویــی اقتصــادی برای فــولاد مبارکــه را از 
مهم ترین مزایای اجرای این پروژه دانســت و در همین راستا از حمایت 
مدیریت هــای تعمیرات مرکــزی و نورد گــرم و همــکاران حاضــر در پروژه 

تشکر و قدردانی کرد.

با استفاده از ظرفیت های مرکز تعمیرات مکانیک واحد تعمیرات مرکزی انجام شد؛
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مصطفی عطایی پور
معاون خرید فولاد مبارکه

علی یار عراقی
 مدیر برنامه ریزی خرید فولاد مبارکه

مهدی شهیدی
 رئیس بومی سازی شرکت فولاد مبارکه

مجید همت زاده
 کارشناس تعمیرات مکانیک تعمیرات مرکزی

ایمان شریف یلمه
تکنسین تعمیرات مکانیک

محمد محمدی
کارشناس تعمیرات مکانیک جرثقیل های سقفی

سعید کیانی
 سرپرست واحد بومی سازی شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان

اتصال ایمیدرو به پایگاه جامع داده های علوم زمین کشور اجرایی شد
کتشافات معدنی کشور از اتصال سامانه اطلاعات مکانی سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( به پایگاه جامع داده های علوم زمین کشور خبر داد و افزود: با توجه به جلسات و نشست های مدیریتی و فنی که  رضا جدیدی مدیرکل دفتر برنامه ریزی، فناوری و بودجه سازمان زمین شناسی و ا

ک گذاری شده است. کتشافی طراحی و اجرا شد. در فاز نخست  این کار ، بیش از ۶ هزار رکورد اطلاعاتی در این پایگاه اشترا از سال گذشته تا کنون برگزار شده است، سازوکار اجرایی جهت اتصال سامانه های معدنی و تولیدکنندگان داده های زمین شناسی و ا
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كوتاه خبــــــــــــــر 

 خـبــــــــــــــــــر      

  کمک نقدی بانیان موکب خادمان ثارالله 

مجتمع فولاد سبا به مؤسسه خیریه 

حمایت از کودکان مبتلا به سرطان اصفهان

بانیان موکب خادمان ثارالله مجتمع فولاد سبا 
متشکل از کارکنان واحدهای آب رسانی، تصفیه و توزیع 
سیالات مجتمع فولاد سبا، در اقدامی خیرخواهانه مبلغ 
۵۵ میلیون ریال به مؤسسه خیریه حمایت از کودکان 

مبتلا به سرطان اصفهان )کسا( اهدا کردند.
بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد، اعضــا و بانیــان ایــن موکــب بــا تأســی 
از ســیره امــام حســین )ع( و عمــل بــه ســفارش های ائمــه 
معصومیــن، در اقدامــی خیرخواهانــه، مبلغــی معــادل مبلــغ 
نذورات خود را که در پذیرایی از کاروان دســته  ها و هیئت های 
عزاداری حضــرت سیدالشــهدا )ع( هزینه کــرده بودند به منظور 
تأمیــن دارو و درمان کــودکان مبتا به ســرطان اســتان اصفهان 

ــد. ــه کردن هدی
گفتنی اســت در پی این اقدام خیرخواهانه کارکنان فولاد سبا، 
مدیریــت مؤسســه خیریــه حمایــت از کــودکان مبتا به ســرطان 
اصفهــان بــا ارســال تقدیرنامــه ای از همیــاری بانیــان موکــب 

خادمــان ثــارالله مجتمــع فــولاد ســبا تجلیــل کــرد.

جلسه هم اندیشی مدیران فولاد سبا با مدیران عامل و رؤسای شرکت های پیمانکاری

مجامع عمومى سالیانه
 شركت های سرمایه پذیر MSTIDFUND برگزار شد

مجامع عمومی ســالیانه شــرکت های ســرمایه پذیر 
صندوق سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد مبارکه منتهی 

به سال مالی ۲9 اسفندماه ۱۴۰۲ برگزار شد.
به گزارش MSTID FUN، در این جلسات ضمن بررسی عملکرد سالیانه 
هیئت مدیره و گزارش حسابرسی شرکت در ســال مالی ۱۴۰۲، بر ضرورت 

کید شد. دست یابی شرکت به اهداف عملیاتی و مالی موردنظر تأ

کنون مجمع عمومی شــرکت های پژوهش فلزات ثمین  گفتنی است تا
سپاهان، مهام صنعت شــریف، کیمیا صنعت اســپادانا، فرایندپژوهان 
معدن ایرانیان، حفــار صنعت بینالــود و کارن افــزار نوید پارســیان برگزار 
شده اســت و عاوه بر مجامع فوق، ۱۴ مجمع تا پایان فروردین ماه برای 
شرکت های ســرمایه پذیری که پایان ســال مالی آن ها آذرماه ۱۴۰۲ بوده، 

برگزار شده است.

جلسه مشترک مدیران مجتمع فولاد سبا با مدیران 
عامل و رؤسای شرکت های پیمانکاری روز یک شنبه، 
هفتم مردادماه، در سالن آمفی تئاتر ساختمان آموزش 

سبا برگزار شد.
به گزارش خبرنگار فولاد، قاسـم خوشـدل پور، مدیر مجتمع فولاد سـبا، 
در ایـن جلسـه بـا بیـان اینکـه شـرکت های پیمانـکاری همـواره شـرکای 
کسـب وکار گـروه فـولاد مبارکـه بوده انـد، گفـت: در واقـع همـه مـا در یـک 
تیـم قـرار داریـم کـه حداقـل در حـوزه اداره نیـروی انسـانی ایـن شـرکت ها 
همـکاری داشـته ایم. به نحوی کـه از ابتـدای شـروع کار مجتمـع فـولاد 
مبارکه گام بـه گام همراه هـم رشـد کرده ایم و توانسـته ایم اتفاقـات خوبی 

را رقـم بزنیـم.
وی گفـت: امـروز ایـن توانمندی هـا بـه جایگاهـی رسـیده اسـت کـه 

شـرکت های پیمانکار همانند فولاد مبارکه در سطح کشـور، خصوصاً 
در بیـن تولیدکننـدگان فـولاد حرف هـای زیـادی بـرای گفتـن دارنـد.

وی ضمن تشکر از تاش ها و همکاری های انجام شده، برگزاری جلسات 
کیــد قــرار داد و هــدف از برگــزاری این جلســات را ایجاد  بیشــتر را مورد تأ
هماهنگی بیشتر جهت اتخاذ تصمیمات بهتر، تعیین اهداف و ارتقای 
روابط کاری، خصوصاً ارتقای فرهنگ ایمنی، بررســی و راهکارهای حل 
مشــکات این حوزه و جلوگیــری از وقوع حــوادث تلخ در زمینــه نیروی 
انسانی دانست و افزود: به طور حتم در جلسات آینده به مسائل ایمنی 

بیشتر ورود خواهیم کرد.
وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود از تمامــی مدیــران و مســئولان 
شــرکت های پیمانــکار درخواســت کــرد کــه همــه مســائل ایمنــی را بــه 
کارشناسان ایمنی خود تفویض نکنند و شخصاً نظارت و مسئولیت پذیری 

لازم را در این خصوص داشته باشند.
توجه به مسائل رفاهی و درمان کارکنان پیمانکار

کی، رئیس اداری و خدمات، به ارائه گزارش در خصوص   در ادامه علی خا
اقدامات انجام شده در حوزه نیروی انسانی پیمانکاران پرداخت و گفت: 
در راســتای مســائل رفاهی کارکنان پیمانــکار، اقدامــات خوبی ازجمله 
رختکن کارکنان پیمانکار صورت گرفتــه و به تمامی این عزیزان رختکن 
اختصاص تخصیص داده شده است. همچنین شرایطی فراهم شده که 
به غیر از موارد خاص که موردنظر مدیریت شرکت است، تمامی کارکنان 
پیمانــکار بتوانند غــذای خود را بــدون نیاز بــه ظــروف یک بارمصرف در 

رستوران های تعبیه شده میل کنند.
وی ادامه داد: استفاده از سرویس های ایاب و ذهاب همه افراد در کلیه 
مســیرها و اســتفاده همکاران پیمانکار و خانواده های محترم ایشان از 

امکانات خدمات رفاهی و همچنین رفع مشکات مربوط به بیمه تکمیلی 
از دیگر اقدامات انجام شده است.

کید رعایت قوانین و مقررات ایمنی و مسئولیت های  تأ
مدیران شرکت های پیمانکاری

سید محمدرضا انگشترساز اصفهانی، رئیس واحد ایمنی و بهداشت نیز 
در این جلسه ضمن ارائه گزارش شرایط موجود و آموزش مسائل ایمنی، 
بر رعایت قوانین و مقررات ایمنی و مسئولیت های مدیران شرکت های 
کید کــرد و اولویت اول را  پیمانکاری در زمینه نظارت بر ایمنی کارکنان تأ

سامت کارکنان دانست.
شایان ذکر است در ادامه این جلسه، برخی از نمایندگانِ  مدیران عامل 
شرکت های پیمانکاری به  طرح دیدگاه های خود درباره مسائل مربوطه 

ازجمله نحوه جذب نیروی انسانی و خدمات رسانی به آنان پرداختند.

با استفاده از ظرفیت مرکز تعمیرات مکانیک واحد تعمیرات مرکزی انجام شد؛
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 ایـــــــراسیـــــــن
شبکه اطلاعات 
فـــــولاد ایـــــــران 

 خـبــــــــــــــــــر       خـبــــــــــــــــــر      

شما و فولاد

9۱۳****۰9۵
ک بودن مسیر و زیاد بودن  با توجه به مسافت زیاد، خطرنا
تعداد ایستگاه ها لطفاً مشکل شلوغی سرویس شهرکرد 
را بررسی و در صورت امکان یک سرویس اضافه کنید )از 

کن شهرکرد( طرف جمعی از کارکنان سا
9۱۳****7۳۶

در صورت امکان برای حضور کارکنان و خانواده های 
آن ها در آیین مذهبی مانند عزاداری در دانشگاه اصفهان 

سرویس ایاب وذهاب در نظر گرفته شود.
9۱۳****۲7۶

برنامه  می شود  خواست  در  محترم  مسئولان  از 
سفرکارکنان و خانواده ها به مشهد مقدس را طبق روال 

سال گذشته اجرا کنند.
همکاران   گرامی دارای شماره ۱۸۳****9۱۳، 
 ،9۱۳****۰۱۶  ،9۱۳****۶99  ،9۱۳****۰9۵
 ،9۱۳****9۶۵  ،9۱۳****۰۳۴  ،9۱۳****۲7۰
99۰****9۱۳، ۰۸۳****9۱۳، ۱۱9****9۱۳ ضمن تشکر 
از ارتباط شما با خبرنامه فولاد، به اطاع می رساند پیام 
شما دریافت و جهت اخذ پاسخ برای مسئولان ذی ربط 

ارجاع گردید.
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مجتمع صنعتی اسفراین به افتخاری جدید دست یافت
مجتمع صنعتی اسفراین با شرکت در آزمون های PT موفق به دریافت استاندارد بین المللی ISO 17025 از تورکات شد. این استاندارد برای تأیید صلاحیت آزمایشگاه ها استفاده می شود و به دلیل دارا بودن CB خارجی در ایران ممیزی نمی شود.  این استاندارد الزامات عمومی برای صلاحیت، بی طرفی و انسجام 

کز تأیید صلاحیت و ...برای تأیید یا شناسایی صلاحیت استفاده می شود. عملیات آزمایشگاه ها را تعیین می کند و برای تمامی سازمان هایی که فعالیت های آزمایشگاهی دارند، قابل اجرا است. استاندارد ISO 17025  برای مشتریان آزمایشگاهی، مراجع نظارتی، سازمان ها و طرح های ارزیابی هم ترازی، مرا

عباس حیال لکن، مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق

یست، الگوی مناسبى برای عراق است راهكارهای فولاد مباركه در زمینه حفاظت از محیط ز

عباس حیال لکن، مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره 
عراق که روز شنبه ششــم مردادماه به همراه جمعی 
از مدیران و کارشناســان این شــرکت از فــولاد مبارکه 
بازید می کرد، در مصاحبه با خبرنگار فولاد گفت: امروز از قسمت های 
مختلف فولاد مبارکه بازدید کردم و متوجه شدم تکنولوژی پیشرفته ای 

در فرایند تولید محصول این کارخانه به کار می رود.

وی با بیان اینکه شرکت آهن و فولاد بصره عراق، فعالیت خود را به تازگی 
آغاز کرده و به زودی رسماً افتتاح خواهد شد، گفت: این مجموعه در حوزه 
آموزش های تخصصیِ نیروی انسانی نیازمند همکاری های مشترک با 

شرکت فولاد مبارکه است.
بنابر اظهارات مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق، شیوه تولید آهن 
اسفنجی، تبدیل و بازیافت قراضه های فولادی، عملکرد کوره های قوس 

الکتریکی، شیوه های خنک سازی ورق های فولادی، ایجاد فضای سبز و 
به کارگیری راهکارهای محافظت از محیط زیست در فولاد مبارکه، الگوی 

مناسبی برای ما در کشور عراق خواهد بود.
حیال لکــن ابــراز امیــدواری کــرد در آینــده ای بســیار نزدیــک، ســطح 
همکاری های مشــترک میان کشــورهای ایــران و عــراق در زمینه تولید 

فولاد ارتقا یابد.

مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق در بازدید از فولاد مبارکه:

معرفى شركت فولاد مباركه به عنوان خیّر مهارت آموزی در كشور
در سومین جشنواره ملی مهارت آموزی که با حضور 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وزیر آموزش وپرورش 
و نایب رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد، از 
شرکت فولاد مبارکه به عنوان خیّر مهارت آموزی در کشور با اهدای 
لوح و تندیس جشنواره به محمدجواد براتی مدیر روابط عمومی این 

شرکت قدردانی شد.
به گزارش خبرنگار ایراسین، سومین جشنواره ملی مهارت با شعار مهارت، 
پل کارآفرینی و اشتغال پایدار، با حضور سید صولت مرتضوی وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، رضا مراد صحرایی وزیر آموزش وپرورش، حمیدرضا 
حاجی بابایی نایب رئیس مجلس شورای اسامی و مهرداد عظیمی 
رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور در محل مرکز همایش های 

صداوسیما برگزار شد.
 این جشنواره به تفکیک در چهار بخش شناسایی و تجلیل از فعالان و 
پیشکسوتان مهارت آموزی، شناسایی و تکریم خیرین مهارت آموزی، 

انتخاب و معرفی سفیران مهارت و انتخاب و معرفی بنگاه های اقتصادی 
سرآمد در حوزه مهارت آموزی برگزار شد و در بخش خیرین مهارت آموزی از 

شرکت فولاد مبارکه با اهدای تندیس و لوح تقدیر تجلیل شد.
در این تقدیرنامه که به امضای عظیمی معاون وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی و رئیس سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور رسیده آمده است:
ایجاد اشتغال گسترش فرهنگ کار مهارت آموزی و توانمندسازی حرفه ای 
جوانان این جز با همتی سترگ و عزمی راسخ محقق نخواهد شد. خیرین 
مهارتی با فهم عمیق نسبت به ضرورت توسعه مهارت و اشتغال یارگر 
فرزندان پر استعداد این مرزوبوم در نیل به افق های روشنه آینده هستند 
کنون که توسعه و ارتقای مهارت و اشتغال جوانان کشور به همت  ا
نیک اندیشان خیرخواه به پدیده ای امیدبخش در کشور تبدیل شده 
است. وظیفه خود می دانیم نیت خیر و تاش ارجمند شما را در این راه 
صمیمانه ارج نهیم امیدوارم خداوند بزرگ شما را در این مسیر خوش 

فرجام توفیق روزافزون عنایت فرماید.

در سومین جشنواره ملی مهارت انجام شد؛
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ارائه مقاله کارکنان فولاد مبارکه در 

چهاردهمین کنگره ملی مهندسی عمران

برنامه افزایش تولید برق »چادرملو«
 با هدف کمک به جهش تولید

فاز آزمایشی نیروگاه ۶۰۰ مگاواتی شرکت فولاد خوزستان در 
حال نصب است

سناریو های  برق،  انرژی  ناترازی  رفع  جهت  خوزستان،  فولاد  شرکت 
متفاوتی پیش بینی نموده است که یکی از آنها ایجاد نیروگاه خورشیدی 
در استان خوزستان است. در حال حاضر  به لحاظ مهندسی، مشکل 
جانمایی نیروگاه حل شده و در صورت همکاری سازمان های ذی ربط، 
این نیروگاه در سه فاز ۲۰۰ مگاواتی احداث خواهد شد. طرح آزمایشی 
این نیروگاه، از ماه گذشته در محوطه  مربوطه در شرکت فولاد خوزستان 
آغاز شده و به مرحله  نصب پنل های خورشیدی رسیده است. 

امیرعلی طاهرزاده مدیر عامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو در 
کنترل مدیریتی این شرکت با اعلام  اینکه این شرکت برنامه  جلسه 
افزایش ظرفیت تولید برق را با هدف جهش تولید و رشد اشتغال، در 
دست اجرا دارد، گفت: شرکت معدنی و صنعتی چادرملو پروژه های 
تولید برق را در قالب نیروگاه های سیکل ترکیبی و خورشیدی اجرایی 
کند. با اجرای طرح های در دست اجرا در این شرکت، ظرفیت  می 
تولید برق به روش سیکل ترکیبی، به 159۲مگاوات خواهد رسید.

خبــــــــــــــر كوتاه

خبــــــــــــــــــر    

مقاله »بررسی تأثیر هندسه و پیکربندی اجزا بر رفتار 
ارتعاشی تیرهای حمال جرثقیل ها« توسط مهدی محمدی، 
علیرضا حیدری ابیانه، بهزاد شیرانی و سید جلیل حسینی در 
چهاردهمین کنگره ملی مهندسی عمران که در تاریخ ۲۲ و ۲۳ 
خردادماه ۱۴۰۳ در دانشگاه زنجان برگزار شد پذیرش و 

به صورت شفاهی ارائه شد.
علیرضا حیدری ابیانه رئیس بازرسی فنی سازه، جرثقیل های 
سقفی و بالابرهای فولاد مبارکه در این باره گفت: مطرح شدن 
طرح های مهندسی سازه ای فولاد مبارکه در بالاترین سطح علمی 
کی از تلفیق علم و عمل در فولاد مبارکه است که با حضور  کشور حا
شخصیت های علمی و داوری اساتید دانشگاه های کشور در 

دانشگاه زنجان انجام گرفت.
کید بر اینکه مقالات برتر از بین صدها مقاله بعد از  وی با تأ
داوری های اولیه انتخاب و معرفی شدند تصریح کرد: سازه های 
حامل جرثقیل های سقفی در فولاد مبارکه و صنایع سنگین 
همیشه به عنوان تجهیزات دینامیکی خاص شناخته می شوند 
گر همه جانبه و علمی به آن ها پرداخته نشود، تبعات سنگینی  که ا

را به بار می آورد.
حیدری افزود: بعد از آنالیزهای قوی علمی درخصوص سازه های 
نورد گرم و فولادسازی فولاد مبارکه نتایج معنا داری به دست آمد، 
طرح های مهندسی خاصی با محوریت بازرسی فنی استخراج شد 
و در نهایت به اصاحاتی اساسی، حساب شده و کاملاً علمی در 
سازه های حامل جرثقیل های سقفی واحد نورد گرم و انبار تختال 

ریخته گری منجر گردید.
به گفته رئیس بازرسی فنی سازه، جرثقیل های سقفی و بالابرهای 
فولاد مبارکه، در این مقاله به مدل سازی المان های اصلی و جانبی 
تیرهای حمال جرثقیل و آنالیز فرکانس های طبیعی و شکل 
کی از این  مودهای استخراجی پرداخته شده است. نتایج حا
است که فقط برخی تقویت ها در سازه های اصلی و فرعی کارآمد 
است و با در نظر گرفتن مود قالب باید اجزای سازه ای را تقویت کرد 
و برخاف تصور برخی، تقویت ها دوره تناوب ارتعاشی را نه تنها کم 
نمی کند، بلکه اثر معکوس بر پایداری سازه دارد و از طرفی هزینه ها 

را زیاد می کند.
وی گفت: نتایج مثبت حاصل شده ه عاوه بر اینکه دو واحد نورد 
گرم و خنک سازی تختال ریخته گری را کاملاً از بحران بهره برداری 
خارج کرده، تأییدی بر نتایج تحقیقات انجام شده بوده است و 
توانسته فولاد مبارکه را در این سطح علمی در مهندسی عمران 
نیز مطرح کند. از طرفی این نتایج که در سطوح بین المللی هم 
مورد توجه قرار گرفته نظر مثبت و همراهی مدیران ارشد شرکت را 

هم در پی داشته است.
کرد: روش های اصاحی مشابه برای  حیدری خاطرنشان 
سازه های حامل جرثقیل های مذاب بر فولادسازی نیز به دست 
آمده که نتیجه تحقیقات علمی و تجربه های عملی چندین ساله 
کنون در دستور کار واحد فولادسازی قرار گرفته است. بوده و هم ا
 وی در تشریح هرچه بیشتر مزیت این تحقیق علمی و عملی 
گفت: نتایج به دست آمده نقشه راه بسیار مفیدی برای طراحی 
سازه های حامل جرثقیل ارائه می کند؛ به عاوه شاید اصاح برخی 
آیین نامه های صنعتی و تعمیرات اساسی سازه های دینامیکی 

صنعتی حامل جرثقیل ها را نیز در بر داشته باشد.
رئیس بازرسی فنی سازه، جرثقیل های سقفی و بالابرهای فولاد 
مبارکه با اشاره به اینکه این تحقیق با توجه به ناب و جدید بودن 
موضوع، قطعاً در سطح بین المللی نیز قابل طرح است و می تواند 
مرجع تحقیقات بسیاری از محققان و مورد استفاده صنعتگران 
در دنیا نیز قرار گیرد، افزود: این کار علمی- عملی حاصل همت، 
، اعتماد مدیریت ارشد فولاد به دانش بومی و تاش کلیه  تفکر
همکاران ذی ربط در واحدهای بازرسی فنی، فولادسازی، نورد 
گرم، معاونت توسعه و اجرا، شرکت مشاور طرح و نگرش آموت، 
پیمانکاران مجری و سازندگان تراز اول کشور است که با محوریت 

واحد بازرسی فنی به نتایج بسیار خوبی رسیده است.
حیدری در خاتمه از سید جلیل حسینی به عنوان مشاور 
بازرسی فنی، بهزاد شیرانی بیدآبادی مدیر بازرسی فنی و مهدی 
محمدی کارشناس بازرسی فنی سازه ها و جرثقیل های سقفی که 

در گردآوری و تدوین این مقاله مساعدت نمودند، قدردانی کرد.

همکاری شرکت های آهن و فولاد بصره عراق و ایریسا
با هدف توسعه خطوط صنعت فولاد در عراق انجام خواهد شد؛

شرکت آهن و فولاد بصره عراق و شرکت ایریسا 
به منظور توسعه خطوط صنعت فولاد در عراق با 

یکدیگر همکاری خواهند داشت.
به گزارش خبرنگار ایراسین، نشست هم اندیشی عباس حیال لکن، 
مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق و تیم همراه با مسئولان شرکت 
ایریسا در زمینه همکاری دو شرکت برگزار شد.معرفی ظرفیت های شرکت 
ایریسا به فعالان حوزه فولاد عراق و همچنین اعام نیازهای این شرکت 

برای همکاری با ایریسا از موضوعات مورد بررسی در این نشست بود.
عباس حیال لکن، مدیرعامل شرکت آهن و فولاد بصره عراق، در این 

نشست با بیان اینکه ایریسا شرکتی بزرگ و توانمند است و زمینه فعالیت 
این شرکت نیاز مبرم شرکت آهن و فولاد بصره است، اظهار کرد: مایلیم 
که توضیحات ارائه شده  هرچه زودتر همکاری با ایریسا را آغاز کنیم؛ چرا

کامل و کافی بود.
فولاد مبارکه را می توان یکی از کامل ترین و به روزترین 

صنایع فولادی توصیف کرد
وی افزود: ما با شرکت های فولادسازی بزرگی صحبت کرده ایم؛ اما فولاد 
مبارکه را می توان یکی از کامل ترین و به روزترین صنایع فولادی توصیف 

کرد و ما تمایل داریم هرچه زودتر این همکاری شکل بگیرد.

امکان ارائه خدمات ایریسا به شرکت شرکت بصره عراق 
وجود دارد

ایرج فخری نجف آبادی، معاون سیستم های اطاعاتی شرکت ایریسا 
نیز در این جلسه با بیان اینکه شرکت آهن و فولاد بصره عراق بر پایه 
سیستم های دانیلی راه اندازی شده است، اظهار کرد: در حال حاضر 
این شرکت به منظور توسعه خود، خواستار همکاری با شرکت ایریساست.

وی با اشاره به اینکه شرکت ایریسا طی ۳۰ سال گذشته در راستای توسعه 
شرکت ها به ویژه در حوزه فولادی فعالیت داشته و توانسته رضایت 
مشتریان را جلب کند، ادامه داد: ازاین رو امکان ارائه خدمات ایریسا به 

شرکت آهن و فولاد بصره عراق وجود دارد و ایریسا می تواند تمام نیازهای 
اعام شده برای توسعه خطوط و پشتیبانی سیستم های اطاعاتی، 

اتوماسیون صنعتی و شبکه زیرساختی را تأمین کند.
همه  اینکه  بیان  با  ایریسا  شرکت  اطاعاتی  سیستم های  معاون 
درخواست های شرکت آهن و فولاد بصره عراق قابل تأمین است، ادامه داد: 
با توجه به ضعف دانش فنی در عراق، این همکاری می تواند به ما در زمینه 
صادرات خدمات مهندسی کمک کند و برای کشور همسایه دستاوردی 
محسوب شود که در کنار همسایه و هم مذهب بودن، ارزش افزوده ای را 

داشته باشد. البته این ارزش افزوده برای هر دو طرف وجود دارد.

علیرضا حیدری ابیانه
رئیس بازرسی فنی سازه، جرثقیل های سقفی و بالابرهای فولاد مبارکه

مهدی محمدی
کارشناس بازرسی فنی سازه ها و جرثقیل های سقفی 

به گــزارش روابط عمومــی و امــور بین الملل هلدینگ 
آتیه فولاد، امیررضا سلیمانی نسب، مدیر سرمایه گذاری 
و امور مجامع این هلدینگ، درخصوص فرایند تقسیم 
سود مجمع سالیانه آتیه فولاد اظهار داشت: با همت و تلاش کلیه 
اعضای خانواده بزرگ آتیه فولاد، در سال مالی گذشته شاهد افزایش 
سودآوری قابل توجهی نســبت به ســال پیش از آن بودیم و این امر 

موجب شد نیازمند منابع مالی بیشتری برای پرداخت سود باشیم.
وی افزود: تمام توان آتیه فولاد بر آن اســت که در ســال جاری، براساس 
جریان نقدی تأمین شده، برنامه زمان بندی مشخصی تدوین شود تا 

سود ســهام در ســریع ترین حالت ممکن، به حساب ســهام داران واریز 
شود.

سلیمانی نســب بــا بیــان اینکــه بــرای پرداخــت ســود ســهام، جلوتــر از 
زمان بندی اعام شده هستیم خاطرنشان کرد: تا این لحظه، سود سالی 
مالی ۱۴۰۲ به حساب بیش از ۹۰ درصد از سهام داران حقیقی واریز شده 
و واریز سود سایر سهام داران نیز طبق زمان بندی اعامی انجام خواهد 
شد؛ اما در تاشیم در صورت تأمین نقدینگی موردنیاز، تمام یا بخشی از 

سود سهام داران باقی مانده را زودتر از موعد اعام شده پرداخت کنیم.
گفتنی اســت براســاس برنامه زمان بندی توزیع ســود که پس از مجمع 

عادی سالیانه آتیه فولاد منتشر شد، بازه زمانی ابتدا تا انتهای مردادماه 
۱۴۰۳ برای توزیع سود سهام داران حقیقی تا ۴ میلیون سهم، بازه زمانی 
ابتدا تا انتهای شــهریورماه ۱۴۰۳ برای توزیع ســود ســهام داران حقیقی 
صاحب ۴ تا ۷ میلیون ســهم و بــازه زمانی ابتــدا تا انتهای مهرماه ســال 
جاری برای توزیع سود سهام داران حقیقی صاحب ۷ تا ۱۰ میلیون سهم 
در نظر گرفته شــده بود؛ همچنین مقرر شــده بود تا ســود ســهام داران 
حقیقی صاحب بیــش از ۱۰ میلیون ســهم در بازه زمانی ابتــدا تا انتهای 
آبان ماه ۱۴۰۳ و ســود ســهام داران حقوقی نیز ابتدا تــا انتهای بهمن ماه 

سال ۱۴۰۳ پرداخت شود.

معاون راهبردی و توسعه کسب وکار هلدینگ آتیه فولاد 
نقش جهان، گفت: جایزه ملی تعالــی از جمله جوایز 
معتبــر و مدل هــای موفقــی اســت کــه ضمــن ارزیابــی 
شرکت ها در تمامی سطوح مدیریتی و در تمامی فرایندهای سازمان، 
منجر به رشــد و تعالی ســازمان می شــود؛ به همیــن دلیل هلدینگ 
آتیه فــولاد گام نخســت را برای شــرکت در ماراتــن جایزه ملــی تعالی 

برداشته است.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل هلدینگ آتیه فولاد نقش جهان، 
مهدی آقازینلی، افزود: شرکت فولاد مبارکه جزو معدود دارندگان تندیس 
زرین جایزه ملی تعالی سازمانی است که از ابتدای دهه هشتاد و شروع 
شــکل گیری این جایزه، در این فرایند شرکت داشــته و مدارج تعالی را از 
نخستین سطوح و به صورت گام به گام طی کرده و به صورت پیوسته، در 

حال حرکت و رشد در این مسیر است.
آقازینلی افزود: این مدل به واسطه جامعیت آن و دربرگیری تمامی ابعاد 
سازمان، نقش زیادی در رشد و تعالی شرکت ها دارد و از این بابت، فولاد 
مبارکه از چند سال پیش راهبرد حرکت شرکت های گروه به سمت کسب 
این جایزه را در پیش گرفته و بر همین اساس، نقشه راه تعالی گروه فولاد 

مبارکه را طراحی کرده است.
معــاون راهبــردی و توســعه کســب وکار آتیه فــولاد با اشــاره بــه اقدامات 
هلدینگ آتیه فولاد در این حوزه عنوان داشت: با توجه  به تجربه موفق 
فولاد مبارکه در این زمینه و وجود شناخت کافی از مدل تعالی سازمانی 
آن، می توان اطمینان داشت که حضور در این جایزه و پیاده سازی مدل 
در هلدینگ آتیه فولاد و شرکت های زیرگروه آن می تواند موجب توفیق 
بیشتر مجموعه در رسیدن به مأموریت ایجاد سود برای سهام داران شود 

و نقاط قوت موجود را تقویت کند.
وی با بیان اینکه در کنار هلدینگ آتیه فولاد، شرکت های فولاد تاراز، فولاد 
متیل، نورد لوله کوثر صنعت اســپادانا نیز در جایزه تعالی حضور دارند، 
تصریح کرد: باتوجه به اینکه هلدینگ آتیه فولاد دارای زیرمجموعه های 
مختلفی در حوزه های تولیدی، بازرگانی، مالی و خدماتی است، برای به 
ثمر رساندن فرایند کسب جایزه ملی تعالی، نیاز به همکاری همه اجزای 
سازمان و شرکت های وابســته دارد و در همین راستا، تمام شرکت های 

تابعه در این فرایند درگیر شده اند تا بتوانند آمادگی لازم را برای کسب این 
جایزه در سال های آتی کسب کنند.

برگزاری دوره آموزشی جامع تعالی سازمانی با حضور 
مدیران و کارشناسان هلدینگ آتیه فولاد

امیــر ســبکتکین مدیــر اســتراتژی و تعالــی ســازمانی آتیه فــولاد نیــز 
دراین خصوص عنوان کــرد: هلدینگ آتیه فــولاد برای نخســتین بار در 
سطح تقدیرنامه در جایزه ملی تعالی شرکت خواهد کرد و بر همین مبنا، 
فرایند ثبت نام در مرکز تعالی سازمانی وابسته به سازمان مدیریت صنعتی 
انجام شده است. در ادامه، اقدام به برگزاری دوره آموزشی جامع تعالی 
سازمانی با حضور تمامی کارکنان شرکت کردیم تا زمینه آشنایی همکاران 
با روند اجرای تعالی سازمانی شامل مفاهیم، ارزیابی و اظهارنامه نویسی 

فراهم شود.
وی اضافه کرد: در دوره جامع تعالی ســازمانی کارگاه های تشــریح مدل 
تعالی، تربیت ارزیــاب، خودارزیابــی و تدوین اظهارنامه برگزار می شــود. 
کارگاه های تشریح مدل و تربیت ارزیاب در روزهای ۹ تا ۱۱ مردادماه برگزار 
شد و کارگاه های خودارزیابی و تدوین اظهارنامه هم در روزهای ۳۱ مرداد 

و ۱ شهریور برگزار خواهد شد.
سبکتکین با بیان اینکه پس از اتمام این مرحله، کارگروه هایی با حضور 
تمام همکاران هلدینگ آتیه فولاد و بر اساس معیارهای مدل تشکیل 
خواهد شد، ادامه داد: این کارگروه ها ضمن اینکه زمینه مشارکت کارکنان 
در فرایند تعالی سازمانی را فراهم می کنند، وظیفه دارند تا با هدایت واحد 
اســتراتژی و تعالــی ســازمانی، خودارزیابی انجــام دهند تا نقــاط قوت و 
نقاط ضعف از دیدگاه کارکنان سازمان و بر اساس معیارهای مدل تعالی 

مشخص شود.
مدیر اســتراتژی و ارزیابی شــرکت های آتیه فولاد گام بعدی را مشــخص 
کردن نقاط قابل بهبود و ســپس اســتخراج پروژه های بهبود دانســت و 
ابراز داشــت: این پروژه هــا، بر اســاس معیارهای موجــود اولویت بندی 
می شود و در پروسه اجرا قرار می گیرد تا از این طریق، بتوان سطح تعالی 

شرکت را ارتقا داد.
وی اذعان داشــت: تدوین اظهارنامه ای که شــامل اطاعات کلیدی و 
توانمندی های شرکت و نتایج مربوطه است، گام بعدی خواهد بود که 

باید تا پایان مهرماه تکمیل شده و برای دبیرخانه جایزه ارسال شود؛ پس 
از آن ارزیابی انجام می شود و در نهایت نیز، در اسفندماه سال جاری در 
همایش تعالی سازمانی، نتایج این ارزیابی مشــخص و گزارش بازخورد 

برای شرکت ها ارسال می گردد.
سرمایه انسانی خوبی در زمینه دانش تعالی در فولاد 

مبارکه شکل گرفته است
علیرضـا قاسـمی، مـدرس و مشـاور مدیریـت کسـب وکار و عضو سـازمان 
مدیریـت صنعتـی در خصـوص ایـن جایزه بیـان داشـت: سیسـتم های 
مدیریت مختلفی از گذشته تا کنون مورد استفاده قرار گرفته اند که نگاه 
هریک از آن ها به بُعد خاصی از سـازمان اسـت؛ اما مدل تعالی سـازمانی 
مـدل جامعـی اسـت کـه تمـام ذی نفعـان سـازمان شـامل مشـتریان، 
کارکنـان، جامعـه، تأمین کننـدگان و سـهام داران را پوشـش می دهـد و 
برخـاف دیگـر سیسـتم ها، نـگاه صفـر و یکـی نـدارد و هـر اقـدام، دارای 
امتیاز خـاص خود اسـت و می تـوان سـطح تعالـی شـرکت را بر اسـاس آن 

اندازه گیـری کـرد.
کید بر اینکه  مشاور مدیریت کســب وکار ســازمان مدیریت صنعتی با تأ
مدل تعالی سازمانی امکان اســتفاده به عنوان الگوی مدیریتی را دارد و 
از این مدل، می توان برای عارضه یابی نیز بهره برد، اذعان کرد: همچنین 
مدل تعالی سازمانی می تواند سازمان ها را وارد فرایند بهبود، یادگیری و 

اصاح رویکردها کند تا روند رشد شرکت حفظ شود یا ارتقا یابد.
وی با یادآوری این نکته که در این مدل، سهام داران نیز دیده شده اند، 
ابراز کرد: سهام داران به عنوان یکی از ذی نفعان سازمان به دنبال کسب 
سود هســتند و در این مدل، بر موارد مختلفی نظیر کسب سود کافی و 
کید شده است.  حفظ سرمایه که برای صاحبان سهام اهمیت دارد، تأ
کمیت سازمانی که منجر به کنترل سازوکارهای  همچنین شکل گیری حا
مدیریتی و در نتیجه، تسهیل فرایند کسب سود بیشتر خواهد شد نیز در 

تأمین خواسته های سهام داران مؤثر است.
قاســمی خاطرنشــان کرد: فولاد مبارکه از ابتدای شــکل گیری جایزه در 
ســال ۱۳۸۲ در فرایند آن حضور داشته اســت و به همین دلیل، سرمایه 
انسانی خوبی در زمینه دانش تعالی در آن شکل گرفته است و می تواند 

به شرکت های زیرمجموعه در طی کردن سریع تر این مسیر کمک کند.

تیه فولاد توزیعِ پیش از موعدِ  سود سهام بیش از 90 درصد سهام داران حقیقى آ

تیه فولاد برای حضور در ماراتن جایزه ملى تعالى سازمانى گام نخست هلدینگ آ

مدیر سرمایه گذاری و امور مجامع آتیه فولاد خبر داد؛

معاون راهبردی و توسعه کسب وکار آتیه فولاد مطرح کرد؛

امیررضا سلیمانی نسب
مدیر سرمایه گذاری و امور مجامع هلدینگ  آتیه فولاد

دارای  آتیه فولاد  هلدینگ  اینکه  باتوجه به 
زیرمجموعه های مختلفی در حوزه های تولیدی، 
بازرگانی، مالی و خدماتی است، برای به ثمر 
رساندن فرایند کسب جایزه ملی تعالی، نیاز به 
همکاری همه اجزای سازمان و شرکت های 
وابسته دارد و در همین راستا، تمام شرکت های 
تابعه در این فرایند درگیر شده اند تا بتوانند آمادگی 
لازم را برای کسب این جایزه در سال های آتی 

کسب کنند
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مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری به 
هفتم  یک شنبه  روز  بروجن  شهرستان  فرماندار  همراه 
مردادماه ضمن بازدید از مرکز خیریه امین بروجن، با سالمندان 

حاضر در این مرکز دیدار و گفت وگو کرد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی شــرکت ورق خــودرو چهارمحــال و 
بختیــاری، در جریان ایــن بازدیــد، فرماندار شهرســتان بروجن 
ضمن تقدیر از مساعدت ها و حمایت های خیرخواهانه شرکت 
کز منطقه گفت:  ورق خودرو چهارمحال و بختیاری از نهادها و مرا
شرکت ورق خودرو همواره نقشی بی بدیل در توسعه پایدار استان 

و منطقه ایفا کرده است.
کید بر لزوم توسعه زیرساخت های اجتماعی،  فتاح کرمی ضمن تأ
فرهنگــی و ورزشــی شهرســتان، مشــارکت هرچه بیشــتر بخش 
صنعت استان در این حوزه را خواستار شد و اظهار امیدواری کرد 
که دیگر واحدهای صنعتی بــا الگوبرداری از شــرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری سهم بیشتری از توسعه منطقه را به خود 

اختصاص دهند.
اختصاص مبلغ ۴۰ میلیارد ریال به توسعه مرکز 

خیریه نگهداری از سالمندان امین بروجن
بنابراین گزارش، حمید شجاعی، مدیرعامل شرکت ورق خودرو 
چهارمحال و بختیاری نیز در بیاناتی گفت: این شرکت در راستای 
مسئولیت اجتماعی خود و با نگاه توسعه پایدار منطقه، همواره 
نقش مؤثری ایفا کرده و در همین راستا مبلغ ۴۰ میلیارد ریال به 
توسعه مرکز خیریه نگهداری از سالمندان امین بروجن اختصاص 

داده است.
حمید شــجاعی، ضمن ابراز خرســندی از فرصت بازدیــد از مرکز 
خیریه امین بیان کرد: شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری 
همواره جهت مشارکت در توســعه همه جانبه منطقه و استان 
آمادگی کامل دارد و تاش برای محرومیت زدایی از چهره منطقه 

و استان را از وظایف مهم بخش صنعت می داند.
در ادامــه، محمــد قنبــری، مدیرعامــل مجموعــه نگهــداری از 
ســالمندان امیــن بروجــن از حمایت هــای بی دریــغ شــرکت 
ورق خودروچهارمحال و بختیــاری قدردانی و اظهــار امیدواری 
کرد با تداوم یاری رســانی شــرکت ورق خــودرو و دیگــر واحدهای 
صنعتی استان دیگر شاهد مشکات ناشــی از کمبودها در این 

مرکز نباشیم.
گفتنی اســت مرکز خیریــه امیــن بروجــن تنها مرکــز نگهــداری از 
 ســالمندان اســتان چهارمحــال و بختیــاری اســت که بــا کمک
 ۴۰ میلیارد ریالی شرکت ورق خودرو، تجهیز و بهینه سازی این مرکز 

در دستور کار قرار گرفته است.

شرکت ورق خودرو 

همواره نقشی بی بدیل در توسعه پایدار 

استان و منطقه ایفا کرده است

فرماندار شهرستان بروجن:

كوتاه خبر  

انجمن فولاد اروپا انتظار دارد در سال ۲۰۲4 ساخت وساز در اتحادیه 
اروپا نسبت به سال ۲۰۲3 تا 1.4 درصد کاهش یابد. برای سال ۲۰۲5 نیز 
رشد 1.8 درصدی برآورد شده است. افزایش قیمت مصالح ساختمانی، 
همراه با کمبود نیروی کار در برخی از کشورهای اتحادیه اروپا، افزایش 
عدم اطمینان اقتصادی و به ویژه افزایش نرخ بهره به دلیل تشدید 
سیاست های پولی بر حجم ساخت وساز در حوزه یورو تأثیر منفی 
گذاشته است. انتظار می رود این روند در طول سال ۲۰۲4 ادامه یابد.

بازارهای فولاد آسیا در سه ماهه سوم  ۲۰۲4در بحبوحه تقاضای ضعیف 
فصلی و ادامه رکود ساخت وساز در بازارهای داخلی کشورهای مختلف، 
با چالش مواجه خواهند شد. انتظار می رود قیمت قراضه با تقاضای 
پایین دستی پایین و افزایش رقابت ناشی از واردات بیلت همچنان 
تحت فشار باشد. الگوهای دادوستد در آسیا می تواند با رقابت بیشتر 
کارخانه های ژاپنی و کره جنوبی تغییر کند، زیرا تقاضای داخلی ضعیف و 
کاهش ارزش پول باعث می شود آن ها بیشتر به بازارصادراتی تکیه کنند.

 گــــــروه فـــــولاد مبــــــــاركه      

ساخت وساز در اتحادیه اروپا کاهش می یابد رکود بازارهای فولاد آسیا در سه ماهه سوم سال

آییــن همــکاری صنعــت و دانشــگاه بــا حضــور علی 
امرایی، مدیرعامل فولاد ســنگان، مســعود میرزایی 
رئیس دانشگاه فردوسی مشــهد، جمعی از اساتید، 
اعضای هیئت علمی و نخبگان دانشــگاهی و مدیرعامل و برخی از 

مدیران شرکت فولاد سنگان برگزار شد.
 به گزارش خبرنگار روابط عمومی فولاد ســنگان، در بخــش آغازین این 
مراسم، مدیرعامل فولاد ســنگان، ضمن خیرمقدم به مهمانان حاضر 
در این مراسم گفت: این شرکت تأمین کننده بخش اعظمی از مواد اولیه 
فولاد مبارکه که قریب به ۳۳ درصد از تولید صنعت فولاد کشور را به خود 

اختصاص داده است.
 وی با اشاره به سابقه و ظرفیت های علمی، فرهنگی و تاریخی این منطقه 
اظهار داشت: شهرســتان خواف یکی از شهرستان های تاریخی استان 
خراسان رضوی و مهد علم و فرهنگ بوده است و بزرگان و مشاهیر علمی 

و مذهبی بزرگی را در دامان خود پرورش داده است.
مدیرعامل فولاد سنگان گفت: معدن سنگان نعمتی است که خداوند 
در این منطقه قرار داده و تقریباً بزرگ ترین معدن کشور با ذخیره قطعی 
۱.۲ میلیارد تن و قابل افزایش تا ۱.۸ میلیارد تن است. این معدن جزو ده 
معدن بزرگ دنیاست که کانی های سنگ آهن متفاوتی ازجمله هماتیت، 

گوتیت، سیدریت، لیمونیت و بسیاری از عناصر کمیاب دیگر دارد.
 وی ادامــه داد: بــرای شــرکت های فعــال منطقــه مجــوز ۱۷.۵ میلیــون 
تن کنســانتره و ۱۵ میلیون تن گندله و حدود ۳ میلیون تن ســنگ آهن 
دانه بندی شــده، توســط وزارت صمــت بــرای شــرکت های خصوصی و 
دولتی صادر شده اســت. این چنین ظرفیتی برای کشور بی نظیر است 
و این نشــانه ظرفیتی اســت که به برکت نظــام جمهوری اســامی ایران 

بالفعل شده است.
 مدیرعامل فولاد سنگان با اشاره به حرکت روبه جلو و سریع فولاد سنگان 
در حوزه های مختلف، به پروژه های توسعه ای این شرکت اشاره و تصریح 
کرد: فولاد ســنگان قریب به ۸۷۰ میلیون یورو طرح های توسعه فعال در 
دســت احداث دارد که زمینه اشتغال زایی بسیار مناسبی برای منطقه 
ایجاد خواهد کرد و زمینه رشد تولید بسیار خوبی در صنعت فولاد کشور و 

همچنین رفاه و آبادانی را برای منطقه فراهم می آورد.
 امرایی با اشاره به سابقه ارتباط دانشگاه با صنعت در کشور و مصوبه سال 
کید بر توسعه ارتباط این دو حوزه خاطرنشان  ۱۳۶۱ دولت درخصوص تأ
کرد: آمارهــا در حوزه پژوهش هــای کاربردی که به نتیجــه ای در صنعت 
منجر شده در سال ۱۴۰۱ حدود ۲ درصد بوده است. ما در یک دهه گذشته 
جهش بســیار خوبــی در حــوزه نــوآوری داشــته ایم و در رده بندی های 

جهانی در ۱۰ سال گذشته از رتبه ۱۱۳ به رتبه ۶۲ رسیده ایم.
 وی ادامه داد: تولید علم در کشور پیشــرفت زیادی کرده و در خصوص 
مقالات علمی پژوهشی، ISI و… رتبه های خوبی در دنیا کسب کرده ایم، 
ولی آنچه باید منجر به بهره وری و حال خوب بین صنعت و دانشگاه شود 
حرکت به ســمت پژوهش های کاربردی اســت که بتوانیــم در صنعت از 

آن ها بیشتر استفاده کنیم.
به گفته مدیرعامل فولاد سنگان، در سند نقشه جامعه علمی کشور برای 

تحقیق و توسعه )R&D( ۴ درصد تولید ناخالص ملی در نظر گرفته شده 
که در بهترین حالت ۰.۷ درصد آن تخصیص داده شده است. مسئله مهم 
آن اســت که پژوهش ها و علومی که در دانشگاه ها تولید شــود از حالت 

بالقوه به بالفعل درآید.
 وی در خصوص همکاری های اثربخش این شرکت با دانشگاه ها گفت: ما 
زمینه های فعالیت بسیار زیادی داریم که بتوانیم با دانشگاه ها همکاری 

خوب و سازنده ای داشته باشیم.
 امرایی افزود: امروزه بحرانی ترین موضوعی که ما را نگران کرده بحران انرژی 
است. بهینه ســازی مصرف انرژی از موضوعات بسیار گسترده ای است 
که دانشگاه ها می توانند با ارائه پیشنهادهای کاربردی در این زمینه به 

صنعت کشور کمک کنند.
 مدیرعامل فولاد سنگان در خصوص اقدامات ارزشمند در حوزه هوش 
مصنوعی گفت: در بحث هوش مصنوعی و انقاب صنعتی نسل چهارم، 

در شــرکت فولاد ســنگان اقدامات مهمی انجام شــده اســت زیرا امروزه 
هوش مصنوعی و مسلح بودن به تکنولوژی روز یکی از چالش های بقای 
صنایع است. برای حرکت به سمت استفاده از فناوری های نوین، ضمن 
به کارگیری این فناوری ها در شــرکت، آموزش کارکنــان در این حوزه جزو 

برنامه های اصلی شرکت است.
 امرایــی در خصــوص طرح هــای حمایتــی در فــولاد ســنگان گفــت: از 
پایان نامه های دانشجویی کاربردی در حوزه صنعت و معدن، در مقطع 
ارشد تا ۸۰ میلیون تومان و در مقطع دکتری تا ۱۳۰ تومان حمایت می کنیم.
 وی در پایــان گفت: مــا آماده همکاری کامل با دانشــگاه برای گســترش 
همــکاری و اســتفاده از دســتاوردهای علمــی و جاری ســازی آن هــا در 
صنعت هســتیم تا کشــوری توســعه یافته برای آینــده فرزندانمــان این 

مرزوبوم بسازیم.
ارتباط صنعت و دانشگاه راهبردی محوری و مهم است

در ادامه این نشست مسعود میرزایی، رئیس دانشگاه فردوسی مشهد 
در ســخنانی ضمن ابراز خرســندی از حضور در مجموعه فولاد سنگان 
گر بخواهد یک کاری با ضریب بالا اتفاق بیفتد باید گفتمان سازی  گفت: ا

ایجاد شود.
 میرزایی ارتباط صنعت و دانشــگاه را راهبردی محوری مهم دانست و از 
زحمات مدیرعامل فولاد سنگان و مجموعه فعال و پرتاش این شرکت 

قدردانی کرد.
وی از آمادگی دانشــگاه فردوسی مشــهد برای همراهی کامل و جدی با 
این مجموعه خبر داد و اضافه کرد: با تمام ظرفیت های خود در دانشگاه 
عاقه مندیم که بتوانیم در بهبود و ارتقای زیست بوم نوآوری شرق کشور 
و در مســیر رشــد علمی و اقتصادی منطقــه همکاری کنیم. ان شــاءالله 
بتوانیم با همکاری فولاد سنگان در توسعه منطقه و صنعت کشور، نقش 

خود را ایفا نماییم.
 گفتنی است در بخش پایانی این آیین چهار توافق نامه و قرارداد همکاری 
بین فــولاد ســنگان و دانشــگاه فردوســی مشــهد در راســتای حمایت از 
پایان نامه های دانشجویی، طرح های پژوهشی و استفاده از توان علمی 

دانشگاه در ارتقای کمی و کیفی محصولات به امضا رسید.

 امضای چهار قرارداد همكاری بین فولاد سنگان و دانشگاه فردوسى مشهد

آغاز به کار پروژه تدوین نقشه راه تکنولوژی شرکت ورق خودرو
 و یکپارچگی آن با هلدینگ فولاد مبارکه

در راستای همکاری و هم افزایی مؤثر بین صنعت و دانشگاه انجام شد؛

با نشست گروه های فنی شرکت های ورق خودرو و فولاد مبارکه آغاز شد؛

شركت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری نقش برجسته ای در توسعه استان ایفا كرده  است
ورق خـودرو  شـرکت  عمومـی  روابـط  گـزارش  بـه 
چهارمحـال و بختیـاری، مدیـرکل امـور مالیاتـی 
اسـتان چهارمحال و بختیـاری به همـراه تنی چنـد از 
معاونان و مدیران این اداره کل روز شنبه ششم مردادماه از شرکت 
ورق خـودرو چهارمحـال و بختیـاری بازدیـد کـرد و از نزدیـک بـا رونـد 
تولید ورق گالوانیزه ویژه استفاده در صنعت خودروسازی آشنا شد.
عزیزاله گنجی ضمـن قدردانـی از عملکـرد شـرکت ورق خـودرو در حوزه 
عمـل بـه مسـئولیت های اجتماعـی تصریـح کـرد: شـرکت ورق خـودرو 
یکی از شـفاف ترین مؤدیان اداره کل مالیاتی استان بوده؛ به نحوی که 
هیـچ گاه مغایرتـی در پرونده هـای مالیاتـی ایـن شـرکت وجـود نداشـته 

اسـت.
وی اظهار امیدواری کرد سایر شرکت ها و مجموعه های صنعتی استان 

نیز با الگو قرار دادن شرکت ورق خودرو و با هم افزایی و شفافیت هرچه 
، اقدامـات ارزشـمندی در مسـیر پیشـرفت و پیشـبرد اهـداف  بیشـتر

اسـتان انجام دهند.
شرکت ورق خودرو همیشه سعی کرده نقشی برجسته 

در رشد منطقه و استان داشته باشد
بنا بر این گزارش، در ابتدای برنامه بازدید، حمید شجاعی مدیرعامل 
شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری نیز ضمن قدردانی از زحمات 
مجموعـه مالیاتـی اسـتان افـزود: یکـی از مهم تریـن منابـع تأمیـن مالی 
پروژه های زیرسـاختی و حیاتی کشـور از محل پرداخت مالیات تأمین 
می شـود و شـرکت ورق خـودرو از مجموعه هایـی اسـت کـه همـواره در 
زمینـه پرداخـت به موقـع مالیـات و شـفافیت در ایـن زمینـه در اسـتان 

الگو و پیشـتاز بوده اسـت.

وی بـا اشـاره بـه مشـارکت شـرکت ورق خـودرو در توسـعه منطقـه و 
مسـاعدت بـا نهادهـای حمایتـی افـزود:

ایـن شـرکت نه تنهـا بـا پرداخـت دقیـق و به موقـع مالیـات، بلکـه 
ح هـای توسـعه ای و امـور  بـا اختصـاص بودجـه و مشـارکت در طر
عام المنفعـه، همیشـه سـعی کـرده نقشـی برجسـته در رشـد منطقـه و 
اسـتان ایفا کند و عملکرد این شـرکت در توسـعه منطقه روشـن اسـت.
شرکت ورق خودرو هیچ گونه پرونده مالیاتی باز یا معوق 

ندارد
در ادامـه، مجید شـاهقلیان، مدیـر مالی شـرکت ورق خـودرو نیـز اظهار 
داشـت: این شـرکت هیچ گونه پرونده مالیاتی بـاز یا معوق از سـال های 
قبل ندارد و در حال حاضر ازجمله شـفاف ترین شـرکت های استان در 

حـوزه پرداخت به موقـع دیونات مالیاتی محسـوب می گـردد.

مدیرکل امور مالیاتی استان چهارمحال و بختیاری:

پروژه تدوین نقشه راه تکنولوژی شرکت ورق خودرو 
و یکپارچگی آن با نقشه هلدینگ فولاد مبارکه با 
نشست مدیران و کارشناسان گروه های فنی شرکت 

ورق خودرو و فولاد مبارکه آغاز شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، بهمن 
مهراد مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو در خصوص لزوم و اهمیت 

هم راستایی نقشه راه تکنولوژی و اهداف این شرکت با شرکت فولاد مبارکه 
گفت: حصول اطمینان از به کارگیری مناسب تکنولوژی هایی که سود 
شرکت را بهینه کنند در راستای نیل به اهداف بلندمدت سازمان در حال 

و آینده امری لازم و ضروری است.
مدیر تکنولوژی شرکت ورق خودرو اضافه کرد: فناوری های مورداستفاده 
گر نیازی به  در شرکت باید با اهداف استراتژیک سازمان هم راستا باشد و ا

بازنگری احساس شد اقدام اصاحی هرچه سریع تر باید صورت پذیرد.
وی توجه ویژه به تأثیر تغییرات فناوری و بازار بر فرصت ها و تهدیدهای 
پیش روی شرکت و ارزیابی پیوسته و مداوم پایش این نوع تغییرات و 
نوسانات را برای سازمان ها بسیار حیاتی و مهم توصیف کرد و افزود: یکی 
از مهم ترین و منعطف ترین ابزارهای برنامه ریزی، نقشه راه است و یکی 
از روش های رایج برنامه ریزی بلندمدت، استفاده از تکنیک تهیه نقشه 

راه برای حوزه موردنظر است. نقشه راه را می توان فناوری یا روش کشف 
و توصیف آینده مطلوب و تبیین راه رسیدن به آن به زبانی ساده برای 

سازمان تعریف نمود.
 گفتنی است شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری تنها تولیدکننده 
محصولات گالوانیزه ویژه استفاده در صنعت خودروسازی کشور است که 
از تکنولوژی روز دنیا و جدیدترین استانداردهای بین المللی بهره  می برد.

سود ۵ همتی فولادی ها از ابطال 

ک گاز صنایع  دستورالعمل افزایش نرخ خورا

معاون اقتصادی و مالی مجتمع فولاد خراسان با 
اشاره به تاثیرپذیری صنعت فولاد از ابطال دستورالعمل 
ک گاز صنایع اعلام کرد: سود خالص  خ خورا افزایش نر
ناشی از حکم جدید دیوان عدالت اداری برای صنعت فولاد 

کشور رقمی حدود ۴.۵ تا ۵ همت برآورد می شود.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از چیان، دانیال آستانه در 
خصوص انرژی مورد نیاز در زنجیره فرآوری صنعت فولاد گفت: 
این صنعت از ابتدا تا پایان زنجیره )از فرآوری سنگ آهن تا نورد 
محصولات نهایی فولادی( سالانه نیازمند رقمی حدود ۵.۵۰۰ 

مگاوات دیماند مصرف برق است.
وی گفت: این عدد که تقریبا معادل ۷ درصد از میزان برق 
ح و  کل کشور است، در طول سال های اخیر براساس طر

برنامه های توسعه کشور رشد پیدا کرده است.
کید کرد: به دنبال حمایت دولت از صنعت فولاد کشور  آستانه تا
و الزام این صنعت برای در اختیار قرار گرفتن زیرساخت تولید، 
برق این صنعت استراتژیک در دهه های گذشته به عنوان 

سهمیه از شبکه دریافت می شد.

معاون اقتصادی و مالی مجتمع فولاد خراسان عنوان کرد:
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خبــــــــــــــــر              بـــــــــــــــازار

تولید فولاد هند همچنان روبه رشد

تولید داخلی فولاد هند احتمالاً تا سال ۲۰3۰ از 3۰۰ میلیون تن فراتر 
خواهد رفت. تقاضای فعلی فولاد هند به گفته وزیر صنعت آن، به 
دلیل حمایت دولت از زیرساخت ها بالاست و با تمرکز مداوم بر 
آن، هم بخش دولتی و هم بخش خصوصی به همین شکل باقی 
خواهند ماند. به زودی پیش نویس نقشه راه در مورد کاهش انتشار 
کربن در صنعت فولاد هند منتشر خواهد شد که بر افزایش استفاده 
از هیدروژن در صنعت فولاد و جذب کربن تمرکز دارد.

کاهش صادرات قراضه آهن آلمان

در ژانویه تا می ۲۰۲4، صادرات قراضه آهن آلمان 7 درصد نسبت 
به مدت مشابه سال ۲۰۲3 کاهش داشته و به 3.1 میلیون تن رسید. 
همچنین درآمد حاصل از صادرات این ماده اولیه فولادسازی در این 
پنج ماهه 9۲5 میلیون یورو بوده که نسبت به ژانویه تا می سال گذشته 
۲۲.9 درصد کاهش داشته است. سال گذشته آلمان صادرات ضایعات 
فلزی را 1.5 درصد در مقایسه با سال ۲۰۲۲ کاهش داده به 7.8 میلیون 
تن رساند.

گهى آ

جهت دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر در خصوص فراخوان های عمومی، ارزیابی کیفی، مناقصات و مزایدات به وب سایت شرکت به نشانی www.msc.ir، منوی خرید و تأمین کنندگان، مناقصات مراجعه و 
طبق راهنمای موجود، نسبت به انتخاب مناقصه موردنظر از طریق سیستم ارتباط با تأمین کنندگان )SRM( اقدام نمایید. اطلاعات سایر فراخوان ها از طریق سایت شرکت، قسمت اطلاعیه ها قابل دسترس است.

روابط عمومی شرکت فولادمبارکه اصفهان

موضوع

) تعمیر و بازسازی غلتک های شركت فولاد مباركه )در كارگاه پیمانكار
) تعمیر و بازسازی كمپرسورهای پروسس شركت فولاد مباركه )در كارگاه پیمانكار

یش ید دو دستگاه ریچ تراک برند یونگ هاینر خر
) تعمیر و بازسازی انواع هیدروكوپلینگ های شركت فولاد مباركه )در كارگاه پیمانكار

) تعمیر و سرویس موتورهای فشارقوی شركت فولاد مباركه )در كارگاه پیمانكار
) تعمیر و بازسازی رول های برسى شركت فولاد مباركه )در كارگاه پیمانكار

ک ر ا مــد ل  ســا ر ا مهلــت 

1 4 03 /0 5 /28
1 4 03 /0 5 /28
1 4 03 /0 5 /25
1 4 03 /0 5 /28
1 4 03 /0 5 /28
1 4 03 /0 5 /28

گهى فراخوان شــركت فــولاد مباركه اصفهان  آ
نوع فراخوان

مناقصه عمومى

مناقصه عمومى

مناقصه عمومى

مناقصه عمومى

مناقصه عمومى

مناقصه عمومى

ه ر شــما

4860 1 82 7
4860 1 03 6
48 592 65
4860 1 864
4860 0 8 1 6

4860257 6

یف د ر

1

2

3

4

5

6

بورس

حجــم عرضه )تن(

4,000

8,000

7,000

19,000

مقــدار تقاضا )تن(

950

3,150

7,700

11,800

حجــم معامله)تن(

950

3,150

7,000

11,100

كیلوگرم( یــال /  قیمــت پایانى )ر

431,435

467,920

656,305

یــخ تحویل تار

1 4 03 ه  ما ن  بــا آ

1 4 03 ه  ما ن  بــا آ

1 4 03 ه  ما ن  بــا آ

آمــار معاملات محصولات شــركت فــولاد مباركه در بورس كالای ایران

نماد

G

P 

T

محصول

ورق گالوانیزه

ورق رنگى

ورق قلع اندود

تاریخ معامله

1403/05/08

1403/05/08

1403/05/10

واحد فروش داخلىجمع كل

یک و آینده پژوهى رصدخانه استراتژ

تغییرات  عصر  به  ورود  با  نوظهور  فناوری های 
در  قابل توجهی  تغییرات  بی سابقه،  تکنولوژیکی 

زندگی بشر ایجاد می کنند.
آینده با ورود فناوری های پیشگامانه که نویدبخش 
تحول در تمام ابعاد زندگی ماست در حال تغییر است. این نوشتار به 
بررسی اجمالی پیشگامانه ترین پیشرفت هایی می پردازد که می توانند 
 ، در بخش های مختلف انقاب ایجاد کنند. فناوری های نوظهور
نقش مهمی در شکل دادن به آینده دارند؛ بنابراین نگاهی به آینده 
می اندازیم، جایی که در آن غیرممکن ها ممکن می شوند و ممکن ها 
تغییر می کنند و کارآمدتر می شوند. در این نوشتار سه فناوری منتخب 
در سال ۲۰۲۴ میادی به گزارش مجمع جهانی اقتصاد برای بازیگران 

انقاب صنعتی چهارم بررسی شده است.
۱-هوش مصنوعی، پیشگام در دانش: 

کتشافات علمی را از طریق هوش مصنوعی مولد  هوش مصنوعی )AI( ا
)Generative AI( و مدل های بنیادی )Foundation models( متحول 
کتشافاتی  کرده است. این پیشرفت ها دانشمندان را قادر می سازد تا ا
را که قبلاً غیرممکن بود انجام دهند و سرعت پیشرفت علمی را تسریع 
 Deep Mind’s AlphaFold بخشند. نمونه های قابل توجه عبارت اند از
که می تواند ساختارهای سه بعدی پروتئین ها را به دقت پیش بینی، 
خانواده جدیدی از آنتی بیوتیک ها را شناسایی و موادی را برای 
کنون در حال ساختن  باتری های کارآمدتر کشف کند. دانشمندان ا
و استفاده از مدل های زبانی بزرگ )large language models( برای 
بررسی ادبیات علمی، طوفان فکری فرضیه های جدید با چت بات های 
هوش مصنوعی )AI chatbots( و ایجاد مدل های هوش مصنوعی برای 
تجزیه وتحلیل حجم وسیعی از داده ها هستند. این انقاب مبتنی بر 
هوش مصنوعی نوید پیشرفت های چشمگیری در تشخیص، درمان 
و پیشگیری از بیماری ها، ایجاد مواد جدید برای فناوری های سبز و 
پیشرفت در علوم زیستی می دهد. بااین حال، چالش های اخاقی از 
جمله خطرات حریم خصوصی، اختالات اجتماعی مانند تغییر شیوه 
تعامات اجتماعی و بازار کار و اثرات زیست محیطی مانند استخراج 
چشمگیر منابع باید مورد توجه قرار گیرند.  شکل شماره ۱ نشان دهنده 
کتشافات علمی  صنایعی است که بیشترین سرمایه گذاری را در AI برای ا

از سال ۲۰۲۱ تا ۲۰۲۳ انجام داده اند.
:)PETs( ۲- فناوری های تقویت کننده حریم خصوصی 

 این فناوری ها ابزارهایی هستند که به محافظت از اطاعات حساس 
کمک می کنند و درعین حال امکان استفاده از آن ها را برای تحقیق و 
تحلیل فراهم می سازند. دو فناوری کلیدی در این زمینه داده های 
مصنوعی )Synthetic Data( و رمزگذاری همومورفیک )HE( هستند. هر 
دوی این فناوری ها بسیار حائز اهمیت بوده، زیرا باعث افزایش ارزش 

داده ها با پیشرفت در هوش مصنوعی می شوند.

داده های مصنوعی: داده های مصنوعی همان طور که از نامشان 
پیداست، داده هایی هستند که به طور مصنوعی تولید می شوند و 
الگوها و روندهای داده های واقعی را تقلید می کنند. هدف اصلی 
داده های مصنوعی حفظ مفید بودن برای اهداف خاص مانند 
تحقیقات پزشکی، در عینِ به حداقل رساندن تهدیدهای حفظ حریم 
خصوصی است. علی رغم مزایای آن، داده های مصنوعی با چالش هایی 

مانند ریسکِ شناسایی مجدد اطاعات شخصی روبه رو هستند.
رمزگذاری همومورفیک: رمزگذاری همومورفیک روشی است که 
 HE .داده ها را حتی زمانی که در حال پردازش هستند رمزگذاری می کند
با رمزگذاری داده ها، پیشرفت های قابل توجهی در حفظ حریم 
خصوصی و حفاظت از داده ها ارائه می دهد. این بدان معنی است که 
داده ها حتی زمانی که در حال تجزیه وتحلیل هستند نیز می توانند 
محرمانه و ایمن باقی بمانند؛ در نتیجه رمزگذاری همومورفیک خطرات 
 HE .امنیتی مرتبط با داده های در حال استفاده را کاهش می دهد
علی رغم مزایایی که دارد، در حال حاضر کارایی کمتری نسبت به 
روش های سنتی پردازش داده دارد و به زمان و منابع محاسباتی 
بیشتری نیازمند است.  شکل شماره ۲ نشان دهنده کشورهایی است 
که دارای بیشترین کمک مالیِ تجاری و دانشگاهی در PETs از ۲۰۲۱ تا 

۲۰۲۳ هستند.
:)Elastocalorics( ۳- پمپ های حرارتی الاستوکالری

پمپ های حرارتی الاستوکالری یک فناوری نوآورانه است که می تواند 
انرژی موردنیاز برای گرمایش و سرمایش را تا حد زیادی کاهش دهد. 
این پمپ ها از مواد الاستوکالری استفاده می کنند که وقتی تحت فشار 
مکانیکی قرار می گیرند گرم می شوند و با آزاد شدن تنش سرد می شوند. 
خنک سازی الاستوکالری روش جدیدی برای سرد کردن با استفاده از 
 )Nitinol( سیم های مخصوص ساخته شده از ماده ای به نام نیتینول
 Solid-state( است. با استفاده از اثر نیتینول، پمپ های حرارتی جامد
heat pumps( و سیستم های خنک کننده نوآورانه، در حال توسعه و 
نویدبخش جایگزینی سبزتر و کارآمدتر برای روش های سنتی مبتنی بر 

کمپرسور )Compressor( هستند.
این لوله شامل سرهای بارگیری در هر دو انتها و محرک هایی است 
که نیتینول را فشرده می کنند. در اطراف لوله های نیتینول، لوله های 
گرما از طریق  کوتاه تر هستند تا از دست دادن  فولادی ضدزنگ 
ک به حداقل برسد. شکل شماره ۳ نشان دهنده نحوه عملکرد  اصطکا

لوله نیتینول است.
 در قلب همه این فناوری ها، نبوغ انسانی و نوآوری برای بهبود وضعیت 
جهان نهفته است و نوید بهبود سریع سیستم ها و زیرساخت های 
فیزیکی را می دهد که روزانه به آن ها تکیه می کنیم. حال که جهان در 
آستانه یه انقاب فناورانه است؛ ضروری است که هلدینگ های قدرتمند 
با درک فرصت ها و چالش های پیشِ رو در چشم انداز به سرعت در حال 
تحول فناوری، خود را برای استفاده از پتانسیل کامل این نوآوری ها آماده 
کنند و آینده ای را شکل دهند که نه تنها از نظر فناوری پیشرفته، بلکه 

برای همه عادلانه نیز باشد.
منابع:

1.https://www3.weforum.org/docs/WEF_Top_10_Emerg-

ing_Technologies_of_2024.pdf
2.https://www.oecd.org/en/publications/emerging-priva-
cy-enhancing-technologies_bf121be4-en.html
3.https://www.sciencedaily.com/releas-
es/2024/04/240402192607.htm
4.https://www.ipm.fraunhofer.de/en/bu/energy-convert-
ers-thermal/expertise/caloric-systems/elastocaloric-systems.
html
5.https://sitn.hms.harvard.edu/flash/2024/a-new-way-to-
beat-the-heat-scientists-develop-an-elastocaloric-cooling-
device/

نگاهى به نوآوری های برتر 2024
   تهیه کننده:دفتر استراتژی واهداف

ین سرمایه گذاری در AI برای اکتشافات علمى از سال 2021 تا 2023 شكل شماره 1- صنایعى با بیشتر

ین كمک مالىِ تجاری و دانشگاهى PETs از 2021 تا 2023 كشورهای دارای بیشتر  شكل شماره 2- 
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مجمع سالانه

 انجمن تولیدکنندگان فولاد برگزار شد

خبــــــــــــــر كوتاه

به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از چیلان، مجمع 
عمومی عادی سالیانه انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران با 
کثریت 9۰ درصدی مدیران و نمایندگان کارخانه های  حضور ا
زنجیره آهن و فولاد کشور در سطح تشکل گروه A اتاق بازرگانی 
برگزار شد. در پایان این مجمع، پرسش و پاسخ مؤثری بین 
حاضران و مدیرکل دفتر معدنی وزارت صمت در خصوص 

چالش های تولیدکنندگان صورت گرفت.
فعالیت های انجمن فولاد؛ از اصلاح عوارض 

صادراتی تا پیگیری پرونده تعزیراتی فولادسازان
در ابتدای این مجمع سید رسول خلیفه سلطانی، دبیر انجمن 
تولیدکنندگان فولاد در مجمع عمومی این تشکل صنفی اعام 
کرد: فعالیت انجمن فولاد در سال گذشته عمدتاً در چند محور 
متمرکز بوده است. از بین فعالیت های انجمن، در حوزه صادرات 
دو موضوع پیگیری شده است که اصاح عوارض صادراتی از 
این جمله است. عوارضی که برای حدود ۵۰ روز وضع و ملغی 
شد. دوم؛ نرخی که برای عوارض صادراتی تعیین شده بود با 

پیگیری های انجمن از ۲ به ۱ تغییر کرد.
وی گفت: موضوع دیگر مورد پیگیری انجمن، اصاح مقررات 
بازگشت ارز صادراتی است که نه تنها انجمن فولاد، بلکه همه 
صنایع پیگیری زیادی داشتند. مطالبه صنعت فولاد در خصوص 
سیاست ارزی این بود که بتواند هزینه های خود را بالاتر از نرخ 
نیمایی پوشش دهد. البته توافق های مثبتی در انتهای دولت 
سیزدهم رخ داد که امید است در دولت چهاردهم به ثمر بنشیند.

وی ادامه داد: مسئله پیگیری شده دیگر توسط انجمن، 
متعادل سازی محدودیت ها در حوزه انرژی است که موفق به 
تعدیل بسیاری از محدودیت ها در سال قبل شدیم. این موضوع 
در سال جاری نیز توسط انجمن پیگیری شده، اما قول مساعدت 

وزارت نیرو محقق نشده است.
گاز نیز برای  سید رسول خلیفه سلطانی گفت: محدودیت 
تولیدکنندگان آهن اسفنجی و فولادسازی پیگیری شد و توانستیم 

سهم بیشتری برای مصرف گاز تولیدکنندگان بگیریم.
وی بیان کرد: همچنین در بحث تنظیم بازار، انجمن عضو کارگروه 
تنظیم بازار است و موفق شد عرضه کارخانه های ورق گرم برای 
کارخانه های ورق سرد را بگیریم که موفقیت نسبی حاصل شده 

است، اما با انتظارات انجمن هنوز فاصله دارد.
دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد افزود: مورد دیگر اصاح ضرایب 
شفافیت سامانه جامع تجارت بود که حاصل شد. همچنین 
ارزش پایه صادراتی گمرک اصاح شد و گمرک ملزم به استعام 

از انجمن فولاد شد.
وی اظهار کرد: مسئله دیگر پیگیری پرونده تعزیراتی شرکت ها در 
قوه قضاییه است که همچنان در حال پیگیری است و به دنبال 
طرح این موضوع در جلسه سران سه قوه هستیم تا تصمیمی 
برای محکومیت های تعزیراتی شرکت ها گرفته شود. در سال 
گذشته هم به عنوان تشکل گروه A شناخته شد که معمولاً سه تا 

۵ در این گروه قرار می گیرند.
بازرس انجمن فولاد برای چهاردهمین دوره تثبیت 

شد
در مجمع عمومی عادی سالیانه انجمن تولیدکنندگان فولاد 
کثریت مدیران و نمایندگان کارخانه های  ایران که با حضور ا
زنجیره آهن و فولاد کشور برگزار شد، احمد دنیانور به عنوان بازرس 
اصلی و شاهین حیدری به عنوان بازرس علی البدل این انجمن 

انتخاب شدند.
دنیانور رئیس هیئت مدیره فولاد جنوب که سابقه چندین دوره 
عضویت در هیئت رئیسه انجمن فولاد را در کارنامه دارد، با رأی بالا 
)۵۱ از ۶۴ رأی(  برای چهاردهمین دوره به عنوان بازرس انجمن 

فولاد انتخاب شد.
پایان تخصیص ارز برای واردات ورق های سرد و 

پوشش دار
همچنین امیر علیقلی زاده مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت 
صمت در این مجمع گفت: امسال قطعی و اعمال محدودیت 
برق صنایع فولادی بر اساس گزارش پیش بینی شده ما از ماه سوم 
کنون پیش بینی آغاز قطعی های گاز حتی زودتر  سال شروع شد؛ ا

از زمان گذشته وجود دارد.
وی گفت: مجوزهای زیر ۳۰ درصد پیشرفت که تنها در مرحله 

زمین هستند به مرحله ابطال می رسند.
وی ادامه داد: از شرکت فولاد مبارکه بابت ۲۰۰ هزار تن عرضه ورق در 
بورس کالا سپاسگزاریم؛ آن هم در شرایطی که به دلیل محدودیت 

برق تنها با دو کوره کار می کنند.
وی افزود: در خصوص ورق گالوانیزه، گروه کالایی این محصول 
به ۲۶ ارتقا پیدا کرده و شرایط عدم دریافت ارز وارداتی را پیدا کرده 
است. در خصوص ورق سرد و رنگی نیز مکاتبه انجام شده و دیروز 

در سامانه اعمال شد و گروه کالایی آن به ۲۶ افزایش پیدا کرد.
امیر علیقلی زاده گفت: توصیه ما این است که تعرفه پیشنهادی 

را از طریق انجمن اعام کنیم.
وی افزود: دفتر صنایع معدنی بالاترین تأییدیه را در سامانه جامع 
تجارت دارد؛ بعضی تولیدکنندگان هنوز برنامه تولید خود را اعام 
نکرده اند که از آن ها می خواهیم زودتر این برنامه را ارائه کنند تا 

بتوانیم برای تأمین نیازهای ارزی آن ها اقدام کنیم.
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تغییرات اقلیمی و گرمایش جهانی چالش های اصلی 
زیســت محیطی جوامــع امــروزی ماســت. ازآنجا کــه 
کســیدکربن اصلی تریــن نــوع در بیــن گازهــای  دی ا
کسیدکربن  گلخانه ای است، توسعه فناوری های کاهش انتشار دی ا
 )Carbon Capture and Storage-CCS( مانند جذب و ذخیره کربن
برای کاهش انتشار گازهای گلخانه ای به شدت تشویق می شود. اروپا 

تا سال ۲۰۵۰ خنثی بودن از نظر تولید کربن را هدف قرار داده است.
 بدیهی است صنایع سنگین مانند فولاد و مناطقی مانند دانکرک )قطب 
صنعتی و حمل ونقل فرانسه که بیشترین انتشارات کربن در این کشور 
را دارد( باید با این اهداف ســازگار شــوند. پروژه »۳D«  که مخفف عبارت 
)DMX Demonstration in Dunkirk( اســت به عنــوان بخشــی از برنامه 
تحقیقاتی اتحادیه اروپایی Horizon ۲۰۲۰ در سال ۲۰۱۹ با هدف توسعه و 
صحت سنجی راه حل های فنی تکرارپذیر و دست یابی به استقرار صنعتی 
فناوری CCS در اروپا و ســپس در سراســر جهان تعریف شده است. این 
پروژه تا ســال ۲۰۲۳، ســه هدف اصلی به شــرح زیــر را دنبــال خواهد کرد: 
۱- نشــان دادن اثربخشــی فنــاوری DMX™، به عنــوان یــک فراینــد 
کسیدکربن در یک کارخانه پایلوت صنعتی که تا سال ۲۰۲۳  جذب دی ا
در حدود۰.۵  تن فرایند در ساعت را از کارخانه فولاد جذب می کند. این 
پایلوت آزمایشی در کارخانه آرسلورمیتال )ArcelorMittal(  واقع در منطقه 
دانکرک فرانسه ساخته می شود. این آخرین مرحله قبل از تجاری سازی 
این فرایند توسط شرکت AXENS است. ۲- آماده ســازی اجرای اولین 
واحد صنعتــی CCS در منطقه دانکرک، کــه پس از ســال ۲۰۲۵ عملیاتی 
کسیدکربن در سال  می شود. با اجرای این پروژه بیش از ۱ میلیون تن دی ا
می تواند از گاز کوره بلند این کارخانه گروه آرســلورمیتال گرفته شود و در 
سیستم انبارش زیرزمینی واقع در دریای شمال ذخیره شود. ۳- طراحی 
و توسعه زنجیره آینده فناوری CCS دانکرک-دریای شمال که تا سال ۲۰۳۵ 
کسیدکربن در سال در دریای  ضبط و ذخیره بیش از ۱۰ میلیون تن دی ا

شــمال را عملیاتی خواهد کرد )با همکاری زیرساختی که از طرف دولت 
نروژ ارائه خواهد شد(.

 موفقیت پروژه به یک کنسرســیوم با تجربه متکی اســت که ۱۱ شــریک از 
۷ کشور اروپایی، شامل ۲ مؤسسه علمی )ETH و DTU(، ۴ ارائه دهنده 
فنــاوری )Air Products، GASSCO، IFPEN، UETIKON(، ۳ شــرکت 
مهندسی )AXENS، Brevik و John Cockerill( و ۲ صنعت کاربر نهایی 
)ArcelorMittal، TotalEnergies( را گــرد هــم مــی آورد. این پــروژه دارای 
بودجــه ۱۹.۳ میلیــون یورویــی در طول ۴ ســال اســت کــه شــامل ۱۴.۸ 
میلیون یورو یارانه اتحادیه اروپا می شــود. گرداننده اصلی پروژه، شرکت 
IFPEN تعیین شده است که وظیفه هماهنگی شرکا و نظارت بر اجرای 

پروژه را بر عهده دارد.
 فرایندهــای CCU/S هنگامــی کــه در صنعــت فولادســازی اســتفاده 
کســیدکربن موجود در گازهای خروجی  می شــوند، وظیفه جذب دی ا
فرایندهای تولیــد مانند کــوره بلنــد را معمــولاً با اســتفاده از یــک حال 
شیمیایی، استخراج آن از حال و قرار دادن آن در فشار موردنظر بر عهده 
کسیدکربن مجدداً در کوره ها  دارند. این فرایندها اجازه می دهند تا دی ا
اســتفاده شــود یا در خــارج از چرخه تولیــد ذخیره شــود. ایــن فرایندها 
همچنین گرما تولید می کنند که می تــوان از آن برای کاهش هزینه های 
عملیاتی کوره ها استفاده کرد. بنابراین CCU/S پتانسیل کاهش وابستگی 
به منابع فسیلی و کمک به کربن زدایی فولادســازی را افزایش می دهد. 
این فرایند به خصوص متکی به اســتفاده از فناوری DMX برای جذب 
کسیدکربن است که طبق شواهد گزارش شــده به دلیل نوع حال  دی ا
مورداستفاده به انرژی کمتری نسبت به فرایندهای جذب کربن مرسوم 
نیــاز دارد. فراینــد DMX کــه طــی یک دهــه تحقیق توســعه رشــد یافته 
اســت، شــدت انرژی مصرفــی در CCU/S را نزدیک بــه ۳۰ درصد کاهش 
می دهد. این امر با اســتفاده از روش های بازیابی گرما، و همچنین یک 
 3D که توسط شــرکای پروژه DMX حال ثبت شده جدید با نام تجاری

ایجاد و به بازار عرضه شده است، ممکن می شــود. حال DMX نه تنها 
از نظر شــیمیایی پایدارتر از محلول آبی )MEA( اســت که امروزه معمولاً 
در فرایندهای مرسوم CCU/S اســتفاده می شود، بلکه ظرفیت جذب 
بیشــتری نیز دارد کــه آن را کارآمدتر و مقــرون به صرفه تر می کنــد. پس از 
کسیدکربن ، حال DMX به دو فاز مایع  تماس با گازهای زائد مملو از دی ا
کســیدکربن تنها در یکی از این فازهای  گانه تقسیم می شود و دی ا جدا
مایع متمرکز می شود. بنابراین فرایند DMX حجم کمتری از حال مایع 
کسیدکربن به دست می دهد. در مرحله بازیابی بعدی نیز،  غنی از دی ا
کســیدکربن از حال مایع با  انرژی کمتری مصرف می کند که در آن دی ا

تزریق بخار حذف می شود.
 یک نقطه عطف مهم در پروژه 3D در ســال )۲۰۲۲( به دســت آمد: اولین 
ماژول پلنت DMX که شامل یک برج ۲۲ متری است، در کارخانه دانکرک 
 DMX مونتاژ و نصب و راه اندازی شــد. بدین ترتیب امکان اتصال پلنت
بــه کارخانه فــولاد فراهم گردیــد. پس از ملحق شــدن، این پلنــت تقریباً 
کســیدکربن در ســال از گاز کارخانه فولاد را جذب می کند.  ۴۴۰۰ تن دی ا
کســیدکربن اســتخراج شــده از فرایند DMX بســیار خالص اســت  دی ا
)۹۹.۷درصد( و می تواند تا ۷ بار تحت فشار قرار گیرد تا حمل ونقل بعدی 
کسیدکربن جذب شده از  با قایق یا خط لوله را تســهیل کند. هر تن دی ا
طریق فرایند DMX بین ۳۰ تا ۴۰ یورو هزینه خواهد داشت )ترکیب هزینه 
سرمایه و هزینه عملیاتی( که باعث صرفه جویی بین ۱۰ تا ۲۰ یورو به ازای 
کسیدکربن می شود؛ هزینه های CCU/S در حال حاضر تا ۵۰  هر تن دی ا
یورو در هر تن اســت. این پروژه نمونه بارزی از تاش های آرســلورمیتال 
کســیدکربن خود در اروپا به میزان ۳۵ درصد تا  برای کاهش انتشار دی ا
سال ۲۰۳۰ است. این پروژه همچنین برای اولین اجرای بزرگ CCS در یک 
کسیدکربن در سال( آماده  واحد در مقیاس کامل )۱.۵ میلیون تن دی ا
می شود و بستری را برای تحقیقات بیشتر در مورد یک زنجیره CCS آینده 

در دریای شمال فراهم می کند.

 علم و فناوری       

امنیت سایبری

کشف اولین شواهد تجربی از موجودات تولیدکننده متان  توسعه ایمپلنت مغزی از جنس گرافن برای  بهبود پارکینسون 

از  را  تجربی  شواهد  اولین  مونتانا  ایالتی  دانشگاه  دانشمندان  از  تیمی 
وجود میکروب هایی که در »پارک ملی یلواستون« رشد کرده اند و  متان 
تولید می کنند، ارائه کردند. این کشف روزی روش های کاهش تغییرات 
آب و هوایی را توسعه دهد و بینش های جدیدی درباره حیات در سایر 
نقاط منظومه شمسی ارائه کند. هاتزنپیچلر سرپرست این تیم تحقیقاتی 
کسید درحال  گفت: »میزان متان با سرعت بیشتری نسبت به کربن دی ا
افزایش است و انسان ها متان را با سرعتی بیش از قبل وارد جو می کنند.«

استارتاپ اسپانیایی Inbrain Neuroelectronics یک ایمپلنت مغزی 
که می تواند در درمان بیماری های  گرافن توسعه داده است   از جنس 
و  مغز  »رابط  نوعی  فناوری  این  باشد.  مؤثر  پارکینسون  مانند  عصبی 
کامپیوتر )BCI(« است که برای تشخیص های پزشکی، به عنوان وسایل 
ارتباطی برای افرادی که نمی توانند صحبت کنند استفاده می شوند. این 
گرافن یک ماده دو بعدی است  گرافن ساخته شده؛  ایمپلنت جدید از 
که فقط یک اتم ضخامت دارد، اما از فولاد نیز سخت تر است. 

 Rite Aid مهر تأیید داروسازی
بر حمله باج افزار و نقض داده ها 

در ماه ژوئن

حمله پر کردن اعتبارنامه به 
شرکت جنرال موتورز و دسترسی به 

حساب های مشتریان

داروسازی Rite Aid سومین داروخانه زنجیره ای بزرگ 
در ایالات متحده نقض داده های خود را پس از متحمل شدن 
کـه توسـط بـاج افـزار  یـک حملـه سـایبری در مـاه ژوئـن 

RansomHub ادعا شده بود تأیید کرد.
این شرکت افزود که تمام سیستم های آسیب دیده در این رخداد 
را با کمک کارشناسان خارجی بازیابی کرده است، عملیات شرکت 
روی روال است و در حال ارسال اعان هایی به مصرف کنندگانِ 
تحت تأثیر است. همچنین با اعام Rite Aid هیچ شماره تأمین 
اجتماعی، اطاعات مالی یا اطاعات بیمار تحت تأثیر این رخداد 

قرار نگرفته است.
گروه بــاج افــزاری RansomHub مدعی شــده اســت کــه در حین 
دسترســی بــه شــبکه Rite Aid، بیــش از ۱۰ گیگابایــت اطاعات 
مشــتری را به دســت آورده اســت که معادل حــدود ۴۵ میلیون 
خط اطاعات شــخصی افراد اســت. ایــن اطاعات شــامل نام، 
آدرس، شماره ID و شــماره جوایز Rite Aid است. پس از افزودن 
Rite Aid به ســایت افشــای خــود به دلیــل اینکه شــرکت ظاهراً 
کره باج را متوقف کرده بود، باند باج افزار تصویری از برخی از  مذا
ک گذاشت و  داده های سرقت شــده را به عنوان مدرک به اشترا
 RansomHub .گفت که همه چیز ظرف دو هفته لو خواهد رفت
یک گروه باج افزاری نســبتاً جدید اســت که درازای افشا نکردن 
فایل های سرقت شــده، از قربانیان باج می خواهــد و در صورت 
کرات، اغلب فایل ها را به بالاترین پیشنهاددهنده  شکست مذا

به حراج می گذارد.
مــاه گذشــته RansomHub مســئولیت نقــض سیســتم های 
 Frontier Communications ارائه دهنده ارتباطات ایالات متحده
در ماه آوریل را بر عهده گرفت و آن ها را مجبور کرد تا سیستم هایی 
را بــرای جلوگیــری از نفــوذ و ســرقت اطاعــات ۷۵۰۰۰۰ مشــتری 

خاموش کنند.
bleepingcomputer :منبع  

 Credential Stuffing حمله پر کردن اعتبارنامه یا
Attack نوعی حمله سایبری است که در آن یک مجرم 
بری و گذرواژه های سرقت شده از یک  سایبری از نام کار
بری در یک  کار سازمان برای دسترسی به حساب های 
سازمان دیگر استفاده می کند. بر اساس گزارش رسانه ها، 
جنرال موتورز این فعالیت را در ۲۴ می ۲۰۲۴ کشف کرد و این 
رخداد درست کمتر از یک هفته پیش از آن در ۱۸ می رخ داده 
است. گفته می شود این رخداد وب سایت لوازم جانبی جنرال 
موتورز را هدف قرار داده است. این شرکت گفته که یک طرف 
غیرمجاز تلاش کرده به ۶۵ حساب جنرال موتورز دسترسی 

پیدا کند.
جنرال موتورز معتقد است که یک نشت اطاعات فهرستی از 
اعتبارنامه های ورود به سیستم را در اختیار مهاجم قرار داده 
است که برای حمله استفاده شده است. جنرال موتورز گفت 
که مهاجم افزون بر توانایی بالقوه برای خرید در حساب های 
آسیب دیده، می توانست به داده هایی مانند نام و نام خانوادگی، 
کارت  شماره تلفن، آدرس های شخصی و اطاعات جزئی 
مانند چهار رقم آخر کارت اعتباری نیز دسترسی داشته باشد. 
بااین حال، طبق اعام این شرکت، شماره های تأمین اجتماعی، 
اطاعات گواهینامه رانندگی و تاریخ تولد قابل دسترسی نیستند و 
همچنین هیچ مدرکی مبنی بر سوءاستفاده از این داده ها توسط 

مهاجمان وجود ندارد.
در ادامه شرکت ارائه دهنده نرم افزاری خودرو CDK Global نیز 
در ۱۹ ژوئن اعام کرد که یک حمله سایبری به سیستم های خود 
شناسایی و در حال تجربه یک رخداد سایبری است. لیزا فینی، 
سخنگوی CDK در بیانیه ای گفت: »به دلیل احتیاط و نگرانی 
کثر سیستم های خود را خاموش کرده ایم.  برای مشتریان خود، ا
ما همچنان به انجام آزمایش های گسترده بر روی سایر برنامه ها 
ادامه می دهیم و با بازگرداندن آن برنامه ها به صورت آناین، 

به روزرسانی ها را ارائه خواهیم کرد.«
cyberdaily :منبع  

تی مربوط به هر دارایی پایه در مشخصات  ساعت معاملا
قرارداد آن دارایی پایه اعلام می شود. با توجه به وجود دارایی های 
تی باید  مختلف در بازار مجازی، برای اطلاع از ساعات معاملا

مشخصات قرارداد هر دارایی ذکر می شود.
مراحل جلسه معاماتی نیز به شرح زیر است:

۱. دوره پیش گشایش )امکان ورود سفارش، ویرایش و حذف آن وجود 
دارد، ولی معامله ای انجام نمی شود(؛

۲. حراج تک قیمتی )پس از دوره پیش گشایش، در حراج تک قیمتی، 
قیمت اولین معامله کشف می شود(؛

۳. حراج پیوسته )پس از کشف قیمت، معامات به صورت پیوسته ادامه 
دارد و مشتریان می تواند اقدام به اخذ موقعیت یا بستن آن نمایند(؛

۴. دوره پایانی معاملات )۵ دقیقه پایانی معامات است که در آن امکان 
ورود سفارش وجود ندارد و فقط اجازه ویرایش و حذف سفارش برای 

مشتریان وجود دارد(؛
تی )پایان معامات و شروع فرایند  ۵. بسته شدن جلسه معاملا

محاسبه قیمت و تسویه(.
وجه تضمین اولیه:برای معامله هر قرارداد آتی، مبلغی تحت عنوان 
وجه تضمین اولیه در مشخصات قرارداد دارایی پایه مذکور مندرج در 
سایت شرکت بورس کالای ایران اعام می شود. این مبلغ به عنوان 
تضمین تعهدات هر مشتری از وی اخذ می شود. شایان ذکر است با توجه 
به اینکه مبلغ دقیق وجه تضمین اولیه بر اساس تغییرات قیمت دارایی 
پایه به صورت مدور تغییر می کند، این مبلغ از طریق اطاعیه وجه تضمین 

اولیه در بخش اعانات آتی سایت شرکت بورس کالای ایران اطاع رسانی 
می شود. به عنوان مثال درصورتی که وجه تضمین در قرارداد یک دارایی 
پایه، مبلغ A ریال تعیین شود، سرمایه گذار باید برای اخذ هر قرارداد آتی 

مبلغ A ریال را در حساب عملیاتی خود موجود داشته باشد.
گر  مشتری اقدام به اخذ  تخفیف بین سررسید در قراردادهای آتی:ا
موقعیت تعهدی خرید در یک سررسید نماید، می تواند به همان تعداد و با 
همان مبلغ وجه تضمین اولیه در سررسیدی دیگر موقعیت تعهدی فروش 
اخذ کند )و برعکس(. در واقع بیشینه موقعیت های تعهدی بازخرید و یا 

فروش معیار اخذ وجه تضمین اولیه است.
 ، قیمت تسویه: پس از پایان آخرین جلسه معاماتی در هر روز
تعداد  به  توجه  با  سپس  می شود.  اعام  و  کشف  تسویه  قیمت 

موقعیت های باز روزهای قبل و تعداد معامات هر سرمایه گذار در طی روز، 
مابه التفاوت قیمت خرید و یا فروش هر قرارداد با قیمت تسویه آن قرارداد 

به موجودی حساب مشتری نزد بورس اضافه یا از آن کم خواهد شد.
 حد نوسان روزانه قیمت: در هر روز معاماتی مشتریان می توانند 
قیمت های مدنظر خود را در دامنه مثبت و یا منفی ۵ درصدی قیمت 
تسویه روز معاماتی قبل در سامانه وارد نمایند. به این دامنه حد نوسان 
روزانه قیمت گفته می شود که در مشخصات هر قرارداد آتی ذکر می شود.

اندازه قرارداد: هر قرارداد آتی شامل مقدار مشخصی از دارایی پایه 
است که برای هر دارایی متفاوت است. اندازه قرارداد هر دارایی پایه در 
مشخصات قرارداد آن دارایی اطاع رسانی خواهد شد. در سامانه بازار 

مجازی با کلیک بر روی )i( برای هر قرارداد قابل مشاهده خواهد بود.

ساعت، روزهای انجام معامله و مراحل جلسه معاملاتى
یم بورس بیاموز

 فرایندهای CCU/S هنگامی که در صنعت 
فولادسازی استفاده می شوند، وظیفه 
کسیدکربن موجود در گازهای  جذب دی ا
خروجی فرایندهای تولید مانند کوره بلند را 
معمولاً با استفاده از یک حلال شیمیایی، 
استخراج آن از حلال و قرار دادن آن در 
فشار موردنظر بر عهده دارند. این فرایندها 
کسیدکربن مجدداً  اجازه می دهند تا دی ا
ج از  در کوره ها استفاده شود یا در خار

چرخه تولید ذخیره شود

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه

   تهیه کننده: امور سهام و مجامع

معرفی فناوری )DMX (3D: جذب، ذخیره و استفاده از کربن در صنعت فولاد



گوست 2024 3 آ 28 محرم 1446 شماره  1387    شنبه    13 مرداد 1403

10

 اجتمـــــا             عـــــــى

کسن جدید بیماری زونا می تواند شروع زوال عقل را به  وا
تأخیر بیندازد

شیرین کننده های مصنوعی می توانند به برخی 
میکروارگانیسم های مهم آسیب برسانند

کسن جدید بیماری زونا  کسفورد دریافتند استفاده از وا محققان دانشگاه آ
ممکن است در عقب انداختن شروع بیماری زوال عقل تأثیر داشته باشد. 
در این پژوهش، محققان میزان ابتلا به زوال عقل در افراد دریافت کننده 
کسن قدیمی تر زونا،  کسن ها، ازجمله وا کسن جدیدتر زونا را با دیگر وا وا
کسن جدید 164 روز دیرتر  گروه وا کردند.  به صورت میانگین،  مقایسه 
کسن علیه زوال عقل با  علائم زوال عقل را نشان دادند. تأثیرگذاری این وا
نسبت ۲۲ درصد به 13 درصد در زنان بیشتر از مردان بود.

شیرین کننده مصنوعی سوکرالوز )Sucralose( که در بسیاری از غذاها و 
نوشیدنی های بدون کالری یافت می شود، توسط بدن ما تجزیه نمی شود 
کنون یک پژوهش  و پس از دفع از طریق فاضلاب به دریاها راه می یابد؛ ا
جدید نشان می دهد این ماده به میکروارگانیسم های موجود در انتهای 
تأثیر  بررسی  برای  محققان  می رساند.  آسیب  آبزی  غذایی  شبکه های 
شیرین کننده های مصنوعی بر میکروارگانیسم ها، نمونه هایی از آن ها را در 
معرض غلظت های مختلف سوکرالوز از آب شیرین و شور قرار دادند. 

با نهایت تأسف در هفته گذشته، تعدادی از همکاران 
محمد  ازجمله  شدند،  خود  عزیزان  داغدار  گرامی 
سلطانی  و سلطانعلی دبیرزاده شاغل در  نورد سرد، 
رسول معتمدی شاغل در نورد گرم و  علی صفائیان 
شاغل در آهن سازی در غم درگذشت پدر و عزت الله 
منصوری شاغل در خدمات عمومی و حسین انصاری 
شاغل در نورد سرد در غم درگذشت برادر   به سوگ 

نشستند.
همچنین  همکار گرامی بازنشسته ، شادروان حسین 

سالاریان، دار فانی را وداع گفت و به دیار حق شتافت.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

دومیـن تـالار گفت وگـوی معاونـت سـرمایه های انسـانی و سـازماندهی فـولاد 
مبارکـه در زمینـه سـفرهای کارکنان بـا موضـوع تشـریح روند سـفرهای رفاهی 
کارکنان، روز یک شنبه هفتم مردادماه، با حضور معاون سرمایه های انسانی 
و سـازماندهی، مدیـر خدمـات عمومـی و امـور رفاهـی، مسـئول مأموریت هـا، تشـریفات و 
کز رفاهی و بیـش از ۲۰۰ نفـر از کارکنـان به نمایندگی از نواحی مختلف شـرکت در سـالن مرکز  مرا

تحقیقـات شـرکت برگزار شـد.
الگوی سفرهای رفاهی برای کارکنان و خانواده های محترم آن ها در سه بخش مراکز 

رفاهی مِلکی، اماکن رفاهی قراردادی و کمک هزینه سفر برای همکاران
به گزارش خبرنگار فولاد، در بخش نخست این گردهمایی، صادق فرخی، مدیر خدمات عمومی 
و امور رفاهی فولاد مبارکه، ضمن قدردانی از زحمات کارکنان در فرایند تولید و ســودآوری شرکت، 
در خصوص راهبرد شرکت نسبت به ارائه خدمات به کارکنان و برنامه ریزی برای سفرهای کوتاه و 
بلندمدت گفت: به طورکلی الگوی ســفرهای رفاهی برای کارکنان و خانواده های محترم آن ها در 
کن رفاهی قراردادی و کمک هزینه سفر برای همکاران مد نظر  کز رفاهی مِلکی، اما ســه بخشِ مرا
کز رفاهی ملکی، دهکده تفریحی چادگان، مجموعه نوشهر و مجموعه  قرار گرفته که در بخش مرا

فرهنگی-ورزشی باغ فردوس در نظر گرفته شده است.
کن رفاهی قراردادی گفت: در این حوزه در شهر مشهد  وی در تشریح برنامه های شرکت در حوزه اما

کنی در نظر گرفته شده است. مقدس و تهران اما
صادق فرخی در ادامه سخنان خود گفت: در بخش کمک هزینه سفر برای کارکنان و خانواده های 
محترم، سامانه سفر باسا و آژانس اسری گشت در نظر گرفته شده است تا همکاران بتوانند با استفاده 
از هریک از موارد یادشده در هر سال جهت انجام سفرهای بلندمدت یا کوتاه مدت خود اقدام کنند.

مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی در پاسخ به سؤالی درخصوص کافی بودن زیرساخت های شرکت 
در حوزه سفر گفت: باتوجه به تعداد کارکنان و خانواده های تحت تکفل ایشان، شرکت برای رفع این 
چالش، »هر خانواده یک سفر در سال« را به صورت ارائه یک سفر کوتاه مدت و یک سفر بلندمدت 

به کارکنان و هر دو سال یک بار با لحاظ چرخش فصلی در نظر گرفته است.
وی در تشــریح برنامه های شــرکت برای توســعه ســفرهای رفاهی نیز گفت: مدیریت شرکت برای 
توسعه سفرهای رفاهی نیز در دو بخش برنامه کوتاه و بلندمدت برنامه ریزی کرده است. در بخش 
کز اقامتی رفاهی  کن رفاهی بر اساس کاس کیفیتی و عقد قرارداد همکاری با مرا کوتاه مدت، اجاره اما
در نظر گرفته شده و در بخش برنامه بلندمدت سازمان برای توسعه سفرهای رفاهی نیز خرید هتل 
در مشــهد مقدس، ساخت مرکز رفاهی گلدشــت و خرید یا ســاخت مجموعه اقامتی در شمال یا 

جنوب را در دستور کار خود دارد.
کز  فرخی در خصوص برنامه سفر نیز این چنین گفت: حسب بررسی های انجام گرفته، توسعه مرا
رفاهی با درنظرگرفتن ذائقه سفر همکاران در چهار دسته تعریف خواهد شد: ۱- اقامت در هتل؛ 
۲- اقامت در مجموعه های ویایی؛ ۳- اقامت در بوم گردی؛ ۴- تورهای زیارتی سیاحتی یک روزه. 
ضمن اینکه حسب فاصله زمانی و امکاناتِ توریستی، سیاحتی و زیارتی منطقه، مدت زمان سفر 
کوتاه مدت ۱ تا ۲ روز و سفر بلندمدت ۳ تا ۵ روز در نظر گرفته خواهد شد. نکته مهم این است که در 
این برنامه، افزایش رفاه نسبیِ همسران کارکنان و فراهم ساختن محیط استراحت برای ایشان و رفع 
دغدغه پخت وعده های غذایی برای خانواده و میهمانان همراه از طریق ارائه غذا و یا کمک هزینه 

آن برای افراد تحت تکفل کارکنان و ارائه غذا با نرخ آزاد برای همراهان مد نظر قرار گرفته است.
مدیــر خدمــات عمومــی و امــور رفاهــی در بخــش پایانی ســخنان خــود اظهــار امیــدواری کــرد با 
برنامه ریزی هــای صورت گرفتــه و تــاش جمعــی همــه عوامــل در ایــن حــوزه، رضایت همــکاران 

بیش ازپیش جلب شود.
کز رفاهی فولاد مبارکه در خصوص امکانات  در ادامه این جلسه، مسئول مأموریت ها، تشریفات و مرا
کــز رفاهی  کز رفاهــی ملکی و مرا کز رفاهــی فولاد مبارکــه به دو بخــش مرا رفاهی موجود گفــت: مرا
کز رفاهی ملکی، دهکده تفریحی چادگان، مجموعه نوشهر  قراردادی تقسیم می شوند. در بخش مرا
کن رفاهی قراردادی، در شهر مشهد مقدس  و مجموعه فرهنگی-ورزشی باغ فردوس و در بخش اما

کزی در نظر گرفته شده است. و تهران مرا
اجرای ۱۶ پروژه بهینه سازی در طرح نوشهر

به گفته مهدی سلطانی راد، برخی اقدامات انجام شــده برای ارائه خدمات هرچه بهتر و کیفی تر 
کز  به این شرح است: در مجموعه دهکده تفریحی چادگان بازسازی کامل کلیه ویاها،  در این مرا
بازسازی و نوســازی اقام و تجهیزات، امکان اســتفاده از مجموعه های تفریحی دهکده، بازبینی 
کی و مصرفــی دوره  و افزایش تنوع منوی غذای رســتوران، بهینه ســازی کمّــی و کیفی اقــام خورا
اسکان، پروژه رستوران مرکزی، پروژه سالن چندمنظوره و پروژه شهربازی اختصاصی در نظر گرفته 
شده است. همچنین در مجموعه نوشهر، طراحی ۱۶ پروژه محیطی، بازسازی کامل کلیه ویاها، 
بازسازی و نوسازی اقام و تجهیزات، بازبینی و افزایش تنوع منوی غذای رستوران، طراحی و تجهیز 
کی و مصرفی در دوره اســکان  ســالن بازی کودک و در نهایت بهینه ســازی کمی و کیفی اقام خورا

انجام گرفته است.
وی افزود: در مجموعه فرهنگی-ورزشــی باغ فردوس نیز مجموعه تفریحی نیمروزی، رستوران و 
کن ورزشی در رده های سنی مختلفِ آقایان و بانوان و امکان برگزاری گردهمایی های  فست فود و اما

خانوادگی برنامه ریزی شده است.
توسعه خدمات رفاهی در طرح مراکز شهر مقدس مشهد

کن رفاهی  کز رفاهی فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: در حوزه اما مسئول مأموریت ها، تشریفات و مرا
قراردادی در شــهر مشــهد مقدس و تهران، به طور مشــخص در مشــهد مقدس هتل پنج ستاره 
نگین مصلی، تور نیمروزی باغ مشهد، تأیید کارکرد و کمک هزینه ایاب وذهاب پیش بینی شده و 
در تهران نیز هتل چهارســتاره بزرگ تهران، ارائه خدمات تفریحی نیم بها در شــهر تهران، ناهار در 

مهمان سرای حضرت معصومه سام الله علیها در شهر مقدس قم پیش بینی شــده که به زودی 
اجرایی خواهد شد.

سلطانی راد در تشریح تعداد سرویس های ارائه شده به همکاران و خانواده های محترم ایشان از 
کز رفاهیِ ملکی، از جمله دهکده تفریحی چادگان، از ابتدای  کنون گفت: در مرا ابتدای سال ۱۴۰۳ تا
سال ۱۴۰۳ تعداد ۱۸۷۱۸ نفر شب، در مجموعه ویاهای نوشهر از ابتدای سال تا کنون ۲۴۵۷ نفر شب، 
کنون ۷۵۹۰۸ نفر شب و در شــهر تهران نیز در بازه زمانی  در شهر مشــهد مقدس از ابتدای طرح تا

یادشده ۱۳۸۳ نفر شب به همکاران و خانواده محترم ایشان سرویس دهی شده است.
افزایش اماکن رفاهی در دو بخش سفرهای کوتاه مدت و بلندمدت

وی در توضیح هرچه بیشتر برنامه ریزی ها و چگونگی روند استفاده همکاران از فرصت سفرهای 
بلندمدت و کوتاه مدت گفت: با مساعدت مدیرعامل و معاونت سرمایه های انسانی و سازماندهی 
کن رفاهــی در دو بخش ســفرهای  شــرکت، طرحی از امســال به اجــرا درخواهد آمــد کــه در آن، اما
کن مختلفِ معرفی شده در  کوتاه مدت و بلندمدت افزایش خواهد یافت؛ به این صورت که در اما
طرح سفرها، هریک از کارکنان می توانند هر دو سال یک  بار با لحاظ چرخش فصلی، از یک سهمیه 
سفر کوتاه مدت و یک سهمیه سفر بلندمدت استفاده کنند. نکته حائز اهمیت در این برنامه ریزی 
که با نظر مساعد مدیریت ارشد سازمان صورت گرفته، ارتقای سطح رفاه و آسایش خانواده ها به ویژه 
همسران در طول ســفر اســت؛ به نحوی که خانواده ها در طول ســفر دغدغه طبخ غذا را نداشته 
باشند. به همین دلیل در این طرح کلیه اقامت ها با ارائه وعده های غذایی و یا کمک هزینه معادل 

آن خواهد بود.
شناسایی اقامتگاه ها، مراکز رفاهی، بوم گردی ها و هتل های مختلف در جای جای 

کشور
کز رفاهی فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: برای دست یابی به این  مسئول مأموریت ها، تشریفات و مرا
کز رفاهی، بوم گردی ها و هتل های مختلف در جای جای  هدف، جهت شناسایی اقامتگاه ها، مرا
کشور اقدام کردیم؛ تاجایی که با برخی از آن ها قراردادهای موردنظر تقریباً نهایی شده و به زودی در 
سیستم رزرواسیون در کنار محل اقامتی مشهد مقدس، نوشهر، چادگان و تهران بارگذاری خواهند 

کز استفاده کنند. شد و همکاران می توانند در سفرهای کوتاه و بلندمدت خود از این مرا
کن رفاهی، به منظور شناسایی و  کید کرد: در همین زمینه واحد مأموریت ها، تشریفات و اما وی تأ
کز  کز مختلف یادشده، تیمی تشکیل داده تا بتواند با سرعت هرچه بیشتر این مرا عقد قرارداد با مرا

کز خود اضافه کند. را به فهرست مرا
بنابر اظهارات ســلطانی راد، در این طــرح باتوجه به تفاوت کاس های کیفیتی و بر اســاس ذائقه 
گانه ای خواهد داشت و هزینه آن با نرخ پایه نوشهر و چادگان سنجیده  کارکنان، هر سفر نرخ جدا
کز  می شود و همکاران فقط در پرداخت درصدی از این هزینه ها مشارکت خواهند کرد. چنانچه مرا
اقامتی انتخابی همکاران در حد هتل های پنج ستاره درجه یک باشد، عزیزان می توانند با پرداخت 
درصدی از این هزینه ها جهت انتخاب محل اقامت خود اقدام کنند؛ در غیر این صورت، با استفاده 
کز اقامتیِ دارای کاس کیفیتی پایین تر از هتل های پنج ستاره، این سفرها حتی می تواند برای  از مرا

کارکنان به صورت رایگان صورت پذیرد.
ســلطانی راد در بخش پایانی ســخنان خود با بیان اینکه به طورقطع رضایتمندی هرچه بیشــتر 
همکاران از مهم ترین اهداف معاونت سرمایه های انسانی شرکت است، از همکاران و خانواده های 
محترم درخواست کرد مدیریت خدمات عمومی و امور رفاهی را با ارائه پیشنهادی سازنده خود در 

ارائه خدمات هرچه بهتر یاری کنند.

در ادامه این جلسه، حامد آقابابایی، مدیرعامل شرکت باسا ضمن تشریح امکانات و ظرفیت های 
پروژه سفر باسا برای کارکنان فولاد مبارکه به سؤالات کارکنان حاضر در جلسه  چنین پاسخ گفت:

۱. پروژه سفر باسا چیست و هدف آن چیست؟
پروژه سفر باسا با هدف ارائه خدمات رفاهی به کارکنان فولاد مبارکه ایجاد شــده است. این پروژه 
امکان سفر را با شرایط ویژه برای کارکنان محترم و خانواده های آنان فراهم می کند تا به افزایش روحیه 
و نشاط آن ها کمک کند. همچنین با ارائه تسهیات و اعتبارات ویژه، دسترسی به خدمات سفر را 

آسان تر و مقرون به صرفه تر می سازد.
 ۲. چه امکاناتی در این پروژه در اختیار کارکنان محترم فولاد مبارکه قرار می گیرد؟

پروژه سفر باسا شامل ارائه بلیت های سفر )هوایی، زمینی و ریلی(، رزرو هتل های داخلی و خارجی 
و تورهای مسافرتی، خدمات بوم گردی، ویا و اقامتگاه های کوتاه مدت با تخفیف های ویژه است. 
عاوه بر این، کارکنان محترم می توانند از تسهیات اعتباری تا سه برابر مبلغ نقدی تخصیص یافته 
اســتفاده کنند که بازپرداخت آن بدون کارمــزد در ۴ ماه و با کارمــزد ۴ درصد در ۱۲ ماه اســت. این 
تسهیات که حتی توسط بانک ها به افراد عادی ارائه نمی شود، فرصت بی نظیری برای کارکنان 

محترم فراهم می کند.
 ۳. قیمت ها و تنوع خدمات چگونه است؟

قیمت ها با توجه به تعدد قراردادهای منعقدشده با شرکت های خدمات دهنده، بسیار رقابتی 
و مناسب است. برای دســت یابی به این هدف، باســا همکاری با پذیرندگان و خدمت دهندگان 
مختلف را گسترش داده است. از جمله این همکاری ها می توان به اقامت ۲۴، جاباما، اسنپ تریپ، 
پرشین هتل، ایران هتل و الماس تریپ اشاره کرد. همچنین در حال رایزنی با مستر بلیت، یوتراوز و 

لست سکند هستیم تا تنوع و رقابت بیشتری در خدمات فراهم کنیم.
 ۴. چگونه می توان از خدمات پروژه سفر باسا استفاده کرد؟

کارکنان محترم فولاد مبارکه می توانند با نصب اپلیکیشن باسا یا مراجعه به سایت باسا به نشانی 
basa.ir، خدمات موردنظر خود را انتخاب و رزرو کنند. عاوه بر این، امکان خرید حضوری از آژانس 
اسری گشت، که متعلق به هلدینگ فولاد مبارکه است، فراهم شده است. این آژانس تمامی خدمات 

موردنیاز سفر را با قیمتی مناسب و رقابتی ارائه می دهد. به منظور رعایت حال کارکنان محترم، حتی 
گر از هر آژانس دیگری غیر از اسری گشت، تور یا خدمات خاصی موردنظر  این امکان فراهم شده که ا
عزیزان بود، کافی اســت اطاعات مربوط به خدمت و آژانس موردنظر را به پشتیبانی یا همکاران 
اسری گشت ارائه کنند تا در کوتاه ترین مدت زمان ممکن با همان قیمت یا حتی مناسب تر، خدمت 

موردنظر خود را از همان پذیرنده خریداری کنند.
 ۵. منابع اعتباری و تسهیلاتی که به کارکنان محترم تخصیص داده  شده چیست و چگونه 

می توان از آن ها استفاده کرد؟
همان طور که مستحضرید، فولاد مبارکه بودجه نقدی مشخصی به ازای سرانه هر خانوار به حساب 
کارت کارکنان محترم واریز نموده و عاوه بر آن منابع اعتباری شامل اعتبار تا سه برابر مبلغ مذکور  باسا
برای ســفر با بازپرداخت چهارماهه )بدون کارمزد( و دوازده ماهه )۴ درصد کارمزد سالیانه( نیز به 
هریک از کارکنان محترم تخصیص یافته است. عاوه بر این، مانده موجودی نقد و اعتبار سفر سال 
قبل نیز به این اعتبار اضافه شده است. کارکنان محترم می توانند با مراجعه به قسمت کیف پول در 
اپلیکیشن باسا، میزان اعتبار تخصیص یافته را مشاهده و از آن استفاده کنند. این تسهیات بدون 
نیاز به سفته یا ضامن ارائه می شود و صرفاً در زمان پرداخت نهایی از کارکنان محترم سؤال می شود 

که باقی مانده مبلغ را به صورت اعتباری پرداخت می کنند یا اقساطی.
 ۶. چگونه می توان متوجه منابع اعتباری و تسهیلات اختصاص یافته شد؟

کارکنان می توانند با ورود به اپلیکیشن باسا و مراجعه به قسمت کیف پول، میزان اعتبار و تسهیات 
موجود را مشاهده کنند. همچنین می توانند با مراجعه به سایت باسا یا تماس با مرکز پشتیبانی، 
اطاعات دقیق تری در این باره دریافت کنند. این اطاعات به صورت شفاف در اپلیکیشن و سایت 

باسا در دسترس است.
 7. راه های ارتباط با پشتیبانی باسا چیست؟

کارکنان می توانند از طریق شماره تماس مرکز پشتیبانی ۰۳۱-۳۶۱۷۷، ایمیل و پلتفرم آناین باسا 
با پشتیبانی تماس بگیرند و سؤالات و مشکات خود را مطرح کنند. مرکز پشتیبانی باسا به صورت 
 basa.ir ۷/۲۴ آماده پاســخ گویی به کارکنان اســت. همچنین می توانند به سایت باسا به نشــانی

مراجعه کنند.
۸. آیا امکان استفاده از تخفیف های ویژه وجود دارد؟

بله. کارکنــان محترم فــولاد مبارکــه می تواننــد از تخفیف های ویــژه ای کــه در قراردادهای باســا با 
شرکت های خدمات دهنده توافق شده است، بهره مند شوند. این تخفیف ها شامل بلیت های 
سفر، هتل ها و تورها می شود. برای اطاع از این تخفیفات، لازم است کارکنان از طریق اپلیکیشن 

باسا به پلتفرم ها و سایت های پذیرندگان طرف قرارداد مراجعه کنند و از جزئیات آن مطلع شوند.
9. چه مدارکی برای استفاده از خدمات لازم است؟

برای استفاده از خدمات باسا نیاز به ارائه مدارک خاصی نیست و صرفاً مراجعه به اپلپکیشن کافی 
است؛ اما معمولاً برای اســتفاده از خدمات گردشگری نظیر هتل ها و وسایل نقلیه عمومی نظیر 
هواپیما یا قطــار نیاز به ارائه کارت شناســایی و در برخی موارد مدارک شناســایی خانواده شــامل 

شناسنامه و… است.
۱۰. چگونه می توان از روند رزرو و تأیید خدمات مطلع شد؟

پــس از رزرو خدمات، اطاعــات تأییدیه و جزئیات به صــورت پیامکی و ایمیلی به کارکنان ارســال 
می شود. همچنین کارکنان می توانند با ورود به حساب کاربری خود در اپلیکیشن باسا، وضعیت 
رزرو و تأیید خدمات را مشاهده کنند. این امکانات به کارکنان کمک می کند تا به راحتی و با اطمینان 

از خدمات سفر باسا بهره مند شوند.

خانواده بزرگ فولاد مبارکه به ما اعتماد کنند
در ادامه این تالار گفت وگو، ابراهیم مهتری مدیرعامل شرکت آژانس اسری گشت نقش جهان گفت: 
این آژانس در آذرماه سال ۱۴۰۲ با مالکیت ۱۰۰ درصد فولاد مبارکه خریداری و جهت ارائه خدمات سفر 

به خانواده محترم فولاد مبارکه شروع به فعالیت نمود.
وی با بیان اینکه ابتدا باتوجه به اینکه از آژانس های طرف قرارداد شکایات زیادی شده، موارد لازم 
از سوی شرکت اسری گشت پیگیری شد و خوشبختانه بر اساس نظرسنجی های به عمل آمده، تا 

کنون رضایت استفاده کنندگان از این مرکز حاصل شده است.
مهتری با بیان اینکه با بهره مندی از تجربه قبلی، در سال جاری خدمات شایسته تری در حال ارائه 
است گفت: چنانچه هریک از کارکنان درخواستی داشته باشند که یکی از شرکت ها آن را با قیمتی 
کارت  مناســب تر ارائه می کند، اسری گشــت همان خدمــت را  خریداری می کنــد و هزینه را از باســا
متقاضی کسر می نماید. نکته حائز اهمیت این است که حتماً خرید باید از طریق اسری گشت انجام 

کارت متقاضی کسر نماییم. شود تا بتوانیم هزینه را از باسا
وی در بخش دیگری از سخنان خود افزود: درخواست بنده به عنوان خدمتگزار خانواده فولاد در 
سمت مدیرعامل شرکت اسری گشت نقش جهان این است که کارکنان و خانواده های محترم بزرگ 
فولاد مبارکه به ما اعتماد کنند تا با کمک و نظرات و انتقادات و پیشنهادهای سازنده آنان بتوانیم 
در آینده ای نزدیک، در حوزه سفر آنچه را کارکنان و خانواده های محترم آنان خواهان آن هستند به 

شکل کاملاً مفید و مطلوب ارائه نماییم.
مدیرعامل شــرکت آژانس اسری گشــت نقش جهان گفت: در حــال حاضر این شــرکت در میدان 
آزادی، ابتدای سعادت آباد، ساختمان ایریسا، طبقه همکف و با شماره تلفن های ۰۳۱۹۱۰۸۰۱۶۲ تا 
گرام  ۱۶۴ و شماره تلفن سازمانی ۴۳۹۱۴ و خط ایتا و واتس اَپ ۰۹۰۴۵۲۶۹۴۷۱ آدرس صفحه اینستا
asragasht.ir و با حضور نیروهای مجرب آماده خدمت رســانی به کارکنــان و خانواده های محترم 
است. ضمن اینکه عزیزان می توانند به منظور ارائه هرگونه انتقاد و پیشنهاد و یا شکایات از طریق 

ایتا و واتس اَپ و یا تماس با شماره ۰۹۹۰۹۸۸۹۴۷۱ اقدام فرمایند.

 شادروان حسین سالاریان

خانواده 

خودمراقبتی در سالمندان

معمولاً با افزایش ســن، مشــکلات مختلفی بــرای افراد   
گر نتوان در این دوره سنی به خوبی از خود  ایجاد می شــود و ا
مراقبت کــرد، این رونــد روزبــه روز افزایــش پیدا کــرده و باعث 

ازکارافتادگی می شود.
یکی از اساســی ترین روش ها در حوزه سامت سالمندان، روش 
خودمراقبتی است. این روش یکی از مؤثرترین روش ها برای کنترل 
از بیماری های مزمن مثل دیابت و فشــارخون اســت؛ به همین 
دلیل روش خودمراقبتی یکــی از اصلی ترین روش هــای افزایش 
کیفیت سامت در دوره سالمندی است که با آموزش امکان پذیر 
می شود.داشتن یک برنامه منظم، اولین راه خودمراقبتی است. 
با داشتن یک برنامه خودمراقبتی گام های کوچکی برای بهبود 
کیفیت زندگی و کاهش استرس و اضطرابتان برمی دارید. این روش 
اصلی ترین روش حفظ سامتی تا پایان عمر است. خودمراقبتی 
در ســالمندان به دلیل حســاس بودن دوره زندگی باید بیشتر از 

سایر دوره ها مورد توجه قرار گیرد.
انواع خودمراقبتی در سالمندان

خودمراقبتی بر اساس شیوه های مختلف تقسیم بندی می شود. 
ممکن است در بعضی از سالمندان نیاز به خودمراقبتی برای یکی 
از نیازهای سالمند باشد یا در جنبه های مختلف خودمراقبتی 
جــای گیــرد. خودمراقبتی بــه انــواع جســمی، روحــی و عاطفی، 

اجتماعی و معنوی تقسیم بندی می شود.
۱. خودمراقبتی جسمی

اساسی ترین روش خودمراقبتی، حفظ زندگی سالم و استفاده از 
مواد غذایی طبیعی و ارگانیک است. تغذیه سالم نقش مهمی در 
برنامه خودمراقبتی دارد. از غذاهای که دارای کلسترول و قند بالا 
هستند نیز خودداری کنید.سعی کنید تمامی وعده های غذایی 
خود را در طول روز صرف کنید. بســیاری از ســالمندان به دلایل 
مختلف همانند تنهایی یا عــدم توانایی در پخت غــذا، بعضی از 

وعده های غذایی خود را در طول شبانه روز حذف می کنند. 
zimed.ir :منبع

موفقیت فرزندان کارکنان در 
عرصه های علمی و هنری 

موفقیت

هدی موحدی زاده، فرزند همکار ارجمند حمیدرضا 
موحدی زاده، شاغل در دفترفنی تعمیرات مجتمع فولاد سبا، 
آزمون ورودی مدارس استعدادهای درخشان را با موفقیت پشت 

سرگذاشت.
علی کاظمی فرزند همکار بازنشسته بهزاد کاظمی ،با  
کسب شرایط لازم به عضویت گروه هدایت استعدادهای درخشان 

دانشگاه شهید باهنر کرمان در آمد.

هدی موحدی زاده

علی کاظمی

قسمت اول

تشریح ظرفیت ها و پاسخ گویی به سؤالات همکاران در حوزه سفرهای بلندمدت و کوتاه مدت
در دومین تالار گفت وگوی معاونت سرمایه های انسانی و سازماندهی در حوزه سفرهای کارکنان مطرح شد؛

می
اط

د ف
سعی
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 ورزش             

کادمی هـــای ورزشـــی فرزندان  »پایگاه قهرمانـــی« آ
کارکنـــان فـــولاد مبارکـــه در حاشـــیه برگـــزاری همایش 
بـــزرگ »قهرمانـــان آینـــده« ویـــژه والدیـــن اعضـــای 
ــاح  ــه افتتـ ــولاد مبارکـ ــان فـ ــدان کارکنـ ــی فرزنـ ــای ورزشـ کادمی هـ آ

شـــد.
کادمی های  به گزارش خبرنگار ایراســین، همایــش »قهرمانان آینــده« آ
کادمی و  ورزشی فرزندان کارکنان فولاد مبارکه با حضور والدین اعضای آ
کادمی ها برگزار شد.  به منظور هم اندیشی و بیان اهداف پیشــبرد این آ
در حاشــیه این همایش روز چهارشــنبه ۱۰ مردادماه »پایــگاه قهرمانی« 
کادمی هــای ورزشــی فرزنــدان نیز افتتاح شــد تــا در ایــن پایــگاه، موارد  آ
تخصصی و جانبی ورزشکاران همچون تغذیه، حرکات اصاحی و مباحث 
بدن ســازی، روان شــناس ورزشــی و روانشــناس بالینی مورد ارزیابی قرار 

می گیرد.
کادمــی ورزشــی پذیــرای فرزنــدان  بــا برگــزاری دوره هــای آ

خانواده شرکت فولاد مبارکه هستیم
علیرضا کاظمی، معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی شرکت فولاد 
مبارکه، در این برنامه با اشــاره به ضرورت توجه به اولویت هــای زمانه در 
مواجهه با نیازهای فرزندان اظهار کرد: بر این باور هستیم که جمع حاضر 
در بهترین نقطه تاریخ از نظر فهم صحیح از مقتضیات و الزامات فرزندان 
خود قرار دارند و باید بدانید که چه فعالیت هایی و برای چه زمان و مکانی 

در اولویت فرزندان قرار دارد.
وی ادامه داد: در فولاد مبارکه یک رویداد بسیار بزرگ از دو منظر سامتی 
و توجــه به خانــواده برگزار شــده اســت کــه در واقع بــا برگــزاری دوره های 
کادمی ورزشی پذیرای فرزندان خانواده شرکت فولاد مبارکه هستیم تا با  آ
مهارت افزایی در ۶ رشته ورزشی به بالندگی و آمادگی ورود به عرصه های 

رقابتی، تربیتی و... دست یابند.
کادمی های ورزشی  کاظمی خاطرنشان کرد: پایگاه قهرمانی را در جوار آ
کادمی های ورزشی  ایجاد کردیم تا به نیازهای مقدماتی و مراقبتی اعضای آ
پاسخ داده شود. این موارد شامل استعدادیابی ورزشی، شناخت اندام و 
موارد خود مراقبتی، خودکنترلی و روان شناسی، تغذیه ورزشی، فیزیولوژی 

ورزشی و... می شود.
خروج قهرمانــان آینــده از پایــگاه قهرمانــی و ورود آن ها به 

باشگاه سپاهان و سپاهان نوین
معاون سرمایه های انسـانی و سازماندهی شـرکت فولاد مبارکه تصریح 

کرد: در واقع در پایگاه قهرمانی به سـمت فعالیت چندرشته ای حرکت 
می کنیم تا تمام رشـته های حوزه ورزش را به صورت تخصصی پوشـش 
دهیـم. چشـم انداز مـا بـرای جمعیـت بیـش از ۳ هـزار نفـری اعضـای 
کادمی هـا، خـروج قهرمانـان آینـده از پایـگاه قهرمانـی و ورود آن هـا بـه  آ

باشـگاه فولاد مبارکـه سـپاهان و سـپاهان نوین اسـت.
وی با بیان اینکه ورزش به عنوان یک ارزش به مداومت و نگاه دلسوزانه 
نیاز دارد، گفت: باید در این مسیر سختی ها را تحمل کنیم و والدین نیز 
به عنوان پرچم داران سامت با فرزندان و امور ورزش شرکت فولاد مبارکه 

برای رسیدن به اهداف و چشم اندازها همراهی کنند.
کادمی ورزشــی با  ارتقای ســطح فنی و ســلامت اعضای آ

پایگاه قهرمانی
مجتبی لطفی، رئیس امور ورزش شرکت فولاد مبارکه نیز در این برنامه با 
کادمی های ورزشی، عنوان  اشاره به چهار هدف مهم و حیاتی تشکیل آ
کرد: تقویت روحیه پهلوانی و جوانمردی فرزندان، افزایش اعتمادبه نفس 
و عزت نفس در مسیر توســعه قهرمانی و زندگی خود، حضور در کارهای 

گروهی و تیمی، توسعه قهرمانان ورزشی و حضور در تیم های حرفه ای و 
ملی از جمله این اهداف است.

وی با اشــاره به افتتــاح پایــگاه قهرمانی در حاشــیه ایــن همایش گفت: 
ورزشــکاران باید اصولی را رعایــت کنند. در ایــن پایگاه همه این مــوارد و 
همچنین نیازهای یک ورزشکار بررسی می شود. در واقع هدف از افتتاح 

این پایگاه ارتقای سطح فنی و سامت اعضاست.
رئیس امور ورزش شرکت فولاد مبارکه با ارائه توضیحاتی در خصوص 
کادمی های ورزشـی فرزنـدان کارکنان  کادمی هـا خاطرنشـان کـرد: آ آ
فـولاد مبارکـه در ۶ رشـته ورزشـی فوتبـال، والیبـال، ژیمناسـتیک، 
واترپلـو، شـنا و دفـاع شـخصی برگزار می شـود کـه صرفـاً بـرای فرزندان 
کارکنـان فـولاد مبارکـه اسـت و به صـورت مسـتمر در طـول سـال برگزار 

می شـود.
گفتنی است همایش »قهرمانان آینده« طی ۴ روز از سه شنبه ۹ مرداد تا 
جمعه ۱۲ مردادماه از ساعت ۵ تا ۷ بعدازظهر در سالن نگین سپاهانشهر 

برپاشد.

فیضی و فروزنده؛ طلایی های تیم ملی 

فوتبال بانوان

سه ستاره فولاد مبارکه سپاهان در اردوی 

نهایی تیم  ملی والیبال دختران

اعلام برنامه بازی های فولاد مبارکه سپاهان 

در لیگ برتر

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، 
اردوی آماده سازی تیم ملی فوتبال بانوان از ۱۱ تا ۱۵ مردادماه 

در مرکز ملی فوتبال برگزار می شود. 
در فهرســت بازیکنــان ســرمربی تیم ملــی فوتبــال بانــوان، مریم 
آزمون، مرضیه فیضی و هســتی فروزنده از فولاد مبارکه سپاهان 

حضور دارند.

کادمی والیبــال  فولاد مبارکه ســپاهان در  ســه بازیکن آ
جمع ملی پوشان زیر ۲۰ سال برای حضور در مسابقات آسیای 

مرکزی حضور یافتند.

با اعلام ســازمان لیــگ برتر فوتبــال، برنامــه بازی های 
سپاهان در هفته های اول تا سوم مشخص شد.

به گــزارش روابط عمومی باشــگاه فولاد مبارکه ســپاهان، برنامه 
هفته های اول تا ســوم لیگ برتر فوتبال اعام شــد کــه در هفته 
نخست، فولاد مبارکه سپاهان روز جمعه ۲۶ مردادماه از ساعت 

۱۹:۱۵ میزبان چادرملو اردکان خواهد بود.
طایی پوشــان در هفته دوم روز جمعه ۲ شــهریورماه از ساعت 
۱۹:۳۰ مهمان خیبــر خرم آباد هســتند؛ در هفته ســوم نیز فولاد 
مبارکه سپاهان روز جمعه ۹ شهریورماه از ساعت ۱۹:۱۵ میزبان 

شمس آذر قزوین است.

حضور نمایندگان شباب الاهلی در اصفهان بازیکنان و اعضای کادر فنی فولاد مبارکه سپاهان در ایفمارک

به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، نمایندگان 
باشگاه شباب الاهلی دوبی جهت بررسی و آماده سازی مقدمات سفر 
تیم فوتبال این باشگاه، با استقبال نمایندگان باشگاه فولاد مبارکه 
سپاهان، وارد اصفهان شدند. دیدار تیم های فولاد مبارکه سپاهان و 
شباب الاهلی دوبی در چارچوب مرحله اول پلی آف لیگ نخبگان 
آسیا، سه شنبه 16 مرداد ساعت 19:45 در ورزشگاه نقش جهان برگزار 
خواهد شد.

بازیکنان و اعضای کادر فنی فولاد مبارکه سپاهان پس از اردوی ترکیه و 
بازگشت به ایران با حضور در ایفمارک، تست های پزشکی ابتدای فصل 
خود را انجام دادند. اعضای این تیم شامگاه دوشنبه 8 مرداد وارد 
ایران شدند و روز چهارشنبه 1۰ مرداد با حضور در ایفمارک، تست های 
پزشکی ابتدای فصل خود را گذراندند. تمرینات طلایی پوشان برای 
دیدار مقابل شباب الاهلی امارات از عصر روز پنجشنبه 11 مرداد در 
اصفهان از سر گرفته شد.

کادمی های ورزشی فرزندان کارکنان شرکت فولاد مبارکه افتتاح شد »پایگاه قهرمانی« آ

کادمی های ورزشــی در  پنجمین فســتیوال واترپلــو آ
استخر اسپینر فولاد مبارکه برگزار شد.

بــه گــزارش روابــط عمومــی باشــگاه ســپاهان نویــن، 
فســتیوال داخلــی واترپلــو آقایــان بــا حضــور تیم هــای 
کادمی واترپلو فولاد مبارکه ظهر روز پنج شنبه ۴ مردادماه ۱۴۰۳ در استخر  آ
اسپینر در سه رده سنی زیر ۱۲ سال، زیر ۱۴ سال و بالای چهارده سال و با 

حضور ۱۰ تیم و ۹۰ شرکت کننده همراه بود.

به گــزارش روابــط عمومــی باشــگاه ســپاهان نوین، 
کادمی فرزندان  دومین فستیوال فوتبالیست های آ
فــولاد مبارکــه روز جمعــه پنجــم مردادمــاه ۱۴۰۳، بــه 

میزبانی پایگاه تختی شهرستان مبارکه برگزار شد.
در این رویداد دو تیم مبارکه و زرین شهر در دو دیدار دوستانه به مصاف 

هم رفتند و به دو نتیجه صفر- صفر و ۲ - ۲ رضایت دادند.

برگزاری پنجمین فستیوال بزرگ واترپلو 
کادمى های ورزشى در فولاد مباركه آ

برگزاری دومین فستیوال 
کادمى فوتبال فولاد مباركه  آ

 موفقیت همکاران و فرزندان  کارکنان 

گون ورزشی در میادین گونا

موفقیت

كوتاه خبـــــــر 

همــکار ارجمنــد ســیاوش امیــری ،شــاغل در شــرکت 
حمل ونقل توکا، در مسابقات کشــوری)جام شهدای خدمت ( 
انتخابی تیم ملی موی تای در وزن ۶۰ کیلوگرم بزرگسالان به کسب 

مقام اول نائل شد.
نازنیــن زهــرا ســلطانی فرزنــد همــکار گرامی حبیــب الله 
سلطانی، شــاغل در واحد احیا مســتقیم مجتمع فولاد سبا، در 
مسابقات لیگ دسته یک پومسه استان اصفهان رده سنی ۱۰ تا 

۱۲ سال کمربند آبی به کسب مقام سوم نائل شد.
نوید رضوانی فرزند همکار گرامی عباس رضوانی ،شاغل در 
واحد خدمات شــهری مجتمع فولاد ســبا،  درمســابقات کاراته 

قهرمانی استان بخش کومیته نونهالان مقام اول را کسب کرد.

نازنین زهرا سلطانی

نوید رضوانی

سیاوش امیری

علیرضا کاظمی
معاون سرمایه های انسانی و سازماندهی

مجتبی لطفی
 رئیس امور ورزش
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 فرهنــگݡــــى

شورای عالی انقلاب فرهنگی ۱۸ مرداد   
را در تقویــم ملــی روز بزرگداشــت شــهدای 

مدافع حرم نام گذاری کرده است.
شهادت شــهید محســن حججی در ۱۸ مرداد 
سال ۱۳۹۶ به دست نیروهای داعش در سوریه 
نقطه عطفی در دوران حضور رزمندگان ایران در 
گر بگوییم قبل  سوریه بود. دور از انتظار نیست ا
از شهادت حججی عده کمی از مردم به دنبال 
اخبار و حوادث سوریه بودند، با وجود شهادت 
رزمنده هــای زیــادی از ایــران اســامی و حضــور 
قدرتمند ایران در کنــار ارتش ســوریه در مقابل 
با متجاوزان تکفیری اما شهادت مدافعان حرم 
در ســوریه و عراق غریب بود. اما پس از شهادت 
محســن حججی و اخبار و فیلم هــا و تصاویری 
که از نحوه شــهادت او در رســانه ها مخابره شــد 
به یک بــاره نــام مدافعــان حــرم و دفــاع جانانــه 
آنان در طول چهار ســال مقاومت بر سر زبان ها 
انداخت. همان طور که مقــام معظم رهبری در 
سخنان خود درباره این شهید گفته بود، به واقع 
شــهید حججی حجت خدا بــرای مردم شــد تا 
همگان شاهد جنایات تکفیری ها و بی رحمی و 

گوست سال ۲۰۰۸ پیشنهادی  در پنجم ا  
از سوی جمهوری اسلامی ایران مبنی بر تعیین 
روزی نمادیــن به عنــوان »روز حقــوق بشــر 
اســلامی و کرامــت انســانی« بــه کنفرانــس 
اسلامی ارائه شد که مورد استقبال و تصویب 

قرار گرفت.
ایــن روز یــادآور تصویــب اعامیه حقوق بشــر از 
دیــدگاه اســام در ســازمان همــکاری اســامی 
گوست ســال ۱۹۹۰ اســت. کشورهای  در پنجم آ
اسامی در آن روز برای نخستین بار توانستند در 
قالب یک سند مشابه، اسناد حقوقی بین المللی 
معاصر، دیدگاه هــای اســامی در زمینه حقوق 
انســان ها و تعهــدات دولت هــای اســامی در 
این خصوص را با ماهیــت حقوقی یک بیانیه یا 

اعامیه تبیین کنند.
تجربه نشــان می دهد حقــوق بشــر را نمی توان 
یک جانبه به یک جامعه تحمیــل کرد، بلکه هر 
فرهنگ و آیینی براساس آموزه ها، ساختارهای 
فرهنگی و اجتماعی، دین و مذهب، حقوق بشر 
را تعریف می کند. بدیهی اســت نــگاه به حقوق 
بشــرمی بایســت بــه دور از هرگونــه ماحظــات 
غ از  سیاسی وبیان کننده ارزش های انسانی فار
نژاد؛ دین و ملیت باشد. در حال حاضر مبنای 
حقوق بشر اعامیه جهانی حقوق بشر است که 
در دهم دسامبر ۱۹۴۸ به صورت قطعنامه ای در 

در فاصله سال های ۱۳۵۷ تا ۱۳۵۹، یعنی   
پس از پیروزی انقاب تا وقوع انقاب فرهنگی، 
فضای دانشگاه ها هنوز آن طور که باید با شرایط 
دوران بعد از انقاب هماهنگ و همسو نگشته 
بــود. ازاین رو، امــام خمینی رحمهــم الله فرمان 
انقاب فرهنگی را صادر کردند. در پی صدور این 
فرمان، برای تحقق بخشیدن به اهداف انقاب 
فرهنگی و ضرورت ایجاد تحول در دانشــگاه ها، 

ستاد انقاب فرهنگی تشکیل شد.
این ســتاد برای ایجاد بازوی اجرایی قوی برای 
ســازمان دهی و نظــارت بــر وضعیــت مدیریــت 
دانشــگاه ها، شــورای عالی جهاد دانشــگاهی را 
تشکیل داد. این شورا نیز در شانزدهم مردادماه 
سال ۱۳۵۹، جهاد دانشگاهی را تأسیس کرد و از 
آن روز، جهاد دانشــگاهی زیرنظر ســتاد انقاب 
فرهنگی، و بعدها شورای عالی انقاب فرهنگی 

فعّال است.
براســاس تعریفــی کــه در اســاس نامه جهــاد 
دانشــگاهی آمده، این نهادْ پُلی میان دانشگاه 
و جامعــه اســت. عمده تریــن هــدف جهــاد 
دانشگاهی در حال حاضر، عینیتْ بخشیدن به 
آرمان های انقاب اسامی در سطح دانشگاه ها 
کــز آمــوزش عالــی، تحقــق اهــداف انقاب  و مرا
فرهنگی، گســترش گرایــش دینــی و مذهبی در 
بین دانشــجویان، توســعه فنّاوری با بهره گیری 
از نیروهــای متخصــص داخلــی بــرای حــذف 
وابستگی های علمی ـ فرهنگی، و استقرار نظام 
آموزش عالــی مبتنی بــر ارزش های اســامی در 

سطح دانشگاه هاست.
طبــق مصوّبه شــورای عالــی انقــاب فرهنگی و 
اســاس نامه جهــاد دانشــگاهی، ایــن ســازمانْ 
نهادی است عمومی، غیردولتی و زیر نظر شورای 
عالی انقاب فرهنگی کــه از لحــاظ اداری دارای 
شخصیتی مستقل اســت. در این اساس نامه، 
به وظایف جهاد دانشگاهی اشاره شده است که 

18 مرداد؛ روز بزرگداشت 
شهدای مدافع حرم

روز حقوق بشر اسلامى 
و كرامت انسانى

سالروز تأسیس جهاد دانشگاهى

مناسبت
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مناسبت

مناسبت
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تجاوزگری آنان علیه مردم سوریه باشند.
از همیــن رو شــورای عالــی انقــاب فرهنگــی روز ۱۸ 
مرداد، سالروز شهادت شهید محسن حججی را به 
نام روز بزرگداشــت شــهدای مدافع حــرم نام گذاری 
کاری و رشــادت های  کرد. تــا به پــاس ایــن روز از فــدا
مدافعان حرم در شهدای آن در دفاع از حرم آل الله و 
حمایت از مردم جنگ زده کشورهای عراق و سوریه 

قدردانی کنند.
محســن حججی متولــد ۲۱ تیر ســال ۱۳۷۰ در شــهر 
نجف آباد اصفهان بود. جهادگر و فعال عرصه فرهنگی 
کشور عضو سپاه پاســداران انقاب اسامی در لشکر 
زرهی ۸ نجف اشرف بود که برای دفاع از حرم آل الله 
به سوریه رفت. در مرداد ســال ۱۳۹۶ در نزدیکی مرز 
سوریه با عراق به اسارت تروریست های داعش درآمد 
و پس از دو روز خبر شهادت او مخابره شد. او در زمان 
شهادت ۲۵ ســال ســن داشــت و از او یک فرزند پسر 

دوساله به یادگار مانده بود. 
defapress.ir :منبع   

مجمع عمومی سازمان ملل متحد به تصویب رسید. 
در ماده ۱ اعامیه جهانی حقوق بشر به سه اصل کلی 
اشاره شده که زیربنای حقوق بشر است. این اصول 
شامل: آزادی، برابری و برادری است؛ اما حتی همین 
اصول توسط بانیان اعامیه زیر پا نهاده می شوند. بنا 
به دلایلی؛ پاره ای از کشورها، در برابر اعامیه جهانی 
حقــوق بشــر، اعامیه هایــی را در پشــتیبانی و دفاع 
از حقوق بشــر، ســازگار با فرهنگ و ارزش های بومی 

خود صادر کردند.
مســئله حقوق بشــر درواقع تحت تأثیر نگاه دوگانه 
غرب، گرفتار سیاست زدگی عمیق شده و برخوردهای 
سیاســی ســبب دور شــدن نهادهــای بین المللــی 
از حمایــت واقعــی از حقــوق بشــر شــده اســت. این 
روند برخاف انتظــارات جامعــه بین المللــی درباره 
حقوق بشراست. »روز حقوق بشر اسامی و کرامت 
انسانی« فرصتی برای نگاه نو به حقوق بشر بر مبنای 
ارزش های انسانی و فاصله گرفتن از برخورد منفعانه 

با دوگانگی های غرب در حقوق بشراست.
parstoday.ir :منبع 

گسترش تحقیقات و شکوفایی استعدادها، توسعه 
امور فرهنگی، تبلیغ و ترویج فرهنگ و هنر اســامی 
در برنامه ریــزی بــرای قشــر جــوان، ایجــاد امکانات 
نشر و تألیف، انجام تحقیقات کاربردی و توسعه ای، 
حمایت از دانشجویان و پژوهش گران جوان، و توجه 
غ التحصیان به عنوان مجموعه ای از  به اشتغال فار
وظایف جهاد دانشگاهی به چشم می خورد. جهاد 
دانشگاهی در سه حوزه آموزشی، فرهنگی و پرورشی 
به صــورت عمــده فعالیــت دارد کــه هرکــدام از ایــن 

حوزه ها، شاخه های متعددی دارند.
جهاد دانشگاهی در کلام امام رحمهم الله

جهاد دانشگاهی، محصول مستقیم انقاب اسامی 
کز علمی و گسترش  ماست و هدف آن، پیشرفت مرا
کمّی و کیفی تحقیقات در دانشگاه هاست. این نهاد 
با اعتقاد به اینکه تحقیقات، پشتوانه و اساس توسعه 
و رشــد فنــاوری ملــی اســت، گســترش تحقیقــات و 
شکوفایی استعدادها را در سطح جامعه، در سرلوحه 
برنامه های خود قرار داده است. حضرت امام خمینی 
رحمهم الله دراین باره می فرماید: »مهم ترین عامل 
کز علمی و  در کسب خودکفایی و بازسازی، توسعه مرا
تحقیقاتی، و تمرکز و هدایت امکانات و تشویق کامل و 
همه جانبه مخترعین و مکتشفین و نیروهای متعهد 
و متخصص است که شهامت مبارزه با جهل را دارند 
ک نگرش انحصاری علم به شرق و غرب درآمده  و از لا
و نشان داده اند که می توانند کشور را روی پای خود 

نگه دارند.«
hawzah.net :منبع 

Email: ceo@msc.ir                                                                                                                        :سامانه ارتباط مستقیم با مدیر عامل

شماره سامانه پیامک :                                                                                                                                                                                                                                                         30003222

h t t p s : / / m s c . i r وب سایت:                                                                                                                      

http://aparat.com/msc.ir                                                                                                                                                                                                                                :  آپارات                             

https://t.me/mobarakehsteel_co                                                                                                                                                                             :     تلگرام  

https://eitaa.com/mobarakehsteel_co                                                                                                                                                            :     ایتا 

https://gap.im/mobarakehsteel_co                                                                                                                                                                          :     گپ

https:// msc_co.ir                                                                                                                                                                                                                                                         : اینستاگرام

گزارش تصویری رویداد راه بهشت
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جلوه هایی از شب   پنجم آیین سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین)ع(  با عنوان »راه بهشت«به میزبانی شرکت فولاد مبارکه در مسجدالغدیر دانشگاه اصفهان


